
در حالی اخیرا وزیر اقتصاد بخاطر ســامانه حقوق و 
مزایا و عدم اجــرای تکالیف قانونی مربوط به آن از 
مجلــس کارت زرد گرفت که هنوز توافق نهایی در 
مورد مسئولیت سامانه بین وزارت اقتصاد و سازمان 
اداری و اســتخدامی صورت نگرفته است. از سوی 
دیگر هیچ یک از این دو دستگاه، مسئول بارگذاری 
اطلاعات حقوقی یا آزادسازی دسترسی عمومی به 

آن نیستند که در این رابطه پاسخگو باشند.
وضعیت نامشخص مسئولت سامانه حقوق و مزایا و 
عدم ورود کامل اطلاعات دســتگاه ها به سامانه و از 
سویی دسترســی عموم به پرداخت مدیران موجب 
کشــاندن وزیر اقتصاد به مجلس و در نهایت دادن 
کارت زرد به وی شد که واکنش هایی را نیز از سوی 

مدیران این وزارتخانه به همراه داشت.
نمایندگان تاکید داشتند که مدت ها از اجرای قانون 
برنامه ششم توسعه و تکلیف برای راه اندازی سامانه 
حقوق و مزایا گذشــته اما نه تنها ورود اطلاعات به 
آن تکمیل نشده بلکه خبری هم از دسترسی عموم 
برای آگاهی از پرداخت دستگاه ها به مدیران نیست 
و وزارت اقتصــاد به جای آنکــه بگوید این موضوع 
وظیفه سازمان اداری و استخدامی است باید قانون 

را به طور شفاف اجرایی کند.
این در حالی بود که ســازمان اداری و اســتخدامی 
موظف به راه اندازی ســامانه حقــوق و مزایا بود و 
ایــن کار را از اواخر ســال ۱۳۹۶ شــروع کرد و از 
ابتدای ســال گذشــته امکان بارگذاری اطلاعات از 
سوی دســتگاه ها وجود داشــت، اما بخشی از آنها 
هنوز اقدامی نکرده بودند. در عین حال که پذیرش 
مسئولیت ســامانه نیز در ســال جاری و با مصوبه 

بودجه درگیر حواشی شده بود.
ماجرا از این قرار اســت که در تبصره )۲۱( بودجه 
ســال جاری مصوب شــد که باید به منظور ایجاد 
انضبــاط مالــی، هماهنگــی و پرداخت بــه موقع 
کارکنان کلیه دســتگاه های اجرایی مورد اشاره در 
ماده )۲۹( قانون برنامه ششم توسعه)ماده مربوط به 
ســامانه حقوق و مزایا(، اطلاعات مربوط به هرگونه 
پرداخت از محل منابــع عمومی و اختصاصی را در 

اختیار خزانه داری کل کشور قرار دهد.
ســامانه حقوق هنــوز دســت ســازمان اداری و 

استخدامی است
براین اســاس انصــاری  رئیس ســازمان اداری و 
اســتخدامی  اعلام کرد که به استناد تبصره )۲۱(
قانون بودجه از وزارت اقتصاد خواســته تا ســامانه 
حقوق و مزایا را تحویل بگیرد، اما با وجود نامه نگاری 
که دراین رابطه داشته تاکنون وزارت اقتصاد اقدامی 

انجام نداده است.
در شــرایطی ســازمان اداری و استخدامی خواهان 
واگذاری مســئولیت سامانه حقوق و مزایا به وزارت 
اقتصاد بــود که موضوع به صراحت در قانون عنوان 
نشــده بود و وزارتخانه اعلام می کرد مسئولیتی در 
این رابطه نداشــته و خود نیــز اطلاعات حقوق و 
مزایای دســتگاه را به ســامانه وارد و برای سازمان 

اداری و استخدامی ارسال می کند. از سوی دیگر در 
قانون الزامی برای واگذاری سامانه به وزارت اقتصاد 

وجود ندارد.
واگذاری مســئولیت سامانه به وزارت اقتصاد درگیر 
حواشــی و مســائلی شــد تا این که چندی پیش 
رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی در این رابطه 
شفاف ســازی کرد و گفت که با توجه به این که در 
قانون بودجه گفته شــده دســتگاه های مورد اشاره 
در مــاده )۲۹( قانون برنامه ششــم توســعه یعنی 
دستگاه هایی که ملزم به ارائه  اطلاعات حقوق خود 
به ســامانه حقــوق و مزایا هســتند، باید اطلاعات 
حقوق خود را به خزانه نیز ارائه دهند، در این حالت 
دســتگاه ها هم باید اطلاعــات را به ما بدهند و هم 
وزارت اقتصــاد. از این رو بهتر آن بود که با توجه به 
این که ورود اطلاعات را ذی حسابان انجام می دهند 
هماهنگی با وزارت اقتصاد انجام دهیم که مسئولیت 

سامانه را نیز خود وزارتخانه برعهده بگیرد.
آن طور کــه انصاری اعلام کرده در جلســه هیات 
دولت نیز در این رابطه قرار می شــود که به منظور 
جلوگیری از موازی کاری توافقی بین وزارت اقتصاد 
و ســازمان اداری و اســتخدامی انجام و برای ورود 
اطلاعات حقوقی هماهنگی شود. این در حالی است 
که سازمان اداری و استخدامی معتقد است باید در 
زمانی که ذی حســابان به عنوان پرداخت کنندگان 
حقوق ایــن کار را انجام می دهنــد اطلاعات را در 
سامانه وارد کنند تا از موازی کاری نیز پرهیز شود و 
قرار بود طی جلساتی بین وزارت اقتصاد و سازمان 

اداری و استخدامی وضعیت مشخص شود.
امــا تاکنون خبــری مبنی بر این کــه توافقی بین 
وزارت اقتصاد و ســازمان اداری و استخدامی درباره 
قبول مسئولیت ســامانه صورت گرفته یا نه منتشر 
نشــده و مشخص نیست، اما در هر صورت فعلا این 
مسئولیت با سازمان اداری و استخدامی خواهد بود.
در عین حال که واکنش هــای اخیر وزارت اقتصاد 
نشــان می دهد فعــلا توافقــی صــورت نگرفته و 
مســئولیتی قبول نکرده اند؛ به طــوری که معاون 
امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد بعد از دریافت 
کارت زرد دژپســند)وزیر اقتصاد( از مجلس  برای 
سامانه حقوق و مزایای اعلام کرده است که "وزارت 
اقتصاد نســبت به انجــام کلیه وظایــف و تکالیف 
قانونــی خود در خصوص ثبــت اطلاعات مربوط به 
حقوق و دســتمزد مدیران این وزارتخانه در سامانه 
مذکور اقدام کرده و از این بابت قصوری از ســوی 
وزارت اقتصاد صورت نگرفته بود. اما پاسخگویی در 
تکلیفی که بعهده دولت اســت و مسئول اجرای آن 
سازمان امور اداری و استخدامی است، وزیر اقتصاد 

اخطار می گیرد. "
مسئول اعلام اطلاعات حقوق کیست؟

اما دو موضوع دیگر در این رابطه مطرح اســت که 
نمایندگان مجلس به دلیل آن وزیر را مورد ســوال 
قرار دادند که مســاله  دسترسی عموم به اطلاعات 

حقوقی مدیران در اهم آن قرار داشت.

دراین رابطه توضیحاتی که قبلا  ســازمان اداری و 
اســتخدامی ارائه کرده است از این حکایت دارد که 
دسترسی عموم به اطلاعات پرداختی مدیران گرچه 
در ماده )۲۹( قانون برنامه ششم توسعه مورد تاکید 
قرار دارد، اما باید از طریق پایگاه اطلاعاتی دستگاه 
انجام شــود. بنابراین ســازمانی که مسئولیت اداره 
ســامانه حقوق و مزایا را برعهده دارد هیچ تکلیف 
و مجــوزی برای آزادکردن دسترســی به اطلاعات 

حقوقی نخواهد داشت.
بر این اساس اگر وزارت اقتصاد هم مسئول سامانه 
حقوق و مزایا باشد هیچ تکلیفی برای آشکار کردن 
پرداختی های حقوقی نخواهد داشت و این موضوع 

فقط مشروط به مجوز هیات دولت است.
از سوی دیگر موضوع بارگذاری اطلاعات در سامانه 
مطرح اســت که از زمان راه اندازی سامانه تاکنون 
گفته  می شود فقط دستگاه های مربوط به قوه مقننه 
و مجریــه اطلاعات خود را بارگــذاری کرده و قوه 
قضائیه و برخی از دستگاه های دیگر تاکنون در این 

رابطه اقدام نکردند.

در این مورد نیز ســازمان اداری و استخدامی تاکید 
داشــته که این ســازمان تکلیفی بــرای بارگذاری 
اطلاعــات ندارد و آن را باید خود دســتگاه ها انجام 
داده و دســتگاه های نظارتــی بر تحقــق کامل آن 

نظارت داشته باشند.
براین اســاس حتی اگر وزارت اقتصاد و یا سازمان 
اداری و اســتخدامی مسئولیت ســامانه را برعهده 
داشــته باشــند آنها مکلف به بارگــذاری اطلاعات 
نیســتند و باید در مورد عدم انجام آن دستگاه های 
نظارتی نیز مورد ســوال قرار بگیرند که تاکنون نیز 

واکنشی در این رابطه نداشتند.
با این حــال اخیرا هیات دولــت در تصمیم گیری 
خود مصوب  کرد که ســازمان اداری و استخدامی 
هماهنگی های لازم بــرای ورود و تکمیل اطلاعات 
دستگاه ها را انجام داده و تا پایان شهریورماه تمامی 
دستگاه ها اطلاعات مربوط به حقوق و مزایای خود 

را در سامانه بارگذاری کنند.
در مجمــوع به نظر می رســد بــه زودی و با پایان 
شهریورماه و طبق مصوبات هیات دولت تا حدودی 
وضعیت ســامانه حقــوق و مزایا، مســئولیت آن و 
بارگذاری اطلاعات مشــخص شــده و در نهایت در 
انتظار تصمیم دولت برای در ایجاد دسترسی عموم 

به پرداختی مدیران بود.

تاکنون دفتــر اول لایحه تجارت کــه331 ماده بود، 
بــا شــتاب زدگی تمام، ظــرف شــش روز در صحن 
علنــی مجلس تصویب شــده اســت، لایحــه ای که 
ایرادات فراوانی دارد و موجب تضعیف اقتصاد کشــور 
خواهد شــد.قانون تجارت در اردیبهشت سال 1311 
تصویب شده است. اکنون قریب به 90 سال از تصویب 
این قانون می گذرد. با پیشــرفت ســریع، تکنولوژی و 
عصــر ارتباطات به تبع معاملات و مبــادلات افراد نیز 
دســت خوش تغییرات اساسی شد. این حجم از تغییر، 
حاکمیت و قانون گذاران را بدین ســمت سوق داد تا 
قانون تجارت را اصــلاح کنند.به همین جهت، لایحه 
تجارت از اوایل دهه هشتاد توسط دولت وقت، اصلاح 
و تدوین شــد. ایــن لایحه، ســال 1384 به مجلس 
شورای اســلامی ارائه شد. لایحه مذکور، حتی یک بار 
به صورت آزمایشــی به تصویب کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلس رسید اما شــورای نگهبان این مصوبه 
را تأیید نکرد و دوباره لایحه به مجلس بازگشــت. بر 
اســاس گزارش مرکز پژوهش های مجلس با توجه به 
حجم بــالای این لایحه، تصمیم کمیســیون حقوقی 
و قضایی بر آن شــد که  لایحه مذکــور به صورت 5 
کتــاب و در پنج مرحله به صحــن علنی مجلس ارائه 
شــود. تاکنون 331 ماده از این لایحه با شتاب زدگی 
تمام، توســط نمایندگان مجلس در عرض شــش روز 
تصویب شــده اســت. چنین اقدامی به نوبه ی خود در 

تصویب قانون بی سابقه بوده است.
ë  اتاق بازرگانی مخالف تصویب لایحه*

تجارت است
تصویب جنجالی این قانون در مجلس در حالی اســت 
که ایــن لایحه قرار اســت جایگزین قانــون تجارت 
کشــور شود. بنا بر این است که از این به بعد سیستم 
اقتصادی و حقوق تجارت کشــور بر اساس این قانون 
پیاده سازی شود. برای تصویب این قانون به گفته اتاق 
بازرگانی ایران به نظرات آن ها توجهی نشــده اســت. 

عــدم توجه به نظرات بخش خصوصی و اتاق بازرگانی 
در حالی اســت که یکی از مخاطبین اصلی این قانون، 
اتاق بازرگانی و بخش خصوصی اســت. در این راستا 
محمد لاهوتی رئیس کمیســیون تســهیل تجارت و 
توســعه صادرات اتاق بازرگانی تهــران گفت: »قانون 
تجــارت که در مجلس در دســت بررســی و تصویب 
اســت، به نظرات بخش خصوصی به عنوان ذینفعان و 

اجراکنندگان قانون توجه نداشته و بهتر است«.
هم چنین حسن فروزان فرد رئیس کمیسیون حمایت 
قضایــی اتــاق بازرگانی تهــران  در خصوص تصویب 
لایحه تجارت اظهار داشــت: »قانونی که به این اندازه 
در تعیین تکلیف آینده فعالیت های اقتصادی کشــور، 
بــه ویژه بخــش خصوصی اهمیــت دارد و جزئیات و 
ریزه کاری هــای آن می تواند تأثیــرات مثبت و منفی 
روی فضای کســب وکار داشــته باشــد، متأسفانه در 
زمان نامناســب و بدون هماهنگی با اتــاق بازرگانی 
و اطلاع رســانی و کســب نظــرات، در صحن مجلس 
مطرح شده  است«. در این راســتا حتی اتاق بازرگانی 
تهــران به تازگی نامــه ای به علــی لاریجانی، رئیس 
مجلس نوشــته اســت. اتاق بازرگانــی در این نامه از 
تصویب با ســرعت و بدون کارشناســی لایحه تجارت 
گلایــه کرده اند.*تصویــب لایحه تجــارت از جنگ و 
تحریم ها بدتر اســتعلاوه بر اتاق بازرگانی، کارشناسان 
حقوقی و اقتصادی نیز نســبت به تصویب این لایحه 
قانونی واکنش نشــان داده اند. به عنوان نمونه فتح الله 
احمدی، قاضی مجتمع قضایی شهید بهشتی راجع به 
تصویب لایحه تجارگفت: »در این قانون خیلی راحت 
تشریفات عقود در حال حذف شدن هستند. این قانون 
نوعی پسرفت اســت و نه پیشرفت. البته گفتنی است 
ضمن اینکه ضرورتی ندارد که در قانون تجارت نسبت 
بــه این موضوع پرداخته شــد«.هم چنین یزدی زاده، 
عضو ســابق شورای راهبردی سازمان مالیاتی کشور با 
انتقاد از تصویب ماده ۵ لایحه تجارت در مجلس گفت: 
»بنده این قانون را بیشتر شبیه به یک توطئه می بینم 

اصلًا نمی شــود به این راحتی فکر کنید که این کار به 
صــورت اتفاقی رخ بدهد. با تصویــب این قانون، یک 
بهانه ای به تبهکاران داده می شــود که بتوانند مدعی 
مال افراد شــوند. آن هم درکشوری که درصد مالکیت 
بسیار بالاســت. این یک فاجعه و یک کودتای اقتصاد 
در کشور است. این یک خطر وحشتناک است. به خدا 

از جنگ و تحریم ها هم بدتر است«.
ë  کوهی از مشکلات برای کشور با تصویب*

لایحه تجارت
اعتراضــات و گلایه هــا به تصویب شــتاب زده لایحه 
تجارت در حالی است که کارشناسان معتقدند تصویب 
این لایحه قانونی کشــور را با مشکلات فراوانی مواجه 
می کند. ازجمله مشــکلاتی که با لازم الاجرا شدن این 
قانون کشور را دربر می گیرد می توان به بر هم خوردن 
نظم تجاری کشــور، سوءاســتفاده، کاهش پیش بینی 
پذیری قراردادهــا و کاهش امنیت ســرمایه گذاری، 
افزایش تبانی برای فســاد در محیط تجاری کشور و... 
اشــاره کرد. برای مثال در صورت لازم الاجرایی شدن 
مــاده 4 ماده ایــن لایحه، به دلیل مشــخص نبودن 
حــدود قواعد آمره این امکان وجود دارد که دو طرفی 
کــه با یکدیگر قراداد بســته اند، مبتنی بر این ماده بر 
ضد قواعدی که حاکمیت بــرای اداره جامعه به آن ها 
نیاز دارد، تبانی کنند. قواعد آمره، شــامل هر قانون یا 
قاعده ای اســت، که اراده و رضایت طرفین یک عقد یا 
قرارداد یا تعهد برخلاف و مغایر با آن صحیح نیست و 
اگر یکی از دو طرف، شــرطی از این دست در قرارداد 
بیاورد، آن شــرط باطل است. به عنوان نمونه، طرفین 
قرارداد می توانند در قرارداد شــرطی ذکر کنند که به 
یکســری از قوانین که حاکمیت برای نظارت و ایجاد 
شــفافیت مالی آن ها را موردتوجه قرار می دهد عمل 
نکنند و در ادامه در دادگاه نیز به دلیل مشخص نبودن 
حدود و ثغــور قوانین مرتبط با نظم عمومی دادگاه را 
فریب داده یا از فســاد موجود در دستگاه اداری کشور 

برای تحقق خواسته های خود استفاده کنند.

منبرهای محرم جای »سیاسی بازی« نیست
محسن غرویان - ماه محرم بهترین فرصت برای بهره گیری از ظرفیت منبر و خطابه برای 
تبیین و بازگویی صحیح فلسفه قیام عاشورا است. منبرها و خطبه ها اما گاهی به مرزهای سیاست 

هم نزدیک می شوند. برای همین هم ذکر چند نکته ضرورت می یابد.
در این ماه هر منبر و هر تریبونی باید با خط و مسیر قیام عاشورا تنظیم شود، مبادا که غفلت 
کرده و بحث های سیاسی و جناحی، منبرهای محرم را از فلسفه خود دور کرده، آلوده کند و 
تفرقه افکن شوند.بهرحال جمعیت حاضر در هر جلسه و مراسم عزاداری، موافق و مخالف یک 
جریان سیاسی هستند، اساسا حضور این افراد در یک مراسم با نگاه سیاسی شان تطبیق داده 
نشــده است، آنها به عشق آقا و برای عزاداری اباعبدا... در مراسمات حضور پیدا می کنند. اگر 
قرار باشد در این منبرها بحث های جناحی و سیاسی مطرح شود مردم شقه شقه خواهند شد.
مراســم عزاداری امام حسین علیه السلام و ماه محرم را با میزان و ترازوی اصولگرایی و اصلاح 
طلبی نباید سنجید، همه جریانات سیاسی کشور شیفته و پیرو راه آقا امام حسین هستند. اگر 
می خواهیم جلســات عزاداری اباعبدا... را سیاسی هم بکنیم باید از مشی و مسیر ایشان برای 
ایجاد وحدت و محبت بین مردم و جریانات سیاسی استفاده کنیم.گاهی برخی خطبا و منبری 
ها را می بینیم که شــخصیت های تاریخی اسلام و افراد حاضر در واقعه کربلا را با شخصیت 
های امروز تطبیق می دهند. این رفتار بسیار اشتباهی است. از کسی که این تطبیق ها را انجام 
می دهد باید پرسید شما از کجا خودت را ملاک سنجش قرار داده ای  و براساس سلیقه خودت 
این تطبیق ها را انجام می دهی؟هشدار می دهم که منبری ها و روحانیت بزرگوار از این قبیل 
کارها پرهیز کنند، اصل حادثه عاشــورا و قیام امام حسین )ع( و ابعاد اخلاقی و عرفانی مطرح 
شــود. اگر مسائل سیاسی مطرح می شود هم کلیات مباحث سیاسی، مشارکت مردم در امور 
اجتماعی و سیاسی مطرح شود. جناح بازی و خط بازی  و تطبیق سازی بسیار بسیار نادرست 
و بی تاثیر است. خلائی که در حال حاضر در منبرها وجود دارد، آن است که منبری ها خیلی 
مطالعه جدی و دقیقی ندارند و یک ســری مشــهوراتی را بیان می کنند.  اگر نگاه تحلیلی به 
تاریخ و واقعه عاشورا داشته باشیم،نکات بسیار ظریف اخلاقی، عرفانی و معنوی وجود دارد که 
می توان با تکیه و توسل به آنها دل ها را به یکدیگر نزدیک کرد، ترویج اخلاق و دین کرد. در 
واقع باید از فرصت عاشورا و ماه محرم و صفر در جهت رشد اخلاقیات در جامعه استفاده شود و 
عدم غلبه سیاست بر اخلاق نکته مهمی است که باید رعایت شود. »ان الحسین مصباح الهدی 
و السفینه النجات«؛ امام حسین چراغ هدایت است و جوانان را باید با هر تیپ و سلیقه ای وقتی 
برای عزاداری به مجالس امام حسین )ع( می آیند پذیرا شد و جذبشان کرد تا احساس کنند 
پاک و نورانی شده اند و اگر گناهی دارند، توبه کنند چرا که فطرت جوانان پاک است. فلسفه 
عزاداری ها همین اســت. رمز پیروزی انقلاب هم استقبال و جذب جوانان و تکریم آنان بوده و 
هست.دعوت به وحدت، یکی از نکات بسیار مهمی است که در منبرها باید رعایت و لحاظ شود. 
وحدت هم به این معناست که باید با دولت منتخب مردم، همکاری کنیم. حرف هایی که بر 
ضد دولت گفته می شود، تفرقه افکنی می کند. دولت به صورت قانونی باید کار خود را انجام 
دهد. مواردی مانند برجام که مورد حمایت مقام معظم رهبری واقع شده و مجلس به آن رای 
داده است؛ مورد حمایت قرار بگیرد. در مقابل دولت ایستادن، ایجاد  دو دستگی بین مردم، در 
جهت یزیدیان حرکت کردن اســت. در این منبرها باید رهبری، مسئولین نظام و دولت مورد 

پشتیبانی قرار بگیرند.  
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رانت خواری عده ای به اسم تولید آغاز گام سوم کاهش تعهدات برجام
صفحه 1

نگاه روز

شلیک به قلب خودکفایی شکر

 گزارش

علیرضــا مناقبی عضو هیات مدیره مجمع 
واردات گفــت: برخــی افــراد فقط دنبال 
تسهیلات اختصاص یافته به تولید هستند 
و بــه صرف اینکه پروانه یا موافقت اصولی 

گرفتند، منافع ایشان تامین می شود.
مناقبی در خصوص بیراهه رفتن تسهیلات 
تولید اظهار داشــت: امروز اگر تولیدات ما 
با مشــکل مواجه شده، برای این است که 
افــرادی در راه تولیــد حرکــت کرده اند که 
نتوانســته اند تولید با کیفیت را به صورتی 
انجام دهند که مطابق هزینه آن، به صرفه 
باشــد. یــا اینکه برخــی از این افراد دنبال 
منافع، تسهیلات و اسم تولید بودند، نقاب 

تولید را نیاز داشــته اند. تولیدکننده واقعی 
نبوده اند. بهمین جهت دائما درخواســت 
کننده و طلبکار از دولت بوده اند که عاقبتش 

همین گره کور در تولید است.
وی افــزود: واقعیت این اســت که تولید 
کننــده بایــد اول از همــه، خودش حامی 
محصول و بازار خودش باشــد، بدین معنا 
کــه باید توانایــی و دانش تولید با کیفیت 
را داشــته باشــد و همچنین بازار و هدف را 
بشناســد و بتواند محصــول رقابتی تولید 

کند.
وی با تاکید بر بیراهه رفتن تسهیلات تولید، 
اضافــه کرد: از دیدگاه من یک تولید کننده 

باید، مولد و پویا باشــد. متاســفانه تولید 
کنندگان امکانات و تســهیلاتی که از سوی 
دولــت برای تولید در اختیار آنها گذاشــته 
شده را دریافت می کنند ولی آن را به سمت 
و سوی دیگر می برند و امروز که با مشکلات 
متعدد مواجه شده اند، توقع حمایت بیش 

از حد از دولت دارند.
مناقبــی افــزود: در دنیای امــروز، فقط 
تولیدکننده ای می تواند ســرپا بایستد که 
همــه پارامترهــای تولید را رعایت می کند 
و محصــولات تولیدی اش منافع مصرف 
کننــده و ســلیقه اش را تامیــن کند. این 
تولیدکننده، تشــنه تسهیلات نیست، بلکه 

دنبال تامین نیاز بازار است.
وی ادامــه داد: مردم دنبال کالای خوب و 
با کیفیت هستند، فرقی نمی کند که ایرانی 
باشــد یا خارجی، تولید باید خودش زبان 
گویا باشد، با بخشنامه و دستورالعمل نمی 
تــوان مردم را وادار به خرید یک کالای بی 

کیفیت کرد.
مناقبی اضافه کرد: عده ای می گویند تولید 
منفعت ندارد، ولی به تولید ادامه می دهند. 
واقعــا چه دلیلی بــرای ادامه تولید بدون 
صرفه اقتصادی دارند. دلیل این حرف ها، 
این است که این افراد دنبال تولید واقعی 
نیستند، بلکه منافعشان در گرو تسهیلات 
اختصاص یافته به تولید اســت. به صرف 
اینکــه پروانه یا موافقــت اصولی گرفتند، 

منافع ایشان تامین می شود.

رانت خواری عده ای به اسم تولید
تنبیه در بلاتکلیفی سامانه حقوق

تضعیف اقتصاد کشور با تصویب شتابزده لایحه تجارت در مجلس

تاسوعا و عاشورای حسینی تسلیت باد
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بازسازی مناطق سیل زده و زلزله زده تا 
پایان سال 98 به اتمام می رسد

مهــدی جمالی نــژاد معاون عمران و توســعه امور شــهری و 
روستایی  وزیر کشور گفت: بازسازی مناطق سیل زده و زلزله زده 

امسال پایان  می یابد. 
جمالی نژاد گفت: اســتان کرمانشــاه در جریان ســیل امسال 
عملکرد موفقی  در اقدامات پیشــگیرانه داشــت که باعث شــد 

خسارات کمی داشته باشد. 
وی افزود: بررسی بازســازی سیل زده استان نیز در دستور کار 
قرار  گرفت که در بحث بازسازی مناطق سیل زده برابر زمانبندی 

اعلام شده  اقدام لازم صورت گرفت. 
معاون عمران و توســعه امور شهری و روستایی وزیر کشور بیان 
 داشت: ۱۶۴ هزار واحد سیل زده در حال تعمیر و بازسازی است 
که  تعمیری ها به به طور کامل پایان یافته و بازســازی ها نیز تا 

پایان سال  اتمام می رسد. 
این مســئول عنوان کرد: بازسازی مناطق زلزله زده با مشارکت 
مردم  انجام گرفته و یک کار جمعی بود که به خوبی انجام شده 
اســت و به ویژه  در بخش روســتایی موجب مهاجرت معکوس 

مردم به روستاها شده  است. 
جمالی نــژاد تصریح کرد: مــا به دنبال این هســتیم که هیچ 
خانــواده ای در  کانکــس زندگی نکنــد و بنیاد مســکن برای 
مستاجرین نیز از تمام  گزینه های حمایتی دولت استفاده خواهد 

کرد. 
وی از تخصیص اعتبار لازم برای روســتاهایی که طرح هادی در 
آنها  انجام شده و در اثر سیل یا زلزله تخریب شده است، خبر داد 
و عنــوان  کرد: اعتباری هم به صورت مجزا در اختیار دهیاری ها 
قرارمی گیرد تا  در جهت بازســازی زیرســاخت های روستاهای 

نیازمند هزینه شود. 
معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور تصریح 
 کرد: بازگشایی مرز خسروی از دیگر موضوعات سفر ما به استان 
 کرمانشــاه بود که می تواند هم در بحــث مبادلات تجاری وهم 
اعزام  زائرین عتبات عالیات به ویژه در اربعین بسیار مفید باشد. 

بهروز کمالوندی ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی گفت: 
گام سوم کاهش  تعهدات برجام روز گذشته بنا به دستور 

رئیس جمهور رئیس شورای  عالی امنیت ملی آغاز شد. 
ســخنگوی ســازمان انرژی اتمیدر نشست خبری ضمن 
تشــریح گام ســوم  کاهش تعهدات برجامی ایران، گفت: 
گام سوم کاهش تعهدات برجام روز  گذشته بنا به دستور 
رئیس جمهور رئیس شــورای عالی امنیت ملی آغاز  شد و 
اعلام کردند که سازمان انرژی اتمی مکلف است بر اساس 
 نیازهای فنی بدون در نظر گرفتن محدودیت های برجامی 
فعالیت های  علمی و پژوهشــی هســته ای را آغاز کرده و 

شتاب بخشد. 
وی گفت: فعالیت های تحقیق و توســعه ایران از سال ۵۳ 
شــروع شــد و  پس از انقلاب هم با تغییراتی همراه بود. 
ساخت تاسیســات غنی سازی  اورانیوم خنداب، اصفهان و 
دیگر موارد باعث شد دشمنان نسبت به  برنامه های هسته 

ای ایران حساس باشند.    
سخنگوی سازمان انرژی اتمی بیان کرد: از آغاز دهه نود، 
توســعه  تکنولوژی های جدیدی همچــون کوانتوم را در 
دســتور کار قرار دادیم.  در برجام هم سازمان تلاش کرد 
سطح غنی ســازی به نحوی باشد که  پاسخگوی نیازهای 

تاسیسات هسته ای کشور باشد. 
وی ادامــه داد: بعد از پیروزی انقلاب تا دهه ۶۰ تحولات 
و تغییر  ساختارهای سازمان انرژی اتمی صورت گرفت و 
عملًا از ابتدای دهه  هفتاد بود که چرخه سوخت هسته ای 

در برنامه سازمان انرژی اتمی  قرار گرفت. 
کمالوندی گفت: اقدامات صنعت هسته ای ایران، تولید و 
غنی ســازی  اورانیوم ۴ درصد و بعد از آن ۲۰ درصد بود 
یعنی زمانی که به ما  ندادند خودمان بیشتر تولید کردیم. 

حمایت های رهبرانقلاب موجب پیشرفت صنعت هسته ای 
شدوی با بیان اینکه غنی ســازی اورانیوم باید به میزانی 
باشد که نیازهای  کشور را رفع کند، گفت: با توجه به نگاه 

بلند مقام معظم رهبری به این  صنعت و حمایت هایی که 
همواره از ســازمان انرژی اتمی داشتند  موجب پیشرفت 
این صنعت شــده است. سخنگوی ســازمان انرژی اتمی 
گفت: بعد از برجام عملا با بدعهدی هایی  مواجه شــدیم و 
طرف مقابل تعهداتی را که باید انجام می داد را انجام  نداد، 
لذا با مشکلاتی مواجه شدیم که عمده به خروج آمریکا از 

برجام در  اردیبهشت ماه سال گذشته برمی گردد. 
وی افزود: آمریکایی ها فشــارهای زیادی را به جمهوری 
اســلامی ایران و  بــه کشــورهای دیگــر وارد کردند تا 
همکاری های خود را با ایران به  حداقل ممکن برســانند. 
بر این اساس بود که نظام تصمیم گرفت در  وضعیت عدم 
تعادل بین تعهدات و حقوق جمهوری اسلامی، یک توازن 
 ایجاد کند تا طرف مقابل به مســیر اجرای تعهدات خود 

برگردد و حقوق  و جمهوری اسلامی را رعایت کند. 
کمالوندی گفت: ضمیمه ۱۲ برجام تعهدات ایران و طرف 

مقابل را  بررســی می کنند و برای کاهش تعهدات باید بر 
ضمیمه یک تمرکز کنیم،  ضمیمه یک ۱۲۲ صفحه است 
که می توان آن را در هشــت موضوع  اصلی تقســیم بندی 
کرد. سخنگوی ســازمان انرژی اتمی اظهار داشت: هشت 
موضوع اصلی  تعهداتی در مورد راکتور آب ســنگین اراک 
خنداب اســت کــه در خصوص  عدم بــاز طراحی و عدم 

اجرای راکتور قبلی و باز طراحی آن است. 
وی ادامه داد: ســطح میزان غنی ســازی از ۳.۶۷ درصد 
را در گام دوم  کنار گذاشــتیم. در گام اول تعهدات ایران، 
برای عرضه ذخایر ۳۰۰ کیلو  و ۱۳۰ تن آب ســنگین به 
بازارهای بین المللی را کنار گذاشتیم.  بازطراحی سوخت 

مصرف شده به موضوع گام دوم مربوط است. 
کمالونــدی گفت: تحقیق و توســعه موضوع گام ســوم 
است. امروز ســه  موضوع باقی مانده است. یک فردو، دو، 
میــزان ذخایر که عملا تعهد در  مورد این موضوع را کنار 

گذاشته ایم، و ســه، نظارت ها و دسترســی های  سازمان 
انرژی اتمی یا شفاف سازی. 

ë بنا نداریم نظارت های آژانس را تغییر دهیم
  ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی گفت: مــا در موضوع 
شفاف ســازی فعلًا  بنا داریم که در این حوزه ورود نکنیم 
و تعهدات ایران در خصوص  شفاف ســازی کمافی ســابق 

اجرا خواهد شد. 
  کمالونــدی گفت: بنابراین از ایــن ۸ موضوع]راکتور آب 
سنگین،  کارخانه تولید آب ســنگین، بازفرآوری سوخت 
مصرف شده، غنی ســازی  در ظرفیت و سطح، تحقیق و 
توسعه، فردو، میزان ذخایر و نظارت و  دسترسی آژانس[، 
عملا چهــار و نیم موضــوع را انجام داده ایــم. در مورد 
 ظرفیت و سطح غنی سازی عملا سطح غنی سازی را کنار 
گذاشــته ایم و  ظرفیت آن به تعداد سانتریفیوژها مربوط 
می شــود و از ســوی دیگر  موضوعاتی که باقی مانده اند 

خیلی مختصر است. 
ë  برنامه سازمان انرژی اتمی برای تحقق یک

میلیون سو غنی سازی
وی تاکید کرد: این نشــان می دهد که در مذاکرات نحوه 
تعهدات به گونه  ای بوده اســت که مشکلی ایجاد نکند و 
همانطور که آقای صالحی بارها  گفته اند متاســفانه بنا به 
ملاحظات سیاســی، عده ای از این نکته غفلت  می کنند. 
صنعت هسته ای حتی در قالب برجام به اهداف بلندمدت 
خود  خواهد رســید کما اینکه در ابتدای اجرای برجام با 
توجه به فرمایشــات  رهبری که شرط کرده بودند که باید 
کار در انتهای ۱۵ ســال مشخص  باشد و غنی سازی نیز 
پاســخ نیازهای کشــور را بدهد و حداقل ۱۹۰  هزار سو 
تولید شــود، ما برنامه ۱۵ ساله را برای توسعه و پیشرفت 
 ســازمان انرژی اتمی تا ۲۷۰ هزار ســو و قابل پیشرفت 
تا یک میلیون  ســو را ارائه دادیم. کمالونــدی ادامه داد: 
تغییرات در بحث تحقیق و توســعه حرکت به سمت  یک 
میلیون سو را تسهیل می کند. ما پیشرفت به سمت ۲۷۰ 
هزار ســو  را به راحتی با برنامه برجام می توانستیم محقق 
کنیم اما اینکه چقدر به  ســمت یک میلیون ســو برویم، 
بســتگی به این دارد که چه مقدار تغییــرات  در اجرای 

برجام بدهیم. 

آغاز گام سوم کاهش تعهدات برجام
یادداشت: 

سهم خواهی طالبان از قدرت
 دفع افسد به فاسد

 بهرام امیراحمدیان
....................................................................................................................................,

با مطرح شــدن گفت و گو های صلح بین طالبان و دولت افغانستان که 
 روسها با دعوت از نمایندگان طالبان به نشستهای مسکو آغاز شد،  طالبان 
نه تنها بر روند صلح و کاهش ترور پایان نداد بلکه جری تر هم  شده است. 
روســها با هدف مبــارزه با داعش که ممکن اســت در صورت تقویت از 
 مرزهای شمالی افغانستان به آسیای مرکزی و قلمرو روسیه نفوذ کنند، 
 خواستار تقویت و سهیم شــدن طالبان در قدرت شده است)دفع افسد 

به  فاسد(. 
می دانیم که یکی از دلایل حضور روسیه )طبق اظهار نظر رسمی  مقامات 
روســی( در ســوریه با هدف نابودی گروههای تروریستی از  منشاء قفاز 
شــمالی بود که اعلام شــده بود بین 6 تا 7 هزار جنگجو  هستند. اکنون 
روســیه اعلام می کند کــه پس از دفع فتنه داعش و ســوریه   11 هزار 
جنگجو از منشاء کشورهای  CIS  در افغانستان حضور دارند  و قصد نفوذ 
به منطقه آســیای مرکزی از طریق افغانستان دارند)گویا نه  تنها آنها در 
سوریه نابود نشده اند، بلکه بر تعداد آنها افزوده شده است و  معلوم نیست 
روسیه در سوریه چه اهدافی را دنبال می کرده است که نه  تنها سبب از 
بین رفتن جنگجویان تروریســت مورد نظر نشده، بلکه بر  تعداد آنها هم 

افزوده شده است(. 
باید یاد آور شد که ناامنی و تروریزم و مواد مخدر بعد از اشغال  افغانستان 
توســط ارتش ســرخ شــوروی پدید آمد و گســترش یافت. اکنون  جا 
دارد ملت افغانســتان بابت اشــغال نظامی خاک خود از سوی روسها  از 

روسیه)جانشین شوروی( درخواست غرامت کند. 
در صورتی که در شــرایط کنونی و فرمول آمریکا، موجب ســهیم شدن 
 طالبان در دولت شــده و آنها حکم رســمی گرفته باشند، روزگار ملت 
 افغانســتان را به تباهی خواهند کشید. اینها جنایتکار جنگی هستند و 
باید  در دادگاه بین المللی جنایی برای جنایت علیه بشریت و قتل عام و 

کشتار  جمعی محاکمه شوند. 
مگر صربها همین کار را در بوســنی نکردند؟ فرماندهان صرب محاکمه 
 شدند. اگر صربها مسلمانان را می کشتند مسیحی و مخالف اسلام بودند 
 ولی طالبان که خود را مسلمان می دانند چرا مسلمانان بیگناه هم وطن 
 خود را می کشند؟ طالبانی که برای بدست گرفتن قدرت سالها مردم را 
 ترور می کنند و شــهروندان افغانستان یعنی هم وطنان خود را به قتل 
می  رســانند و شهرها را بمب گذاری و اموال عمومی و دراریی های ملی 
را  به نابودی می کشانند، چگونه می توانند پس از سهیم شدن در قدرت 

 برای کشور مفید باشند؟
چه تضمینی بر قول این قوم شــریر و جنایتکار وجود دارد؟ بدا به حال 
 ملت افغانســتان که با دشمن داخلی خود در جنگ است. دشمنی که با 
 رواج خشــونت و تولید و تجارت مواد مخدر موجب اعتیاد و ضرر و  زیان 
به جامعه انســانی شده، و با گروگان گرفتن ملتی درمانده می خواهد  بر 
یک کشور حکومت کند. به جای اینکه شوری امنیت سازمان ملل در  فکر 
برقراری صلح در افغانستان با نابودی نیروهای تروریست باشد،  سرنوشت 
افغانستان را به دست ایالات متحده و طالبان داده است. بر  فرض خروج 
نظامیان خارجی از افغانستان، آیا طالبان دست از جنایت  خواهند کشید؟ 
تصور می رود با خالی شــدن عرصه از نیروهای مســلح و  بدست گرفتن 
قدرت توســط طالبان، انتقام گیری و تسویه حسابهای  شخصی و قتل و 
ترور آغاز خواهد شد و دوره سیاهی از تاریخ  افغانستان رقم خواهد خورد. 
خصومت طالبان با پیشرفت علم و  تکنولوژی و فرهنگ است. دوره سیاه 
حکومت طالبان در افغانستان در  دهه . ۱۹۹۰ . گویا به فراموشی سپرده 

شده است. 
طالبــان بــرای اداره امور خود نیاز به پول و اســلحه دارد. پول از طریق 
 کمکهــای خارجی و تجارت مواد مخدر تامین می شــود. مفتیان جهان 
 اســلام می توانند در این مســاله ورود کنند هم کشت و تولید و فروش 
مــواد  مخدر را حرام اعلام کنند و هم علیــه طالبان اعلام جهاد کنند و 
جامعه  اسلامی افغانستان مصیبت زده را از شر این بلای زمینی و آسمانی 

 نجات دهند.  

یاداشت:  سخنگوی دولت: 
  تمام تلاشمان این است یک دولت بدون تحریم 

تحویل نسل ١۴٠٠ دهیم
علی ربیعی ســخنگوی دولت در یادداشــتی نوشــت: 
رئیس جمهوری  چهارشنبه گذشته پس از دیدار با سران 
ســه قوه با اعلام اجرای گام سوم  ایران از دیروز جمعه، 
مهلت ۶۰ روزه دیگــری را برای اروپا تعیین  کرد با این 
پیام که »هر زمــان به تعهدات خود در برجام بازگردند 
ما هم  به تعهدات خود برمی گردیم.« اســتراتژی دولت 
در کاهش تعهدات  برجامی این است: »مقاومت سازنده 
و تعامل گســترده« و به تعبیری  دیپلماسی مقاومت و 
مقاومــت دیپلماتیک. هدف از این اســتراتژی افزایش 
 تعاملات جهانی و ماندن در این تعاملات اســت نه عبور 

از برجام. 
این اســتراتژی دولت دوازدهم نمــودی از یک دیدگاه 
در تعامــلات جهانی  و مواجهه بــا نقض برجام از جانب 
دولت های سرکش جهان اســت. دیدگاه  مقابل به طور 
نانوشــته و ناگفته به نوعی ســخن می گوید که گویی 
تعامل با  دنیا نوعی وادادگی اســت و تحریم سرنوشــت 

محتوم ماست و باید به رفع  اثر تحریم بپردازیم. 
امــا دولت اصل را نه در رفع اثر تحریم به عنوان واقعیت 
تحمیلی  سرنوشت ایران، که در رد اصل تحریم می بیند. 
در دیدگاه مقابل گویی  خرمشهر اشغال شده و رفع آثار 
اشــغال خرمشهر باید ملاک باشــد  درحالی که مطابق 
دیدگاه دولت اصل رفع اشــغال خرمشهر است. دیدگاه 
 دولت منطبق بر خنثی سازی استراتژی امریکا است که با 
سوق دادن  ایران به سمت انزوا درصدد فروپاشی جامعه 

و کوچک کردن وطن  ماست. 

تلاش رژیم اسرائیل و برخی دیگر همواره بر این اساس 
بوده کــه ایران  در اندازه های کنونــی اش قابل تعامل و 
تحمل نیســت و ایــران منزوی  براحتــی قابل کوچک 
شــدن است. در مواجهه با این استراتژی نگاه جامع  نگر 
و عمیق حکم می کند که هدف اصلی حذف تحریم ها و 

خنثی سازی  تلاش امریکا برای انزوای ایران باشد. 
امریکا ۵ هدف را با فشــار حداکثری دنبال می کند: ۱- 
تسلیم ایران و  مذاکره از سر تسلیم و ناتوانی. ۲- ائتلاف 
منطقــه ای با هدف انزوای  ایران. ۳- فروپاشــی اقتصاد 
ایران با صفر شــدن صــادرات نفت.۴-ایجــاد  اعتراض 
مصنوعــی در میان مردم و شــوراندن آن ها علیه نظام، 
۵-  خروج شــتابزده ایران از برجام و زمینه سازی برای 
سوق دادن ایران به  سمت فصل هفتم منشور ملل متحد. 

نگرانی این اســت که اهداف امریــکا و تحریم ها تحت 
عناوین وسوسه آمیز  و با ظاهری انقلابی توجیه شوند و 
برخی از جریان ها سعی کنند به طور  غلط انزواطلبی را 
فرصــت بدانند. به نظر آن ها می توان راه تعامل با  جهان 
را بست؛ گرچه با بسته شدن راه تعامل با جهان زندگی 
با وجود  مشقات در جریان خواهد بود، اما آنچه خواست 
مردم در کنار مقاومت و  غلبه کردن بر آثار تحریم است 
عقب راندن اصل تحریم و خروج از  انزوای ایران است که 
در مقابل آن انزوای ترامپ قرار دارد.  رئیس جمهوری هم 
اخیراً گفته »اگر بنا باشد با فشار به مردم، کشور را  اداره 

کنیم که هرکسی بلد است کشور را اداره کند.« 

ما از منظر حوزه های سیاســی و کارگــری و هم از 
منظر مسائل امنیتی  تلاش می کنیم تا با پیش بینی 
و پیشگیری لازم نسبت به رفع مشکلات اقدام  کنیم. 

عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور گفت: جمهوری 
اســلامی به دلیل  اقتدار، میــزان تاثیرگذاری و وزن 
سیاسی در حال حاضر از کشورهای  خبرساز دنیاست 

و اخبار آن در ردیف شش خبر اول جهان قرار دارد. 
رحمانی فضلی در حاشــیه شرکت در جلسه معارفه 
اســتاندار جدید قزویــن در  گفتگو بــا خبرنگاران 
اظهارداشــت: در شرایط کنونی آنچه بعد از ۴۰ سال 
 حادث شده و با همه فرازو فرودها در شرایطی هستیم 
که در ردیف شش  خبر اول دنیا هستیم که وزن ما و 

تأثیر گذاری در مسائل منطقه را نشان  می دهد. 

رحمانی فضلی در خصوص لغــو روادید برای زائران 
اربعیــن هم گفت:  برنامه ریــزی های لازم مبتنی بر 
تجربه های ســال های قبل صــورت گرفته و  در همه 
حوزه های پشــتیبانی و تدارکات و خدمات کنسولی 

کارهای لازم  صورت گرفته است. 
وی بیان کرد: همچنین با همکاری مســئولان کشور 

عراق با لغو ویزا نسبت  به کاهش هزینه های زائران و 
تسریع در کارها اقدام شده و بازگشایی مرز  خسروی از 
فردا طی مراسمی انجام خواهد شد و امور زیرساختی 
هم با  توجه به تجربیات سال های قبل امسال شرایط 
را بهتر کرده ایم تا زائران با  شــرایط راحت تر و سهل 

تری اعزام شوند. 
پیگیر مشکلات کارگران هستیم

وزیر کشور در پاسخ به سوال خبرنگار مهر که پرسید 
جامعه کارگری  استان با مشکلات زیادی روبروست و 
برای اعتمادسازی باید به این  مطالبات پاسخ منطقی 

و به موقع داد اظهار داشــت: حــوزه کارگری متولی 
 دارد ما از منظر حوزه های سیاسی و کارگری و هم از 
منظر مسائل امنیتی  تلاش می کنیم تا با پیش بینی 
و پیشگیری لازم نسبت به رفع مشکلات اقدام  کنیم. 

رحمانی فضلی یادآور شد: در حوزه خدمات رسانی و 
پاسخگویی مناسب  کارهایی را پیگیری کرده ایم و در 
این حوزه هم معاونت اقتصادی و هم  استانداران بسیار 
فعال هستند و در کنار آن معاونت امنیتی و سیاسی 
هم  اقدامــات لازم را انجام می دهند و در صورت نیاز 
وزیر کشور هم ورود  خواهد کرد تا مشکلات حل شود. 

ورود پول های کثیف در انتخابات رصد می شود
وی در خصوص جلوگیری از ورود پول های کثیف در 
انتخابات اظهار  داشت: در این زمینه مجموعه نظرات 
را جمــع بندی و ارائه می دهیم و  قانون لازم را که بر 
اساس لایحه تنظیم کرده ایم به مجلس ارائه داده ایم 
و  تلاش می کنیم همه هزینه ها را از مبدا تا مقصد در 
حــوزه انتخابات رصد  کنیم و حتماً باید این هزینه ها 
بر اســاس یک نظام مالی و حسابداری دقیق  صورت 

بگیرد. 
وزیر کشور گفت: البته هنوز این قانون تصویب نشده 
و باید در زمان باقی  مانــده این موضوع اتفاق بیفتد 
اما در همین حد که با آن مواجه می شــویم و  شاهد 
تخلفات هســتیم اگر گزارش های مســتندی داشته 
باشیم حتماً گزارش  مستند را جمع بندی می کنیم و 

به قوه قضائیه برای برخورد ارائه می دهیم. 

وزیر کشور:  

پول های کثیف در انتخابات رصد می شود

اقتصادنیوز؛ در پی انتشار خبری مبنی بر شکایت یک 
نماینده مجلس  شــورای اسلامی ایران از بیش از ۱۰ 
خبرنگار یک شهرستان در استان  گیلان، وی این خبر 

را تکذیب کرد
   16 شــهریور ماه- حــدود 10 نفــر از خبرنگاران 
شهرستان فومن به اتهام  نشر اکاذیب به صورت دسته 
جمعی به شعبه یکم بازپرسی دادگستری  شهرستان 
فومن احضار شــدند که پــس از تفهیم اتهام متوجه 
شــدند، نماینده  فومن و شــفت در مجلس شورای 

اسلامی از آنان شکایت کرده است. 
ایــن اقدام که به نظر می رســد پیش از این ســابقه 
نداشته موجی از واکنش   خبرنگاران و روزنامه نگاران  
استان گیلان را با خود به همراه داشت،  این در حالی 
است که محمد مهدی افتخاری نماینده فومن وشفت 
در گفــت  وگو با ایلنا این خبر را تکذیب کرد و گفت 
: » شــما از کجا می دانید ؟  چه کسی به شما گفته؟ 
خبرنگاران بازوهای ما در حل مشکلات مردم  هستند 

مگر  می توان بازو را قطع کرد.« 
وی در پاسخ به این پرســش که  در این صورت چرا 
این خبرنگاران   برگه های احضاریه  ای از سوی  شعبه 
اول دادسرای عمومی و انقلاب  شهرستان فومن مبنی 
برشکایت شما از خودشان ،دریافت کرد ه اند ،  گفت: » 
چرا از من می پرسید این موضوع به من ربطی ندارد. 
از   همان جایی که این برگه ها صادر شــده بپرسید. 
من از کســی شــکایت  نکردم. « یکی از خبرنگاران 
فومن نیز که نام او در میان شــکایت شده ها هست 
 ضمن نادرســت خواندن صحبت هــای این نماینده 

مجلــس درباره بی خبری  از ایــن احضاریه ها گفت: 
روز پنجشنبه نامه ای از سوی اداره بازپرسی  فومن به 
دستم رسید که در آن ابلاغیه، شخص آقای افتخاری 
از من  شکایت کرده  و علت شکایت هم همان چیزی 

است که در احضاریه  نوشته شده است. 
این خبرنگار که نخواســت نامش فاش شود ، افزود: 
صبح امروز- شــنبه   14 شــهریور ماه-به شعبه اول 
بازپرســی فومــن رفتم که در  کمــال تعجب   7 نفر 
دیگر از  همکاران خود را در آنجا دیدم. جالب اینکه 
هیچکس از  خبرنگاران از موضوع شــکایت ایشان با 
خبر نیســت و با توجه به اینکــه  از صبح زود به این 
شــعبه مراجعه کرده ایم اما بازپــرس همچنان ما را  
 پشت در نگه داشته است. وی با اشاره به اینکه تعداد 
احضار شــدگان تا انجا که خبر دارم حدود   10 نفر و 
شاید هم بیشتر باشد، گفت: به ما گفتند اگر ظرف 5 
روز پس  از ابلاغیه به دادسرا مراجعه نکنید بازداشت 
خواهید شــد اما  ای کاش  حداقــل  این را هم می 

گفتند که که جرم ما چیست. 

در اقدامی عجیب یک نماینده مجلس از ۱۰ خبرنگار
به صورت همزمان  شکایت کرد
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آغاز پویش "مشق مهر" ویژه دانش آموزان 
نیازمند تحت پوشش  بهزیستی

محمدعلی رستمیان مدیرکل مشارکت های مردمی سازمان 
بهزیســتی  کشــور از آغاز راه اندازی پویش "مشق مهر" ویژه 
دانش آموزان نیازمند  تحت پوشــش بهزیســتی خبر داد و 
گفت: کمک های جمع آوری شــده در  اسرع وقت در اختیار 

دانش آموزان نیازمند شناسایی شده قرار خواهد  گرفت. 
رستمیان با اشــاره به راه اندازی پویش" مشق مهر" با هدف 
تهیه  لوازم التحریر برای دانش آموزان نیازمند تحت پوشش 
سازمان بهزیستی  اظهار کرد: در آستانه شروع سال تحصیلی 
جدید و بازگشایی مدارس،  پویش مشق مهر آغاز شده است. 

وی تصریح کرد:  پویش اشــاره شــده  برای دومین  ســال 
متوالی اســت که  از سوی سازمان بهزیســتی کلید خورده 
است و خیرین و نیکوکاران  می توانند از طریق شماره گیری 
کــد #300*733* از طریق تلفن همراه  همچنین از طریق 
اپلیکیشن  آپ با انتخاب گزینه »مشق مهر« کمک های  خود 

را به دانش آموزان نیازمند در مناطق محروم اهدا کنند. 
رستمیان ادامه داد: پویش " مشق مهر از سه شنبه 12 شهریور 
آغاز شده  و  تا 10 مهر ماه سال جاری  ادامه خواهد داشت و 
بر اساس  برنامه ریزی انجام شده، کمک های جمع آوری شده 
در اسرع وقت در  اختیار دانش آموزان نیازمند شناسایی شده 

قرار خواهد گرفت. 
مدیرکل مشارکت های مردمی سازمان بهزیستی کشور افزود: 
سال  گذشــته بالغ بر 9 میلیارد و 500 میلیون تومان برای 
تهیه نوشــت افزار  کودکان نیازمند تحت پوشش کمک های 
مردمی جمع آوری شده اســت و  پیش بینی می شود میزان 

کمک ها امسال نسبت به سال گذشته افزایش  یابد. 

توصیه های زیست محیطی 
به هیات های عزاداری

ژیلا آقایی مدیرکل  دفتر مشــارکت های مردمی و مسئولیت 
اجتماعی  سازمان حفاظت محیط زیست با ذکر توصیه هایی 
برای کاهش مصرف  پلاستیک و مدیریت پسماندها در تکایا 
و هیاتهای عزاداری از همه  شــهروندان و مسئولان هیات ها 
خواســت که در توزیع نذورات حداقل از  ظروف پایه گیاهی 
استفاده کنند. آقایی با اشــاره به مصرف بالای ظروف یکبار 
مصرف در پخش  نذورات،اظهارکرد:برخی شهروندان لیوان ها 
و ظــروف یکبار مصرف  خــود را در معابر رها می کنند و هر 
ســاله در روزهای محرم با  آلودگی های پلاســتیکی مواجه 
می شویم. مدیرکل دفتر مشــارکت های مردمی و مسئولیت 
اجتماعی ســازمان  حفاظت محیط زیســت بــا بیان اینکه 
لازم است پاکســازی محیط پیرامون  هیأت ها و تکایا مورد 
توجه قرار گیرد، تصریح کــرد: معمولا هیأت ها  یک یا چند 
متولی دارند. درخواست می کنیم که این افراد - که زحمت 
 بســیاری هم بــرای برگزاری هر چه بهتر مراســم  عزاداری 
حســینی  می کشند - برای پاکسازی اطراف تکیه و هیأت ها 
نیز برنامه ریزی کنند  تــا از طریق جمع آوری زباله ها، ضمن 
حفظ نظافت محله ها از ایجاد  فشــار کاری بر پاکبانان شهر 
جلوگیری کنند البته استقرار چند سطل  زباله در اطراف تکایا 
و هیأت ها باعث می شــود که عــزاداران به ریختن  زباله های 
خود داخل سطل ها تشویق شوند. آقایی در ادامه توصیه هایی 
برای کاهش مصرف پلاســتیک ارائه داد و  گفت: در صورت 
امکان از ظروف یکبار مصرف استفاده نشود. اگر  حذف ظروف 
یکبــار مصرف به طور کامل امکان پذیر نبود؛ حتما از  ظروف 
چند بار مصرف، ظروف تجدیدپذیــر یا ظروف پایه گیاهی 
 استفاده شود تا حداقل آسیب بلندمدتی برای محیط زیست 
نداشته باشــند.  این فعال حوزه محیط زیست افزود: معمولا 
در اطراف تکایا با  ظرف های رهاشده غذا مواجه می شویم که 
نصف آن خورده و نصف آن  دورریز شــده است. اسراف هم 
از جمله مواردی اســت که در دین اسلام  به شدت نهی شده 
اســت. درخواست می کنم که شهروندان به اندازه نیاز  غذای 
نذری بگیرند و اجــازه بدهند که این غذاها به افراد نیازمند 
داده  شــود. مســئولان هیات ها هم می توانند با برنامه ریزی 
مشــخصی به توزیع  غذای نذری مبادرت کنند به طوری که 
بخشی از آن در اختیار عموم و  بخشی از این غذاها در اختیار 
مراکزی که به غذا نیاز دارند و درســطح  شهر به راحتی قابل 
شناسایی است، گذاشته شــود. مدیرکل دفتر مشارکت های 
مردمی و مسئولیت اجتماعی سازمان  حفاظت محیط زیست 
گفت: در ایام محرم متأسفانه شاهدیم که برخی  شهروندان، 
شلنگ آب را در معابر رها می کنند یا کل یک خیابان را  چراغ  
می زنند، درحالی که می توان به اندازه نیاز از چراغ اســتفاده 
کرد  بنابراین لازم اســت مدیریت مصرف آب و برق در ایام 
محرم مورد  توجه و دقت عزاداران و مســئولان هیأت ها قرار 
گیرد. وی افزود: مدیریت پساب ناشی از شست و شو و پخت 
و پز در هیات  ها وتکایا مورد توجه قرار گیرد. آنچه در درجه 
نخســت، عزاداران  حسینی باید مدنظر قرار دهند مسئولیت 
اجتماعی اســت که آموزه های  دینی در حــوزه پاکیزگی و 

مصرف درست منابع برعهده ما گذاشته  است. 
آقایی در پایان گفت: از همه هموطنانی که از غذا، چای، آب 
و شربت  نذری اســتفاده می کنند، خواهش می کنم که یک 
لیوان و قاشــق و چنگال  همراه داشته باشند. در این صورت 
نیازی نیست که از این حجم از  ظروف یکبار مصرف استفاده 
شود، مسلما مدیریت مصرف تاثیر  زیادی بر کاهش مصرف 

پلاستیک در چنین روزهایی می گذارد. 

مــددکاران  انجمــن  رییــس 
اجتماعی ایــران یکی از راه های 
گســترش جرایم و  آسیب های 
جامعه را تکدی گری دانســت و 
با اشاره به آئین نامه مصوبه سال 
  ۱۳۷۸ شــورای عالی اداری که 
حدود ۱۱ دستگاه در این حوزه 
مســئولیت  دارند،  گفت: به نظر 
می رســد هنوز نتوانسته ایم این 
آئین نامه را به درستی  اجرا کنیم. 

سیدحســن موســوی چلک با 
بیان اینکــه موضوع تکدی گری 
موضوعــی بســیار  قدیمــی و 
ریشه دار اســت که تنها مربوط 
به ایران نیســت، اظهارکرد: در 
 سراسر جهان موضوع تکدی گری 
و بی خانمانــی وجود دارد اما در 
روش ها  و اشکال متفاوت انجام 
می گیرد. تکدی گری معمولا در 
کشورهای فقیر و  در حال توسعه 
نمود بیشتری دارد و ایران نیز از 

این موضوع مستثنی  نیست. 
وی در پاســخ به این سوال که 
آیا آمــاری از تعــداد متکدیان 
وجــود دارد؟  اظهارکرد: چه در 
ســطح داخلی و چه در ســطح 
بین المللی هیچ آماری از  تعداد 
زیرا  نیست،  متکدیان در دست 
تکدی گــری موضوعی نیســت 
کــه قابل  ثبــت و شناســایی 
مســتمر باشــد. در واقع بیشتر 
قضاوت هایی کــه در این زمینه 
 وجود دارد یا براساس مشاهدات 
میدانی اســت یا براساس تعداد 
متکدیانی که  به مراکز ارجاع و 
یا نگهداری می شــوند. از سوی 
دیگر اجرای طرح های  ضربتی و 
غیرکارشناسانه و ناکارآمد باعث 
به دست آمدن آمارهای  نادرست 

در این زمینه می شود. 
بنابــر اظهــارات رییس انجمن 
ایران،  اجتماعــی  مــددکاران 
چنــد  گــروه  در  متکدیــان 
دسته  می شــوند؛  تقسیم بندی 
اول افرادی هستند که شغل شان 
تکدی گری  است و اغلب از این 
راه کسب درآمد می کنند. دسته 
دوم افرادی هستند که  به دلیل 
نیازمنــدی و فقــر و به منظور 
تامین معاش به تکدی گری روی 

 آورده اند. دســته ســوم افرادی 
هستند که درگیر جرایمی مانند 
مواد مخدر  هستند و برای تامین 
آذوقه و مواد مخدر تکدی گری 
می کنند. عــده دیگری  افرادی 
هســتند که به دلیــل بی پولی 
ناشــی از مهاجرت تکدی گری 

می کنند. 
وی ادامــه داد: برخــی دیگر از 
متکدیان اتباع بیگانه ای هستند 
که بــه دلیــل  بی ســرپناهی، 
بی هویتی و بی شغلی به این کار 
روی می آورند امــا برخی  دیگر 
افرادی هســتند کــه در قالب 
مانند  جرایمی  بــه  تکدی گری 
قاچاق و  توزیع مواد مخدر اقدام 
می کنند. در واقــع تکدی گری 
پنهــان  کردن  برای  پوششــی 

جرایم آنان به شمار می رود.  
موســوی چلک با بیــان اینکه 
در ایــران تکدی گری از راه های 
مختلفی مانند  دستفروشی،  پاک 
کردن شیشه خودروها و... انجام 
می شــود، اظهارکــرد: در  واقع 
برخی از افرادی که دستفروشی 
می کنند، فــروش کالا بهانه ای 
بــرای  تکدی گری آنان اســت. 
دستفروشان حقیقی  آنکه  حال 
که در قبال ارائه کالا و  خدمات 
پول دریافــت می کنند به هیچ 
عنوان به ترحــم و کمک مردم 
تن  نمی دهند و حاضر به دریافت 

اعانه نیستند.  
به گفته رئیس انجمن مددکاران 
اجتماعــی ایــران، تکدی گری 
در قالــب معضــل  اجتماعــی 
شناسایی شده و دارای عوارض 
و آســیب هایی از جمله افزایش 
 مشــارکت متکدیان در ارتکاب 
جرایم مختلــف از جمله جرایم 
افزایش  احتمال گرایش  و  خرد 

به مواد مخدر در متکدیان است. 
در واقع تکدی گری جرمی  است 
که افــراد از طریــق آن قانون 
را دور می زنند. از ســوی دیگر 
برخی با  ظاهری غیرآراســته و 
تظاهر به بیمــاری یا معلولیت 
بی اعتمــادی  مــردم  موجــب 
ایرانیان  زیرا  می شــوند  جامعه 
افراد نوع دوســتی هستند و در 
صورت  مواجهه با افرادی که در 
قالب فقرا کلاهبرداری می کنند 
اعتمادشــان به طور  کلی از بین 
مــی رود و همین امــر موجب 
می شود برای اعمال خیر حقیقی 
نیز  کار خود را به تاخیر بیندازند. 

وی در ادامــه یکــی از راه های 
گســترش جرائم و آسیب ها را 
تکدی گــری  دانســت و گفت: 
قانون حوزه قضایی کشــور در 
مــواردی به منظــور برخورد  با 
پیش بینی  را  قوانینی  متکدیان 
کــرده امــا تجربه نشــان داده 
برخوردهــای  قضایــی و بگیر و 
ببندهــا منجر بــه تاثیرگذاری 
پایــدار برای کنتــرل و کاهش 
اگرچه  است.  نشده   تکدی گری 
دربــاره موضوع  قانون گــذاران 
نوشــته اند  تکدی گری  قوانینی 
اما در ایــن زمینه باید به مردم 
نیز آموزش هایی ارائه کرد  تا به 
هر فــردی کمک نکنند و مروج 
آسیب ها نباشــند و در صورتی 
که  تمایل بــه کمک به دیگران 
دارنــد، از محل منابع اجتماعی 
و موسسات معتبر  به نیازمندان 

کمک رسانی کنند.  
مــددکاران  انجمــن  رئیــس 
داد: طبق  ادامه  ایران  اجتماعی 
آئین نامه مصوب  ســال ۱۳۷۸ 
وظایف  اداری  عالــی  شــورای 
دستگاه های مختلف در خصوص 

 متکدیان مشــخص شده است 
اما به نظر می رســد شهرداری، 
بهزیستی و  نیروی انتظامی بیش 
از هر دســتگاه دیگــری درگیر 
این موضوع هستند و  بیشترین 
بار روی دوش آن هاست چراکه 
مــا در انجام کارهــای گروهی 

 به خوبی عمل نمی کنیم. 
وی با اشاره به آئین نامه مصوبه 
سال ۱۳۷۸ شورای عالی اداری 
که حدود   ۱۱ دســتگاه در این 
حوزه مسئولیت دارند و از جمله 
آنها ســازمان برنامــه و  بودجه 
اســت، گفت: در این آئین نامه 
پیش بینی شده است که سازمان 
برنامــه  و بودجه، بودجه لازم را 
به منظور ســاماندهی متکدیان 
دســتگاه های  مرتبــط  بــرای 
پیش بینی کند، شهرداری مکان 
و هزینه هــای جــاری را تامین 
دستگاه هایی  و  نمایندگان  کند 
همچون بهزیستی، کمیته امداد، 
نیروی  انتظامی،  دادگســتری، 
علــوم پزشــکی و .... در مکان 
پیش بینی شــده حضور داشته 
باشــند.  به نظر می رســد هنوز 
نتوانســته ایم ایــن آئین نامه را 

به درستی اجرا کنیم. 
در  پایــان  در  موســوی چلک 
پاســخ به این ســوال که مردم 
در برخــورد با  متکدیــان باید 
چگونه رفتار کنند؟ اظهار کرد: 
مردم نباید به صورت مســتقیم 
 به متکدیان کمــک کنند زیرا 
کمک های مستقیم عاملی برای 
افزایش  متکدیــان  و  تشــویق 
تکدی گری است. حتی در دین 
اسلام به این موضوع اشاره شده 
 اســت که اگر مردم قصد دارند 
به فقیــران کمک کنند ابتدا به 
ارحام و  خویشان نیازمند  سپس 
به ایتام کمک کنند البته تحت 
هیچ شرایطی نباید به  متکدیان 
نیست  قرار  اما  بی احترامی کرد 
از هر دستفروشــی  افــراد  که 
خرید  کنند یا اگر کســی دست 
نیــازی به آنان دراز کرد به آنان 
کمــک کنند چراکه  بســیاری 
تفــاوت نیازمند و غیرنیازمند را 

نمی توانند تشخیص دهند. 

سپیده دولتی کارشناس دفتر بهبود 
بهداشــت،  وزارت  جامعــه  تغذیه 
درمــان  و آموزش پزشــکی گفت: 
قرص لاغــری و داروهــای معجزه 
آســا که در  عطاری ها و شبکه های 
اجتماعــی تبلیغ می شــوند برای 
کاهش وزن  مناســب و مورد تایید 

نیستند. 
افززود: کاهــش وزن بدون  دولتی 
عوارض و اصولی بــا تبعیت از یک 
 رژیــم غذایــی اصولی که توســط 
یک کارشــناس یا متخصص تغذیه 
تنظیم  شده باشد و افزایش فعالیت 

بدنی  امکانپذیر است.   
وی اظهار داشت: باید توجه داشت 
افزایش وزن یک شــبه یا یک ماهه  
 در افراد ایجاد نمی شــود و به مرور 
زمان فرد دچار اضافه وزن و چاقی 
 می شــود به همین دلیل هم باید 
کاهش وزن با یک روند تعریف شده 
که  به بدن آسیبی وارد نکند، انجام 
شود. اما متاسفانه  چند سالی است 
که  تبلیغات مختلف در مورد مکمل 
ها ی کاهش وزن سریع بسیار رواج 
 پیدا کرده اســت که فرد با مصرف 
ایــن نوع مکمل ها به ســرعت می 
توانــد   وزن خود را کاهش دهد در 
حالی که بر اساس نتایج  آزمایشهای 
 صــورت گرفتــه روی مکمل های 

قاچاق و دســت ساز مشخص شده 
اســت  کــه اکثریت، آن هــا دارای 

ترکیبات اعتیادآور هستند. 
دولتی ادامه داد: کاهش وزن، اصول 
و قوانین مشــخصی دارند که باید 
 رعایت شــود، ولی وقتی پای قرص 
لاغــری و داروها به میــان می آید 
 بیشــتر باید مراقب بــود، چرا که 
این روش ممکن اســت برای افرد 
 عوارض زیادی داشــته باشــد. این 
مکمل های  کرد:  تصریح  کارشناس 
گیاهــی مثــل چای ســبز و قهوه 
هم  آن طور کــه برخی از تبلیغات 
عنوان می کنند، معجزه آســا و اثر 
گذار  نیستند، صدها قرص لاغری و 
محصولات کاهــش وزن تقلبی  در 
بازار  موجود هستند که با عناوینی 
مثل مکمل های لاغری یا قرص های 
لاغــری  و کاهــش وزن  غیــره به 
فروش می رسند  که دارای ترکیبات 
نامشــخص  هســتند  و میتواننــد 
مشکلات  زیادی همچون مشکلات 
قلبی، گوارشــی و  عصبی برای فرد 

ایجاد کنند. 
وی ادامه داد: در حاضر در داروخانه 
هــا مکمل های تائید شــده ایرانی 
و  خارجی  به منظــور کاهش وزن 
و کاهش اشــتها وجــود دارند  که 
 کارشناسان و متخصصین تغذیه در 

کنار رژیم غذایی، ورزش و با توجه 
 به شرایط جسمانی و فیزیولوژیکی 
فرد به صورت محدود برای کمک  به 
روند کاهش وزن استفاده می کنند. 

وی اظهار داشــت: به عنوان مثال 
فردی که دچار تپش قلب اســت و 
قصد  لاغر شــدن دارد  مکمل های 
دارای چای ســبز به دلیل تشدید 
تپش قلب  برای این فرد منع مصرف 

دارد. 
این کارشــناس تغذیه تصریح کرد: 
از دیگر ترکیباتی کــه در قرص یا 
 مکمل هــا ی کاهش وزن تقلبی و 
قاچاق  اســتفاده می شود داروهای 
 مدر)ادرار آور( هســتند که فرد با 
مصــرف این مکمل هــا به دلیل از 
دست  دادن آب بدنش فکر می کند 
که این دارو چقدر خوب است و در 
عــرض  دو روز ۲ کیلو وزن خود را 
کاهش داده اســت در صورتی برای 
کاهــش  وزن بایــد از بافت چربی 
کاسته شود. دولتی خاطرنشان کرد: 
از قرص لاغری فقط در صورتی که 
باشد  پزشــک  کامل  تحت  نظارت 
می توان استفاده کرد، این در حالی 
است که  بسیاری از این محصولات 
به صورت آنلاین یا در بازار به راحتی 
قابــل  خرید هســتند و به خصوص 
در ســال های اخیر به دلیل حضور 
شبکه های  اجتماعی و ظهور مراجع 
فــروش غیر معتبر، احتمال ابتلا به 
عوارض  استفاده از داروهای کاهش 
وزن فوری بسیار بیشتر شده است. 

دولتی افزود:  بهترین راه آن اســت 
که تحــت نظر یک کارشــناس یا 
 متخصــص تغذیه  اقدام  به کاهش 
وزن کنید و  همیشــه به وعده های 
فراواقعــی  ادعاهــای  جــذاب  و 
محصولات مشکوک باشید بسیاری 
از این  محصولات منبع مشــخصی 
ندارند یــا در خارج از ایران و بدون 
تأییــد و  نظارت وزارت بهداشــت 

تولید و پخش می شوند. 

اجتماعی

طبــق گفتــه وزیــر کار، ایران 
که  اســت  کشــوری  ســومین 
را  تربیت  مهنــدس  بیشــترین 
کرده اما به لحاظ نرخ بیکاری در 
وضع مطلوبی به ســر نمی  برند، 
این روزها شاهد این هستیم که 
ایرانی،  از مهندس های  بسیاری 
 در شــغل های نامرتبط مشغول 

هستند. 
در حالی که کشــور با مشــکل 
بیکاری فــارغ التحصیلان روبرو 
اســت،  شاهد هســتیم  یکی از 
بالاتریــن نرخ هــای بیکاری در 
میان فارغ  التحصیلان مهندسین 
عمران هســتند. طبــق گزارش 
های ارائه شده  مهندسین عمران 
از جمله رشــته هایی اســت که 
تعــداد بیکاری بالایی دارد  و  آن 
التحصیلانی که  فارغ  از  دســته 
در این رشــته فعالیت ندارند در 
اسنپ،مشــاور  مانند   مشــاغلی 
املاک،شرکت های طراحی های 

داخلی  اشتغال دارند. 
شــواهد بازار مســکن نشان می 
دهد کــه برخــی از بنگاهداران 
امــلاک بــرای  رونق کســب و 
کار بیشتر،شــروع به اســتخدام 
مشــاوران فارغ التحصیل  جوان 
کــرده انــد.  آنهــا نه تنهــا  به 
استخدام مشــاوران با سابقه و با 
تجربه  اکتفا نمــی کنند، بلکه با 
آگهی های اســتخدام افراد تازه 
کار و کارآموز در  بازار مســکن؛  
جــوان فــارغ التحصیــل بیکار 
را برای اســتخدام تشــویق می 
 کنند. اما نحوه محاسبه دستمزد 
مشــاوران املاک چگونه است؟  
دریافت  کمیســیون معامله یکی 
از جاافتــاده ترین موضوعات در 
املاک است.  بنگاه های  مشاوره 
تا 1379,07,04  این کمیسیون 
به صورت ســلیقه  ای از ســوی 
املاک گرفته می شد،  مشاوران 
اما پــس از آن با تصویب  وزارت 
صنعــت، معــدن و تجــارت به 
صورت یک قانون درآمد و بنگاه 

ها  ملزم به رعایت فرمول مشخص 
در دریافت این کمیسیون شدند. 
اجرای  این قانون پس از یکسال 
شامل یک اصلاحیه شد و بعد از 
آن تا  فروردین سال 95 تغییری 

نکرد. 
از ســال 97 هر معامله خرید و 
فروشــی که در دفتر مشــاوران 
املاک  شهر تهران به ثبت برسد، 
تا ســقف 500 میلیــون تومان 
مشــمول 0,5  درصد کمیسیون 
از هر طرف معامله است )خریدار 
و فروشنده هر کدام  نیم درصد(، 
پس از آن بســته به ارزش ملک 
مورد معاملــه در رقم های  بالاتر 
از 500 میلیون، نســبت به مازاد 
ارزش مورد معامله 0,25  درصد 
به کمیســیون طرفیــن معامله 

افزوده خواهد شد. 
بــه این ترتیــب نیمــی از رقم 
دریافتی به مشــاور یــا بازاریاب 
مربوط در  بنگاه ها پرداخت می 
شــود. اکنون با توجه به نزدیک 
شــدن به فصل  تابســتان شاهد 
هســتیم که بنگاه هــای املاک 
در تهران با وعده هایی علاوه  بر 
آموزش رایگان  با تضمین درآمد 

میلیونی از کار جویان دعوت به 
 کار کرده است. 

در برخــی بنــگاه هــا، آگهــی 
استخدام واقعی یعنی بدون وعده 
های رویایــی  به افــراد جویای 
کاری که اغلب فارغ التحصیلان 
بیکار پیشنهاد شده  است. در این 
آگهی آمده است:» انگیزه و پشت 
کار از شما، محیط کار  و امکانات 
حرفــه ای و آمــوزش تخصصی 

رایگان از ما«. 
آمارها موید این واقعیت اســت، 
تمامی رشــته های  میان  که در 
تحصیلــی در  ایــران، گروه های 
مهندســی و صنعتــی یکــی از 
را  دارند.  بیکاری  بالاترین میزان 
التحصیلانی که  فــارغ  در میان 
مشــاور املاک شدند، مهندسان 
 عمران بیش از ســایر رشــته ها 
به چشــم می خورنــد.  امید به 
اشتغال  در  رشــته عمران یکی 
از دلایلی اســت که مهندســان 
عمران بیکار را به سمت  اشتغال 
در مشــاور املاک کشانده است. 
برخی آمارها حکایت از این   دارد 
که حدود 55درصد مهندســان 
عمران بیکار هستند و در مشاغل 

 نامرتبط مشغول کار هستند. 
معتقدند  کارشناســان  برخــی 
میزان تحصیل کرده های رشته 
عمران بیشتر  از نیاز کشور است. 
مطابــق  آمار خرداد ماه ســال 
1394  و براساس  بررسی مجله 
فوربس، ایران پس از روســیه و 
آمریکا، ســومین کشــور  جهان 
از نظر تعداد مهندســان اســت. 
روسیه ســالانه حدود 454 هزار 
 مهندس تربیت می کند و آمریکا 
سالی 237 هزار و 826 مهندس. 
طبــق  آمار اعلامــی فوربس، در 
ایران نیــز ســالی 233 هزار و 
از  دانشــگاه های  مهندس   695
فارغ التحصیل می شــوند. پس 
از ایران، کشــورهای ژاپن و  کره 
جنوبی به ترتیب در رتبه چهارم 
و پنجــم تولیــد مهندس جهان 
قرار  دارند. ژاپن سالی 168 هزار 
و 214 مهنــدس و کره جنوبی 
سالی 146  هزار و 858 مهندس 

تربیت می کند. 
این موضوع نیز مورد تأیید محمد 
شریعتمداری وزیر کار است. وی 
کشوری  سومین  ایران   می گوید: 
را  بیشــترین مهندس  است که 

تربیــت کرده  اما بــه لحاظ نرخ 
بیکاری در وضع مطلوبی به ســر 

نمی برد. 
طبق اعــلام ســازمان برنامه و 
بودجه براساس تبصره 18، دولت 
مقید  اســت با 14 برنامه اجرایی 
خود، فرصت های شغلی جدیدی 
ایجاد کند؛  همچنین با تخصیص 
از منابع  یــک میلیــارد دلاری 
از  ریزش  ملی  توســعه  صندوق 

اشتغال موجود جلوگیری کند. 
در برنامــه اشــتغالی دولــت بر 
بازآفرینی  ملی  برنامه  اســتمرار 
شــهری  پایدار همچون افزایش 
بازســازی  و  نوســازی  برنامــه 
واحدهای مسکونی  در بافت های 
فرسوده از 100 هزار واحد سال 
1397 بــه ســه برابر در  ســال 

1398 تأکید شده است. 

همچنیــن از دیگــر برنامه های 
اشــتغال در بودجه ســال آینده 
تأمین بودجه  عمرانی در شرایط 
تحریمــی، اســتمرار برنامه های 
تولید و اشتغال بخش  کشاورزی، 
دســتی  صنایع  گردشــگردی، 
و میــراث فرهنگــی، حمایت از 
 شرکت های دانش بنیان و توسعه 
آنها، تولید و اشتغال حوزه صنعت 
و  معــدن و اســتمرار در اجرای 
فرسوده  ناوگان  جایگزینی  طرح 
حمل و نقل  اســت. همچنین در 
برنامه حمایت از تولید و اشتغال 
بر استمرار فاصله  طرح های حوزه 
سیاست های فعال بازار کار مانند 
کارورزی  دانش آموختگان  طرح 
مشــوق  طــرح  دانشــگاهی، 
بیمه ســهم کارفرمایــی، طرح 
 مهارت آمــوزی در محیط واقعی 
کار، طرح یارانه دســتمزد، طرح 
توسعه  تأمین مالی مشاغل خرد 
و  پیوندی  بانکــداری  رویکرد  با 
توســعه و حمایــت  از مشــاغل 
تأکید شــده  خانگی می شــود، 

است. 

 ۵۰ درصد دانش آموزان تا سال ۱۴۰۰ 
باید به هنرستان ها بروند

علی زرافشان، معاون ســابق وزارت آموزش وپرورش گفت: برنامه 
ششم  توســعه بر تحصیل ۵۰ درصد دانش آموزان در هنرستان ها 

تأکید دارد که  این سهم هم اکنون حدود ۳۶ درصد است. 
معاون سابق آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش در برنامه 
 تلویزیونی پرسشــگر با بیان اینکه آموزش مهارت از مسائل جدی 
همه  کشورهاســت، اظهارکرد: مسابقات ملی مهارت نشان دهنده 

عزم جهانی  برای توجه به موضوع مهارت است. 
وی با اشــاره به اینکه رشد اقتصادی کشــورها در گروی آموزش 
های  مهارتی است، گفت : آموزش و پرورش، وزارت کار و سازمان 
فنی و  حرفه ای به نوعی سامان دهنده هرم اشتغال هستند، بیکاری 

 فارغ التحصیلان ناشی از عدم توجه به هرم جمعیتی است. 
زرافشــان افزود: از دو منظر می توان به مسابقات مهارت نگریست 
 نخســت نفس و ماهیت خود مســابقه به ســبب ارتقا، اصلاح و 
شناسایی  اســتعدادهای برتر؛ دوم، دســتاوردها، پیامدها و تاثیر 
این مسابقات بر  آموزش مهارت در کشورهای شرکت کننده، این 

مسابقات جهت  گیری های مشخصی برای کشورها دارند. 
معاون سابق آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به 
 برنامه ششم توسعه و تاکید آن برای رسیدن آموزش و پرورش به 
آمار   50 درصدی ثبت نام و تحصیل در  شــاخه فنی وحرفه ای و 
کاردانش  گفت: این آمار اکنون حدود 36 درصد است، یک اشکال 
کار این اســت  که دستگاه های ذیربط در حوزه مهارت، انسجام و 
سیاست گذاری هایشان  کامل نیست البته یکی دو اتفاق خوب رخ 

داده که شکل گیری نظام جامع  مهارت از آن جمله است. 
وی با بیان اینکــه آمادگی دانش آمــوزان در آموزش و پرورش و 
شــرکت در  مسابقات جهانی مســتلزم برگزاری مسابقات ملی و 
شناســایی افراد برتر  است، گفت: هرسال چهارنوع المپیاد علمی، 
عملی و جشنواره هایی در  شاخه کاردانش و فنی و حرفه ای برای 

دانش آموزان برگزار می شود. 
وی درباره عدم اعزام کارشناسان و مدیران حوزه آموزش مهارتی 
به  مســابقات جهانی بیان کرد: برای سفرهای خارجی مکانیزمی 
وجــود دارد  و یک کارگروهی تشــخیص می دهد چه فردی برود 
و برایشان پذیرفته  نیست که دستاورد حضور دو مدیر در مسابقه 
جهانی مهارت چیســت،  امســال هیچ کدام از مدیران نتوانستند 
بروند، حالا تصور کنید 63  کارشناس قرار باشد به مسابقات اعزام 

شوند. 

مهندسان بیکاری که مشاور املاک شدند
خبرخبر

کارشناس دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت: 

قرص های لاغری تبلیغ شده در فضای مجازی
 مورد تایید نیست

مردم به صورت مستقیم به متکدیان کمک نکنند
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عرضه ۷۵۰ تن چای وارداتی با ارز دولتی
 در ایام محرم و صفر

عباس تابش رئیس ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان از 
 عرضه ۷۵۰ تن چای وارداتی با ارز دولتی در ایام محرم و صفر خبر  داد. تابش 
با اشاره به توزیع بخشی از چای وارداتی با ارز دولتی در طرح  محرم و صفر 
اظهار کرد: در هفته های گذشــته چندین جلسه با  شرکت های واردکننده 
چای داشتیم و با توجه به اسناد چای وارداتی با  ارز رسمی، گزارش کاملی 
از این بررسی ها را به ستاد تنظیم بازار  اعلام کردیم. رئیس سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: بر اساس  بررسی های انجام شده، 
750 تن چای وارداتی با ارز دولتی شناســایی  شدند که این میزان چای 
بــرای طرح محرم و صفر و تامین چــای مورد  نیاز در این طرح تخصیص 
یافت. آمار واردات چای با ارز دولتی نشان می دهد از ابتدای امسال تا پیش 
از   18 خرداد ماه، حدود 20 هزار تن چای با ارز دولتی به کشور وارد  شده 
است و پیش از این نیز سازمان حمایت از شناسایی 70 شرکت  واردکننده 
چای با ارز دولتی خبر داده بود. بازار چای داغ شد؛ 20هزار تن چای وارداتی 

با ارز 4200تومانی کجا  رفت؟

قرارداد ۹.۹ میلیون دلاری با آلمان 
برای خرید هواپیمای فلایت چک

سیاوش امیرمکری مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران 
 از امضای قرارداد ۹.۹ میلیون دلاری با شــرکت آلمانی برای خرید  دومین 

هواپیمای فلایت چک خبر داد. 
امیرمکری درباره خرید دومین هواپیمای فلایت چک از ســازنده آلمانی 
 گفت: ۹ میلیون و ۹۰۰ هزار دلار با طرف آلمانی قرارداد خرید  هواپیمای 
فلایت چک امضا کرده ایم که شامل هواپیما، دستگاه  FIS    )لابراتواری که 
عملیات هوانوردی فرودگاه را وارسی کرده و بر روی  هواپیمای فلایت چک 

نصب می شود( و قطعات یدکی آن می شود. 
وی ادامه داد: از آنجایی که شــرکت آلمانی پس از تحریم هایی که دولت 
 ترامــپ علیه ایران اعمال کرد، نمی تواند ایــن هواپیما را به ایران تحویل 
 دهد، اعلام کرده که از هر فروشنده دیگری بتوانید سفارش دهید و  بپذیرد 
این هواپیما را به شــما بفروشــد، ما حاضریم این هواپیما را آن  فروشنده 
تحویل گرفته و پس از نصب دســتگاه  FIS  بر روی آن، به شــما  تحویل 
دهیم. امیرمکری تصریح کرد: در حال مذاکره با شرکت ثالثی برای تأمین 

 هواپیما هستیم و به نتایجی هم رسیده ایم. 
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران همچنین درباره  پرداخت 
بخشی از درآمدهای شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران  به شرکت 
شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( اظهار داشت: بر اساس  مصوبه ای که در 
مجمع عمومی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی  ایران داریم، مقرر شده ۳۰ 
درصد از درآمدهای هوانوردی فرودگاه امام  خمینی )ره( که سرویس های 
ناوبری هوایی آن از طریق شرکت  فرودگاه ها تأمین می شود در اختیار شهر 
فرودگاهی باشد و ۷۰ درصد  آن به شرکت فرودگاه ها برگردد. وی افزود: بر 
اســاس این مصوبه، این ۳۰ درصد از درآمد ناوبری  هوایی در اختیار شهر 
فرودگاهی امام خمینی )ره( قرار می گیرد که  بخشی از آن به امور اجرایی 
فرودگاه و بخشی هم باید به پروژه های  عمرانی شهر فرودگاهی اختصاص 

داده شود.

فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی 
با اشاره به مشــکلاتی که  به واسطه بنگاه 
داری، گریبانگیر نظام بانکی کشــور شده 
اســت، تصریح  کرد: باید مراقب باشــیم 
صنعت بیمه کشــور گرفتــار بنگاه داری 
نشود بلکه  به مولد سازی دارایی ها بپردازد. 

دژپسند در جلســه مجمع عمومی عادی 
ســالانه بیمه مرکزی جمهوری  اســلامی 
ایران، بیمــه را صنعتی رو بــه جلو و در 

آستانه بلوغ در کشور  خواند. 
وزیر اقتصاد با اشاره به انعقاد پیمان های 
دو جانبه و چند جانبه شــرکت  های بیمه 
ای با کشورهای دیگر، این امر را از نظر بین 
المللــی دارای  اهمیت زیادی توصیف کرد 
که به ایجاد نوعی ایمنی در روابط تجاری و 

 گردشگری بین ایران و همسایگان، کمک 
می کند.  

وی افــزود: در زمینه تحولات فناوری، در 
صنعت بیمه کشــور کارهای  خوبی انجام 
شــده، اما برای رســیدن به آنچه از "بیمه 
هوشمند" مد نظر  وزارت اقتصاد است، باید 
یک سری تحولات پایه ای در فنآوری بیمه 
 ای کشور صورت بگیرد. البته صنعت بیمه 

ما قابلیت و توانایی آن را  دارد. 
دژپسند با بیان اینکه شاخص ضریب نفوذ 
بیمه در کشــور در برنامه  ششــم توسعه 
هفت درصد پیش بینی شــده است، ادامه 
داد:  فاصلــه عملکرد  بیمه تا هفت درصد 
پیش بینی شده، کماکان باید کاهش یابد. 

وزیر امور اقتصــادی و دارایی گفت: لازمه 

این امــر، افزایش تنوع  خدمات بیمه ای و 
اســتفاده از فنآوری های نــو، البته از نوع 
بومی شده آن  و بخصوص "فین تک" ها در 

ارایه خدمات است. 
وی خاطرنشــان کرد: دامنه خدمات بیمه 
ای باید بگونه ای گســترش پیدا  کند که 
سرمایه گذار خارجی وقتی به کشور وارد 
می شود احساس کند،  بسیاری از ریسک 
هایش توسط صنعت بیمه کشور می تواند 

تحت  پوشش قرار گیرد. 
دژپسندبا اشاره به تصویب لایحه تاسیس 
تامین خسارت  حوادث طبیعی"  "صندوق 
در مجلس شــورای اسلامی و ارجاع آن به 
شورای  نگهبان گفت: از آنجا که دولت، بار 
مالی ناشــی از تغییر لایحه در مجلس  را 

تقبل کرده، امید است این شورا، لایحه را 
تایید کند. 

وزیــر اقتصاد افزود: مــن از بیمه مرکزی 
خواسته ام تا برنامه ویژه ای  را برای معرفی 
و اجرایی کردن "صندوق تامین خســارت 
حــوادث  طبیعی" تدوین و بــه مورد اجرا 
بگذارد به نحوی که همه بدانند مشارکت 
 در این صندوق به نفع فرد فرد خانوارها و 

افراد جامعه است. 
وی در ادامــه با قدردانــی از نظارت انجام 
شــده توســط بیمه مرکــزی  جمهوری 
اسلامی ایران بر فعالیت های صنعت بیمه 
کشــور، گفت:  انتظار این اســت که بیمه 
مرکزی یک برنامه جامع نظارتی طراحی 

و به  مورد اجرا بگذارد. 
دژپسند با اشاره به مشکلاتی که به واسطه 
بنگاه داری، گریبانگیر نظام  بانکی کشــور 
شده است، تصریح کرد: باید مراقب باشیم 
صنعت بیمه  کشور گرفتار بنگاه داری نشود 

بلکه به مولد سازی دارایی ها بپردازد. 

حذف قبــوض کاغذی گاز نیز همچون آب و برق و تلفن 
در دســتور کار  دولت قرار گرفته و همانطور که مسوولان 

اعلام کرده اند این طرح  نهایتــا تا ابتدای آذرماه وارد فاز 
اجرایی می شود و لازم است مشترکان  نسبت به تکمیل 
پرونده اشتراک خود اقدام کنند. اواخر پاییز سال گذشته 
بود که محمدجواد آذری جهرمی- وزیر فناوری  ارتباطات 
و فناوری اطلاعات- از صرفه جویی ۱۴۴۰ میلیارد تومانی 
 در صورت حذف قبوض کاغذی آب، برق، گاز و تلفن خبر 
داد و گفت:  با این صرفه جویی می توان کارهای بزرگی به 
نفع مردم انجام داد و ذهن  مردم را باید نســبت به هدر 

رفت این منابع حساس کرد. 
آمارها حاکی از آن است که ۳۵ میلیون کنتور برق، حدوداً 
همین تعداد  کنتور آب و ۲۰ میلیون کنتور گاز وجود دارد و 

برآوردها نشان می دهد   ۱۴۴۰ میلیارد تومان برای قبوض 
خدماتــی هزینه می شــود. در حالی که  بــه گفته آذری 
جهرمی، ظرفیت کامل دولت الکترونیکی فراهم اســت 

که  تمام این قبوض را به صورت الکترونیکی صادر کند. 
صرفه جویی ۸۵۰ میلیارد ریال به صورت سالانه

در این بــاره روح ا... نوریان - مدیــر فناوری اطلاعات و 
ارتباطات  شــرکت ملی گاز ایران - گفته اســت: قبوض 
کاغــذی گاز از اوایل آذرماه  امســال حذف می شــود و 
زیرساخت های لازم برای اجرای این کار آماده  شده است. 
در شرکت های گاز اســتانی، با استفاده از سرویس های 
 پیامکــی، تلفنی، ایمیل و یا مراجعه کنتورخوان، اقدام به 
جمع آوری  شماره موبایل و ثبت خوداظهاری مشترکان در 
این باره شده که تاکنون  بیش از ۷ میلیون شماره همراه 

مشترکان جمع آوری شده است. 

در حالی که کشــور در تولید شــکر به مرز خودکفایی رسیده 
بود، برخی  بی تدبیری ها و عدم حمایت از کشاورزان موجب شد 

امسال کشاورزان  چغندر نکارند. 
یکشنبه گذشته عباس کشاورز، معاون وزیر جهاد کشاورزی در 
مراســم  هفتمین گردهمایی سراسری کشت محصولات زراعی 
)آغاز ســال  زراعی ۹۹-۹۸( اظهار داشــت: با اشــاره به اینکه 
مداخلات دولت  توفیقات ما را در زمینه تولید برخی محصولات 
از جمله شکر، گندم و  دانه های روغنی تحت الشعاع قرار داده و 
نگرانی هایی در این زمینه  ایجاد کرده است، افزود: ما تأثیر این 

مساله را در تولید شکر خواهیم  دید. 
کشــاورز ادامه داد: در تولید شکر تا مرز خودکفایی پیش رفته 
بودیم اما  امســال علیرغم بارندگی های خوب نتوانستیم چغندر 
بکاریم که این بحث  باید آســیب شناســی شود چرا که به نفع 

کشور نیست. 
وی افــزود: به خاطر فریز کردن قیمتها تولید چغندر خیلی کم 

شده و تولید  ما در این زمینه در حال آسیب دیدن است. 

ë گامی کوتاه تا رسیدن به خودکفایی
نیاز کشور به شکر حدود ۲.۲ میلیون است که به گفته مسئولان 
وزارت  جهاد کشاورزی در سال ۹۶ حدود ۲ میلیون تن شکر در 

کشور تولید  شد که در این بخش به مرز خودکفایی رسیدیم. 
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خبرگزاری مهر دی ماه ســال گذشــته در گزارشــی با عنوان 
»خودکفایی در  شــکر زیر تیغ شــورای اقتصاد / چغندرکاران 
منتظــر اصلاح قیمت« بــه  این موضوع پرداخته بــود. در این 
گزارش علیرضا یزدانی، مجــری  طرح چغندر قند وزارت جهاد 
کشــاورزی به خبرنگار مهر گفته بــود:  قیمت خرید تضمینی 
چغندر قند بهاره ۳ هزار و ۴۰۳ ریال و چغندر قند  پاییزه ۳ هزار 
و ۳۳۸ ریال تصویب و اعلام شده است در حالی که  پیشنهاد ما 
حدود ۳۲ درصد افزایش نسبت به سال ۹۶ بوده که براین  اساس 

باید قیمت به بالای ۴۰۰ تومان می رسید. 
وی اضافه کرده بود: در صورتی که پیشــنهاد ما مورد پذیرش 

قرار  می گرفت، روند افزایش نرخ خرید تضمینی باتوجه به رشد 
هزینه هــای  تولید روندی منطقی بود ضمــن اینکه باید حتماً 
در نرخ شــکر تجدیدنظر  انجام شــود تا تولیدکنندگان رغبت 

تولیدداشته باشند. 
یزدانی با بیان اینکه از اســفندماه کشت چغندرقند در مناطق 
مختلف  کشور شروع می شــود، تاکید کرده بود: هر اتفاقی قرار 
است رخ دهد  باید قبل از این زمان باشد تا کشاورز بتواند برای 

کشت تصمیم بگیرد. 
ë نوشدارو بعد از مرگ سهراب

پیگیری هــا و اعتراضات منجر شــد دولت در تیرماه ۹۸ قیمت 
ایــن  محصول را تغییر دهد و قیمت خرید تضمینی چغندرقند 
بهاره و پاییزه  ســال ۱۳۹۸ به ترتیب به مبلغ ۳,۷۴۶ و ۳,۶۴۲ 
ریال به اضافه مبلغ   ۶۱۵ ریــال کمک کرایه حمل تغییر کرد. 

اتفاقی که البته بسیار دیرهنگام  بود و به عبارتی نوشداروی بعد 
از مرگ سهراب. 

در همین زمینه ســید جعفر حسینی، مشاور عالی نظام صنفی 
کشاورزی  در گفتگو با خبرنگار مهر در واکنش به سخنان معاون 
وزیر جهاد  کشاورزی و حوادث پیش آمده، اظهارداشت: ما سال 

گذشته در این  زمینه هشدارهای لازم را داده بودیم. 
وی تصریح کرد: آقای کشــاورز، خود جــزو اولین مقصران این 
اتفاق  اســت چرا که نرخ پیشنهادی وزارت جهاد کشاورزی نیز 
نرخ مناسبی  نبود و مسئولان وزارت جهاد کشاورزی تلاش کافی 

برای تصویب نرخ  مناسب نکردند. 
ایــن فعال بخش خصوصی بحث قیمت را اولین و آخرین دلیل 
عدم کشت  چغندر در کشــور عنوان کرد و عدم تناسب قیمت 
چغنــدر با هزینه های  واقعی را مؤثرترین عامل کاهش کشــت 

دانســت و گفت: اولًا دولت قیمــت  اولیه خرید تضمینی را دیر 
و حــدود دو ماه بعد از مهلت قانونی خود  اعلام کرد. دولت باید 
قیمت را تا پایان شــهریور ماه اعلام کند تا  کشاورز بتواند برای 
کشــت خود تصمیم بگیرد. اما با حــدود دو ماه تأخیر  قیمتی 
بســیار پایین را برای چغندر قند اعلام کرد ضمن اینکه بعد از 
 اعتراضات و پیگیری های فراوان قیمــت را در تیرماه )زمانیکه 
فرصت  کشت از دست رفته بود( افزایش ناچیزی داد که مطلوب 
نظر  کشاورزان نبود و علاوه بر آن بسیار اقدام دیرهنگامی بود و 

نتوانست  اشتباهات دولتمردان را جبران نماید. 
ë کشت چغندر حدود ٦٠ درصد کاهش یافت

مشاور عالی نظام صنفی کشــاورزی درباره اینکه میزان کشت 
چغندر  قند در کشور چقدر کاهش یافته است؟، افزود: متأسفانه 
مسئولان آمار  دقیقی اعلام نمی کنند اما بنظر می رسد در سراسر 
کشــور به طور متوســط  حدود ۶۰ درصد کشت این محصول 

کاهش یافته است. 
حســینی گفت: بنابراین تولید شکر نیز کاهش خواهد داشت و 
این مســاله  در نهایت مصرف کننده نهایی را دچار ضرر و زیان 

می کند. 
ë  چرا مسئولان وزارت جهاد هیچ واکنشی در برابر

اقدامات دولت  ندارند؟
وی با انتقاد شدید از موضع مسئولان وزارت جهاد کشاورزی در 
برابر  دولت و شورای اقتصاد تصریح کرد: مسئولان وزارت جهاد 
کشــاورزی  همواره ســکوت می کنند تا دولت و شورای اقتصاد 
کار خــود را انجــام  دهند و وقتی که قیمت ها اعلام می شــود 
مشخص می شــود که فایده ای برای  تولید کننده ندارد. وزارت 
جهاد کشاورزی باید با استفاده از ظرفیت  تشکل ها تلاش خود 
را قبل از اعلام و تصویب قیمت ها انجام دهد. ما  چند بار دیده ایم 
که وزیر جهاد کشــاورزی و معاونان وی نسبت به تأخیر  دولت 
و نرخ های خرید تضمینی واکنش مناســبی نشان داده اند. چرا 
الان  نرخ های پیشــنهادی خود را اعلام نمی کنند تا تشکل ها، 
کارشناسان و  رســانه ها در صورت لزوم واکنش نشان بدهند و 

دولت را وادار به تعیین  نرخ مناسب کنند؟
حسینی عنوان کرد: مسئولان این وزارت خانه می خواهند کارها 
را در  ســکوت و به تنهایی جلو ببرند که همواره نیز شکســت 
می خورند و به  عنوان متولی تولید نباید این رفتارها را داشــته 

باشند. 

اقتصادی

قبوض کاغذی گاز هم حذف می شوند

عاقبت محتوم یک دیکتاتور
رضا خسروی

وقتی بالاخره در سال ۲۰۱۷، موگابه مجبور به کنار 
رفتن از قدرت  شد، کشوری را تحویل داد که درآمد 
سرانه شهروندانش نسبت به سال   ۱۹۸۰ نصف شده 
بود. ســالی که او توانســت با انقلابیون، قدرت را از 

 اقلیت سفیدپوست به رهبری ایان اسمیت بگیرد. 
او اقتصــاد مملکتش را چنان به نابودی کشــاند که 
تــا همین اواخر نــرخ  بیکاری در آن بــه ۹۴ درصد 
می رســید. به یــادگار گــذاردن ابرتورم هــا و  ارقام 

دهشتناک تورم در تاریخ که جای خود دارد. 
امــا به راســتی چه شــد، انقلابی ســراپا خدمت به 
شــهروندان سیاه پوســت  زیمبابوه چنیــن کارنامه 
سیاهی از خود برجای گذارد؟ چرا حتی  سیاه پوستان 
در دوره حاکمیــت سفیدپوســتان و تحت یک نظام 
شــبه آپارتاید  وضع به مراتب بهتری نسبت به دوره 
به اصطــلاح آزادی ســیاهان و  حکومــت اکثریــت 
داشــتند؟ وضعیتی که بعد از قریب چهار دهه باعث 
شــد  تا مردم بر ضد این انقلابی کهنه کار بشــورند؟ 
اولین مســاله آنکه شاید  داشتن هدفی مقدس باعث 
تخریب و واژگونی نظم ناعادلانه جاری شــود  اما این 
هدف لزوما به معنای ســاخت نظمی جدید و کارآمد 
نخواهد بود.  برای رسیدن به نتایج مطلوب در اقتصاد، 
داشتن هدف گذاری کافی  نیست به خصوص که شاید 
خود آن هدف گذاری مانع رســیدن به نتایج  مطلوب 
جامعه باشــد. در مورد زیمبابوه، هدف سعادتمندی 
هر چه  ســریع تر اکثریت سیاه پوســت کــه رویکرد 
اصلــی حزب آقای موگابه، زانو  پی. اف بود، با مداخله 
دولت و مصادره اموال و زمین های سفیدپوســتان  در 
نهایت به نابودی کشــاورزی و تولید کشور انجامید. 
خلق انواع  مقررات تثبیت قیمتی، مانع تراشی مداوم 
بــرای تجارت، ایجاد صنایع  دولتــی و قوانین متنوع 
برای رسیدن به کسب و کار مورد نظر هیات  حاکمه، 
بخــش دیگری از اقداماتی بود که اقتصاد زیمبابوه را 
چنان فلج  کرد که دیگر هیچ بنگاه اقتصادی مستقل 
نتوانست روی پای خود بایستد.  بدون بنگاه اقتصادی 
خصوصی مســتقل، اقتصاد قلبی ندارد که به حیات 
 ادامه دهد. بنابراین اولین مشــکل موگابه آن بود که 
فکــر می کرد با یک  آرمان مقدس، می توان اقتصاد را 
چنان به راه آورد که سعادت  شهروندان تضمین شود. 

دومین مســاله آن بود که چنیــن هدفی به معنای 
ایجاد یک نظام  بوروکراسی دولتی تو در تو بود. نظامی 
دولتی که ســردمدارانش  می توانســتند از آن ارتزاق 
کنند. از سوی دیگر، گروه های وابسته به نظام  موگابه 
به راحتی قادر بودنــد از مداخلات دولتی بهره ببرند. 
به طوری که  وقتی مصادره های گسترده پس از سال 
۲۰۰۰ رخ داد این رهبران  حزب زانو و کهنه سربازان 
جنگ اســتقلال زیمبابوه بودنــد که بخش  زیادی از 
ایــن زمین ها را از آن خود کردنــد. به عبارت دیگر، 
فارغ از  هدف مقدســی که باعث تخریب ســاز و کار 
اقتصاد می شد، گروه های  ذی نفعی که پشت آن هدف 
مقــدس جای گرفته بودند و خود را حامی ســفت  و 
سخت آن می دانستند بزرگ ترین رانت های اقتصادی 
را از آن خود  کردند. بدین شــکل تخریب اقتصاد با 
فساد ســازمان یافته همراه شد که در  راس آن حزب 

زانو و رابرت موگابه قرار داشتند. 
وقتــی همه این مراحل طی شــد و اقتصاد به حدی 
نحیف شــد که دولت،  کارمندان و وابســتگان حزب 
نتوانســتند از آن ارتــزاق کنند، راهــی باقی  نماند 
به جز چاپ اســکناس تا بدین صــورت حلقه اصلی 
حامی حاکمیت،  رضایتش جلب شــود. اما چاپ پول 
در اقتصاد بدون تولیــد هیچ کس را  راضی نمی کرد. 
آن چنــان که هم حزبی هــای آقای موگابــه را و در 
نهایت هــم  آنها بودند که راه را بــرای خروج وی از 
قدرت باز کردند. شــاید پیرمرد   ۹۵ ساله، در آخرین 
روزهای عمر خود می انگاشت برخی از خائنان  موجب 
سقوطش شدند، اما کاش می فهمید آنچه خود انجام 
داده، ایجــاد یک  نظام اســتبدادی تک حزبی، بدون 
راه تنفس اقتصادی و سیاســی برای  عموم در نهایت 
تاریخ را به آنجا رســاند که از وی نام خوشــی بر جا 

 نگذاشت. 

شلیک به قلب خودکفایی شکر

محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی با ارسال نامه 
ای به وزیر اقتصاد  از بازنگری در دستورالعمل ها و 
بخشنامه ها برای رونق فضای  کسب وکار واحدهای 
تولیدی کشاورزی خبر داد. محمود حجتی با ارسال 
نامه ای به وزیر امور اقتصادی و دارایی و  رییس هیأت 
مقررات زدایی و تسهیل صدور مجوزهای کسب و 
کار،  بازنگری های انجام شده در دستورالعمل ها و 
بخشــنامه ها در جهت بهبود  فضای کســب و کار 
و اصلاح فرآیند صدور مجــوز واحدهای تولیدی 

 بخش کشاورزی را اعلام کرد. بر این اساس، حذف 
استعلامات غیرضروری از قبیل استعلام از محیط 
 زیست استان و شهرستان، استعلام از سازمان امور 
اراضی استان و  شهرستان، استعلام از شرکت های 
برق و گاز استان و شهرستان،  استعلام از امور آب 
و اصلاح و تعدیل حریم ها از اصلاحات مهم انجام 
 شده در صدور مجوز واحدهای گلخانه است. حذف 
استعلامات غیرضروری در صدور مجوز واحدهای 
دام، طیور و  آبزیــان اقدام مهم دیگر وزارت جهاد 
کشــاورزی در جهت بهبود فضای  کسب و کار و 

اصلاح فرآینــد صدور مجوز واحدهــای تولیدی 
بخش  کشاورزی است که اصلاح فرآیند استعلام از 
سازمان دامپزشکی، عدم  نیاز به استعلام از محیط 
زیســت استان و شهرستان، عدم نیاز به  در همین 
راستا طرح های ارزیابی فنی و اقتصادی تهیه شده 
توســط  مشــاوران دارای صلاحیت و رتبه بندی 
سازمان نظام مهندسی کشاورزی  و منابع طبیعی، 
برای صدور پروانه و اخذ تســهیلات کافی بوده و 

نیازی  به ارزیابی مجدد طرح هاست. 

مجوزهای غیرضروری
 برای ایجاد واحدهای تولیدی  کشاورزی حذف  شد

اگرچــه در زمان اجرای طرحی بــا عنوان فیلترینگ 
هوشــمند اعلام شــده  بود که برای ایــن طرح ۱۱۰ 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری شــده است، اما  اکنون 
مشخص نیست از تجهیزات مرتبط با آن کجا استفاده 

می شود. 
داســتان فیلترینگ هوشــمند زمانی آغاز شــد که 
مشخص شــد راه چاره ی  جلوگیری از انتشار مطالب 
مســتهجن و نامناسب سایتها یا شبکه های  اجتماعی، 

فیلتر کردن تمامی محتوای یک سایت نیست. 
سیستم فیلترینگ هوشــمند اما این امکان را فراهم 
می کــرد که برخلاف  روش های ســنتی فیلترینگ یا 
پالایش، دسترسی به یک سایت به طور  کامل محدود 
نشود، بلکه تنها محتوای نامناسب و غیرمجاز روی آن 
 سایت غیرقابل دسترسی شود. فیلترینگ هوشمند تا 
نخستین زمان  موعود در سال ۱۳۹۴ نتوانست به اجرا 

برســد که نهایتا زمان آن به آذر  سال ۱۳۹۵ موکول 
شد. 

در آن زمان ابوالحســن فیروزآبادی دبیر شورای عالی 
فضای مجازی -  دربــاره ی میزان موفقیت فیلترینگ 
هوشــمند گفته بود »چاره ای جز  فیلترینگ هوشمند 

نداریم و این برنامه باید موفق شود.« 
حتی محمدجــواد آذری جهرمی  وزیــر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات -  زمانی که ریاست شرکت ارتباطات 
زیرســاخت را برعهده داشــت،  درباره میزان موفقیت 
فیلترینگ هوشــمند گفته بــود: مجریــان این کار 
 اعتقــاد دارند که  آنچه در این خصوص صورت گرفته، 
موفقیت آمیز بوده  و تلاش بر آن است که در اجرای این 
طرح سرعت عمل بیش تری  وجود داشته باشد. در فاز 
سوم این طرح که به بحث رمزگذاری ها اشاره  می شود 
که لازم است برای سالم سازی فضای مجازی کشور در 

این  حوزه نیز شرایط مان تقویت شود. 

اما با اجرای رمزنگاری روی شبکه ای مانند اینستاگرام 
که به عنوان  پایلوت اجرای طرح فیلترینگ هوشمند 
انتخاب شــد، عملا روند فیلترینگ  روی این شــبکه  
اجتماعی که یکی از مهم ترین هدف های این پروژه بود 
 متوقف شد و محمود واعظی -وزیر ارتباطات وقت- با 

اشاره به  توافق هایی با مدیران اینستاگرام، اظهار کرد: 
اگر مشــکل از مبدأ حل  شــود، تجهیزات فیلترینگ 

هوشمند را در جای دیگر استفاده می کنیم. 
زمانی که موضوع فیلترینگ هوشمند مطرح شده بود، 
علی اصغر  عمیدیان رئیس ســازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطــات رادیویی در زمان  محمــود واعظی  درباره 
ســرمایه گذاری انجام شــده روی این پــروژه اظهار 
 کرده بــود: ۱۱۰ میلیارد تومان قــرارداد میان وزارت 
ارتباطات و صاحب  نظــران و متخصصین توانمند در 
بحث فیلترینگ هوشمند منعقد شده  است. فیلترینگ 
هوشــمند یک جنگ الکترونیک آنلاین است که ۱۱ 
 دانشگاه در حال بررسی هستند تا فیلترینگ هوشمند 
را روزبه روز  توانمندتر سازند تا در این جنگ الکترونیک 

آنلاین موفق باشند. 
کارشناســان هم معتقدند با صرف هزینه های میلیارد 
تومانی برای  پروژه ای مانند فیلترینگ هوشمند، امکان 
حمایــت از پروژه هــای  دانشــجویی، پرداخت وام به 
شرکت های دانش بنیان، پیشبرد شبکه ملی  اطلاعات، 
حمایت از شبکه های اجتماعی و پیام رسان های داخلی 
و  بســیاری اقدامات دیگر وجــود دارد و باید منتظر 
شنیدن اخبار از سوی  مسوولان در این حوزه ها باشیم. 

دژپسند:  

مراقب باشیم صنعت بیمه کشور گرفتار بنگاه داری نشود

برای  فیلترینگ هوشمند چه هزینه ای شد
خبر کوتاه

یادداشت

روزنامه یادگار امروز

 منتظر ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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نظربه اینکه محسن ملکی خیرآبادی دارای شناسنامه شماره 2068به شرح دادخواست به 
کلاسه 4/542/98ازاین شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده وچنین توضیح داده که 
شادروان محمد علی ملکی خیر آبادی  به شناسنامه 1097درتاریخ 90/08/04دراقامتگاه دائمی 

خود بدرود حیات گفته وورثه حین الفوت ان مرحوم منحصر است به:
1-محسن ملکی خیرآبادی ت ت 1349 ش ش 2068 ن پدر محمدعلی نسبت با متوفی فرزند 

2-عصمت ملکی ت ت 1338 ش ش 23 ن پدر محمدعلی نسبت بامتوفی فرزند 
3-فاطمه ملکی خیرآبادی ت ت 1354ش ش 2142 ن پدر محمد علی ن با متوفی فرزند 
4-کبری ملکی خیرآبادی ت ت 1345 ش ش 325 ن پدر محمد علی ن با متوفی فرزند 

5-محمد ملکی خیرآبادی ت ت 1358 ش ش 2511 ن پدر محمدعلی نسبت با متوفی فرزند 
6-نجمه ملکی جامی خیرآبادی ت ت 1316 ش ش 4 ن پدر محمد حسن ن با متوفی همسر  
  غیرازنامبردگان فوق الذکر مرحوم ورثه دیگری ندارد . اینک باانجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبوررا به استناد ماده 362 ق امور حسبی  یک نوبت اگهی می نماید تاهر کس 
اعتراضی داردویاوصیت نامه  ازمتوفی نزد او میباشد ازتاریخ نشر اگهی ظرف مدت یکماه به شورا 

تقدیم دارد والا گواهی صادرخواهدشد.
 شورا شعبه 4شورای حل اختلاف شهرستان تربت جام

رونوشت آگهی حصر وراثت

به  محدود  مسئولیت  با  آلتین  سلامت  پویان  طب  شرکت 
شماره ثبت 1303 و شناسه ملی 14007277264 به استناد 
مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه 
1398/04/27 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : -1 آقای شیرزاد مرادی 
تازه کند به کد ملی )1502655438( و خانم فرزانه ابراهیمی 
به کد ملی )1502656809( بعنوان اعضای اصلی هیئت مدیره 
بمدت نا محدود تعیین و انتخاب شدند. اسامی شرکاء و میزان 
سهم الشرکه : خانم فرزانه ابراهیمی با سهم الشرکه بیست و 
پنج میلیون ریال خانم زهرا سامی با سهم الشرکه ششصد هزار 
ریال آقای شیرزاد مرادی تازه کند با سهم الشرکه سه میلیون و 

چهارصد هزار ریال.
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی مرجع 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ماکو )591362(

آگهی تغییرات 
کلاسه  به  دادخواست  شرح  به  شماره 100  شناسنامه  دارای  کدخدا  یوسف  آقای 
980467/98 ش 5/ح از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان محمد کدخدا بشناسنامه 5264 مهاباد در تاریخ 97/9/14 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم است به پنج پسر و شش دختر

1- یوسف کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 100 پسر متوفی
2- هوشنگ کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 125 پسر متوفی
3- سلیمان کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 373 پسر متوفی
4- ابراهیم کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 458 پسر متوفی

5- خالید کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 28157 پسر متوفی
6- ستاره کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 267 دختر متوفی
7- پری کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 234 دختر متوفی
8- هاجر کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 524 دختر متوفی

9- خورشید کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 707 دختر متوفی
10- مریم کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 17779 دختر متوفی

11- گلی کدخدا فرزند محمد و نصرت دارای ش ش 369 دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراض دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

سه ماه به دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

رونوشت آگهی حصر وراثت

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
به مناســبت هفتــه دولت7 پروژه مخابراتــی در اداره 
مخابرات شهرستان میاندوآب در حوزه موبایل، سیستم 
انتقــال، دیتا و ftth با حضور معاون محترم اســتاندار 
و فرمانــدار و دکتر محبی نیا نماینده این شهرســتان 
در مجلس شــورای اسلامی افتتاح و مورد بهره برداری 
قــرار گرفت. در آیین افتتاح این پروژه ها که به صورت 
نمادین در روســتای گوگ تپه  برگزار شد، خیراله نیا 
رئیس اداره مخابرات شهرســتان میاندوآب گزارشــی 
از نحوه عملکرد ســایت گوگ تپه و نیز پوشــش دهی 
ســایت های قابل افتتاح و همچنین ســایر پروژه های 
مخابراتی را ارایه نمود و هدف از افتتاح این پروژه ها را 
ارتقاء ســرویس با کیفیت بهتر و استفاده از تکنولوژی 
3Gو4G براي مشــتریان عنوان نمود. در این مراسم 
فرماندار و نماینده این شهرســتان در مجلس شورای 
اســلامی از خدمات ارایه شده توسط مخابرات منطقه 
آذربایجان غربی به شهروندان قدردانی نمودند. شایان 
ذکر است این پروژه ها شامل: راه اندازی سایت موبایل 
در روســتاهای قیچاق، گوگ تپه، گل ســلیمان آباد، 
ملاشهاب الدین، راه اندازی سیستم انتقال در روستای 
نــادر گلی، راه اندازی دیتا در چهار برج و اجرای پروژه 
FTTH در شهرســتان میانــدوآب  می باشــد که به 

مناسبت هفته دولت مورد بهره برداری قرار گرفت.

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگارامروز:
 به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی پخش فراورده 
های نفتی ایران و بر اساس این اطلاعیه دریافت هرگونه 
وجه اضافی به جز بهای بنزین تحویلی به خودروها در 
زمان ســوختگیری، ممنوع و تخلف محسوب می شود.
به اطلاع هموطنان عزیز می رساند طبق روال معمول 
کارتهای آزاد جایگاهها فعال و در دســترس مراجعین 
جهت سوختگیری می باشــد به همین لحاظ دریافت 
هرگونــه مبلغ یــا وجهی بابت اســتفاده از کارت آزاد 
جایگاه توســط اپراتورها و متصدیان تلمبه در جایگاه 
های عرضه ســوخت ممنوع بوده و تأکید می گردد در 
صورت مشاهده مواردی از قبیل عدم در دسترس بودن 
کارت آزاد و یــا دریافت وجه اضافــه بر مبلغ بنزین با 
سامانه پاسخگوئی ۰۹۶۲۷ شرکت ملی پخش فرآورده 
هــای نفتی ایران تمــاس حاصل نمــوده و موضوع را 
منعکس نمایند. شایان ذکر است همکاران این شرکت 
به سرعت به موضوع رســیدگی و نتیجه اطلاع رسانی 

خواهد شد.

 مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگارامروز:
مدیرعامل شــرکت گاز خراسان رضوی گفت: بیش از 
۵۰۰ کیلومتر از شــبکه گازرسانی شهر زاهدان توسط 
خراســان رضوی اجرا می شــود ســیدحمید فانی در 
حاشــیه بازدید از پروژه گازرســانی به بخشی از شهر 
زاهدان بــه همراه تربتی مدیرعامل شــرکت ملی گاز 
ایران و موهبتی اســتاندار سیستان و بلوچستان اظهار 
کرد: هم اکنون عملیات شبکه گذاری گاز شهر زاهدان 
توســط خراسان رضوی در ۳ بخش در حال اجرا است. 
وی افزود: در مجموع بیش از ۵۰۰ کیلومتر از شــبکه 
گاز زاهدان توسط شرکت گاز خراسان رضوی اجرا می 
شود. این مقام مسئول ادامه داد: تاکنون ۱۵۲ کیلومتر 
از شــبکه گذاری مورد تعهد این شرکت محقق شده و 
تا ۳ ماه آینده آزمایش ۱۰۰ کیلومتر از شــبکه انجام 
و به طور کامل تحویل می شــود. این گزارش در حال 

تکمیل است.

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
همزمان با ایام تاســوعا و عاشــوراي حسیني )ع( و 
با توجه به ذبح دام از ســوي هئیــت هاي عزاداري 
و برخي شــهروندان ، نظارت بهداشــتي و شرعي بر 
كشتار دام در تمامي شهرستان هاي استان توسط 60 

اكیپ ثابت و سیار انجام خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان 
آذربایجــان غربی ،دکتــر کامیار داهیــم مدیر کل 
دامپزشــکی اســتان گفت : به منظور حفظ سلامت 
مصــرف كنندگان  گوشــتهاي نــذري و  قرباني و 
تأمیــن  بهداشــت عمومي ، اداره  كل دامپزشــكي 
اســتان آذربایجــان غربي با هماهنگــي هاي بعمل 
آمده با استانداري ، فرمانداریها ، شهرداریها ، امامان 
جمعه و جماعات و با به كار گیري بیش از122  نفر 
نیروي فني دامپزشــكي در قالب 60   اكیپ نظارتي 
و بازرسي شرعي و بهداشتي دامپزشكي ) 23  اكیپ 
ثابت و 37   اكیپ ســیار(  درسطح استان از ساعت 
7 صبــح الي 21 در دو شــیفت كاري آماده پذیرش 
دامهاي نذري و قرباني) گاو ، گوسفند و بز (   جهت 
نظارت بر ذبح آنها با رعایت اصول فني ، بهداشتي و 
شرعي  در ایام تاسوعا و عاشوراي حسیني )ع( بطور 
رایگان مي باشد .                                                   

 لازم به ذکر است ستاد اجرایي نظارت بر ذبح دامهاي 
قرباني مســتقر  در شــبکه دامپزشــکی شهرستان 
ارومیه با شــماره تماس 32426848 و شبکه های  
دامپزشكي شهرســتانهای در سطح اســتان  آماده 
ارائه هرگونه راهنمائي و پاســخگویي به ســئوالات 

شهروندان محترم مي باشد .

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز
با تصویب شــورای عالی انقلاب فرهنگی دکتر ســید 
محمد جمالیان به عنوان رییس دانشگاه علوم پزشکی 

اراک انتخاب شد.
گفتنی اســت دکتر ســید محمد جمالیــان از دیماه 
1397 با حکم وزیر وقت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی به سمت سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اراک 

منصوب شده بود.
وی از نیروهای موفق و خوشــنام بومی استان مرکزی 
و متولید ســال 1357 در شهرستان اراک و متخصص 
پزشــکی قانونی و مسمومیت ها و اســتادیار دانشکده 

علوم پزشکی اراک است.
جمالیــان دوره تحصیلــی و مدرک پزشــک عمومی 
خود را از اراک اخذ کــرده و مدرک تخصصی خود را 
موفق به اخذ از دانشــگاه تهران شد، وی دارای سوابق 
اجرایی مختلفی نیز در بخش بهداشت و درمان استان 
مرکزی است. سرپرست علوم پزشکی اراک تاکنون در 
پست هایی مانند نظارت بر درمان، مدیریت نظارت بر 
دانشگاه، معاونت درمان را در کارنامه فعالیتی خود به 

ثبت رسانده است.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز: 
در جلســه ای که به  ایــن منظور با حضور 
مهندس صادق مالواجرد معاون شهرســازی 
در  شهرســازی  و  راه  وزارت  معمــاری  و 
اســتانداری اصفهان برگزار شــد هرکدام از 
حاضرین بــه ارائه نقطه نظرات و بررســی 
راهکارها و موانع طرح های توسعه و عمران 

اصفهان پرداختند.
بــه گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی 
راه و شهرسازی اســتان اصفهان در ابتدای 
این جلســه که در دفتر معــاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری اصفهان برگزار شد 
و تعدادی از مدیران دســتگاه ها اســتانی ، 
جمعی از اعضای شــورای شــهر ونماینده 
مردم در مجلس شــورای اســلامی حضور 
داشــتند .مهندس غلامی معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری اصفهان با تشریح 
وضعیت شــهری اســتان اصفهــان گفت: 
اصفهان به لحاظ اینکه 107 شهر دارد و در 
برنامه ریزی شهری در سطح کشور شاخص 
بوده  تلاش شــده طرح جامع آن ابلاغ شود 
وی اصلی ترین موضوع مورد بررسی را طرح 
جامع اصفهان دانســت و گفت: در ســطح 
کشور 5 شــهر به عنوان نمونه انتخاب شده 
که قرارداد طرح جامع شهر اصفهان در سال 

97 منعقد و مشاور آن انتخاب شده است .
امیرخانی مدیرکل راه و شهرســازی استان 
اصفهان نیز با اشاره به اینکه طرح جامع 98 
شهر از 107 شهر استان اصفهان ابلاغ شده 
خواستار تامین اعتبار مورد نیاز اجرای طرح 

تفصیلی باقی مانده شهرهای استان شد .
خانم صادق مالواجرد معاون شهرســازی و 
معماری وزارت راه و شهرســازی نیز در این 
نشســت تخصصی گفت: اینکه اصفهان جزو 

شــهراهای پایلوت شهرسازی است اهمیت 
اصفهان را به لحــاظ جمعیتی،صنعتی بیان 
می کند وی ظرفیت نهادی به لحاظ برنامه 
ریزی شــهری را از دلایل دیگر این اهمیت 
ذکــر کرد و نزدیک به کامــل بودن طرح را 
مزیت این اســتان دانســت که آنرا پایلوت 
کرده اســت وی قدیمی تریــن برنامه های 
توسعه شهری را در اصفهان دانست و گفت: 
این ظرفیت به خوبی اشکالات و نقاط قوت و 

ضعف را نشان می دهد  و موفقیت در آن نه 
تنها برای اصفهان به عنوان نمونه بلکه برای 

سایر شهرهای کشور مهم است.
معــاون وزیر راه و شهرســازی ادامه داد در 
اجرای این طــرح باید هــم بدنبال اصلاح 
ساختاروهم اصلاح رویه ها  بود مرز مطالعات 
شهری را باید با برنامه ریزی شهری مشخص 
کرد و مطالبات باید بــه برنامه ریزی منجر 
شود هنر آنست که ایندو را بهم پیوند بزنیم.

خانم تاج الدین نماینــده مردم اصفهان در 
مجلس شــورای اســلامی نیز با بر شمردن 
خصوصیات اصفهان مثل پایتخت فرهنگ و 
تمدن ایران بودن  به لحاظ دارا بودن اماکن 
متعدد تاریخی ،قطب صنعتی بودن و کلان 
شــهر اصفهان ،ولی دارای مناطق حاشــیه 
نشین است که دارای آسیب های اجتماعی 
اســت و در طرح های توســعه کمتر به آن 

توجه شده است
گفتنی است پس از جلســه در یک بازدید 
میدانــی از گذر معروف به گــذر آقا نجفی  
در بافت قدیــم میدان امام اصفهان ،مناطق 
حاشیه ای شــهرداری های مناطق 4 و15و 
14 و کارخانجات ســنگ فروشــی منطقه 
دولت آباد و در نهایت شهر جدید بهارستان 

بازدید بعمل آمد.

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز
معاون فرهنگی و رســانه اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی گفت: اجرای طرح گذر فرهنگ 
و هنر از اراک آغاز خواهد شــد و اجرای آن 
یک گام رو به جلــو در حوزه فرهنگ و هنر 

محسوب می شود.
علیرضا حاجعلی بیگی افــزود: با ایجاد گذر 
فرهنگ و هنر می توان ارتباطی مناســب را 
بین هنرمنــدان و تولیدکنندگان آثارهنری 
با مردم ایجــاد کرد و امروز دنیا به ســمت 
درآمدهای نرم افزاری حرکت کرده است و با 
برنامه ریزی های انجام شــده در این حوزه از 

ایران بسیار پیشی گرفته اند.
وی بــا بیان اینکه صنعت فیلم در هالیوود یا 
بالیوود، صنعت نمایش، موســیقی، هنرهای 
تجســمی، صنایــع دســتی، معمــاری و ... 
پولســازترین صنایع دنیا قلمداد می شــوند، 
افزود: ایــران به دلیل فرهنــگ و هنر کهن 
از این صنایع غنی اســت، اما از این ظرفیت 
استفاده نشده است و در واقع هنر تبدیل این 

داشته  ها به ثروت را نداشته ایم.
حاجعلی بیگــی تصریــح کــرد: گذشــته از 
مشــکلات فرهنگی در حوزه فرهنگ و هنر، 
عرضه هنر و آثار هنری با مشکل مواجه است 
به طوری کــه بین تولیدکننده و مردم حلقه 
مفقوده وجود دارد. به عنوان مثال هنرمندی 

در استان مرکزی در زمینه هنر مینیاتور در 
قالب شــاخص های جهانــی در حال فعالیت 
است، اما این تولیدات و هنر خاص به خوبی 
عرضه نمی شود، گذر فرهنگ و هنر به دنبال 
ایجــاد ارتباط بین این صنایع و علاقمندان و 

عامه مردم است.
وی اضافه کــرد: در کنار ایجاد فضای عرضه 
هنــر و تولیدات هنرمنــدان، گذر فرهنگ و 
هنر نیز می تواند فضای نشــاط اجتماعی را 
ایجاد کند، متاسفانه در اراک به عنوان مرکز 
استان، فضایی برای بازدید از هنرهای بصری، 
صنایع دستی، موسیقی و ... بسیار کم است و 

این گذر کمک می کنند این بستر ایجاد شود.
معاون فرهنگی و رســانه اداره کل فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی با تاکید بر اینکه برای اجرای 
موفق این طرح باید بین دســتگاهی و حتی 
فرادســتگاهی عمل شــود تا یــک خدمت 
فرهنگی و هنری ماندگار و ریشه دار در شهر 
به انجام برســد، گفت: فضاهای بلااســتفاده 
زیادی در شــهر وجــود دارد و حتی مالکان 
مغازه های بازار تاریخی اراک برای ایجاد گذر 
فرهنــگ و هنر راغب هســتند و این تمایل 
در برگزاری جشــنواره چاووشی خوانی خود 
را نشــان داد چراکه برخی از گذرها از رونق 

افتاده است و طرح های این چنینی می تواند 
به رونق گذرهای بازار نیز کمک کند.

وی تصریــح کرد: باید فکر اساســی در این 
راســتا صورت گیرد، طرح به خوبی اجرایی 
شــود و کاری کارشناسی شــده و با مشاوره 
اصحاب فرهنگ و هنر صورت گیرد که قطعا 
در این شرایط می توان نتیجه مثبتی را شاهد 
بــود و یک گام رو به جلو در حوزه فرهنگ و 
هنر محسوب می شود، همچنین این اقدام با 
کمک به ایجــاد فضایی برای عرضه و فروش 
آثار هنری به اقتصاد هنر و هنرمندان کمک 

می کند.
حاجعلــی بیگی مزیت 
فرهنگ  گــذر  طــرح 
و هنــر را ثابــت بودن 
فضای آن دانســت که 
یــک نقطه از شــهر به 
فرهنگ  برنــد  و  محل 
و هنر تبدیل می شــود 
و تاکید کــرد: در کنار 
و  فرهنــگ  کل  اداره 
باید  اســلامی  ارشــاد 
تعامــل  و  حمایــت 
شــهرداری و شــورای 
شهر را در اختیار داشته 

باشیم.

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
مدیرعامــل جمعیت هــلال احمــر آذربایجان غربی گفت: 
جمعیت هلال احمر اســتان برای ارائــه خدمات به زائران 

حسینی در ایام محرم و اربعین آمادگی لازم را دارد
بــه گــزارش روابــط عمومــی جمعیــت هــلال احمر 
آذربایجان غربی، سعید رهبرسوره مدیرعامل جمعیت هلال 
احمر اســتان، با اشاره به اقدامات معاونت امداد و نجات در 

ایام محرم و اربعین حســینی اظهــار کرد: در این ایام یک 
تیم امدادی به کشــور عراق برای ارائــه خدمات به زائران 

حسینی اعزام می شود
وی با اشــاره به اعزام یک تیم امــدادی به قرارگاه مرکزی 
افزود: نیروهای امدادی در روزهای تاســوعا و عاشــورای 
حســینی در سطح استان به صورت آماده باش بوده و اقدام 

به پشتیبانی امدادی می کنند.
مدیرعامــل جمعیت هلال احمر آذربایجان غربی در ارتباط 
با برنامه های معاونت پژوهشی در ایام محرم ادامه داد: این 
معاونــت ۲۰ دوره آموزش تخصصی مقدماتی و پیشــرفته 
امداد و نجات در همه شــعب جمعیت هلال احمر به تعداد 

۶۰۰ نفر می کند.
وی با اشاره به اینکه در هفته سوم شهریور همایش مربیان 
جمعیت هــلال احمر آذربایجان غربی بــه تعداد ۱۵۰ نفر 
برگزار می شــود، تصریح کرد: آمــوزش کمک های اولیه و 
آمادگی در برابر مخاطرات در راســتای اجرای تفاهم نامه 
همکاری جمعیت هلال احمر و نیروهای مســلح به تعداد 
۱۲۰ نفر از پرسنل وظیفه فقط ویژه سربازان وظیفه پادگان 
امام ســجاد)ع( ارومیه از دیگر اقدامات معاونت آموزش و 

پژوهش است.
رهبرســوره با اشــاره به برگزاری آموزش ضمن خدمت به 

هدف آمادگی در شــرایط اضطراری، کمک های اولیه برای 
همه پرســنل جمعیت هلال احمر اســتان عنــوان کرد: 
همچنین معاونت آمــوزش و پژوهش جمعیت هلال احمر 
اســتان دوره های روتین آموزش کمک های اولیه و آمادگی 
در برابر مخاطرات در شهرستان های سراسر استان برگزار 

می کند.
وی از آمادگــی حضور مربیان آموزشــی جهت حضور در 
محل چادر هلال احمر در مراسم تعزیه ایام محرم خبر داد 
و گفت: معاونت امور جوانان جمعیت هلال احمر آذربایجان 
غربی در ایام محرم نیز به برگزاری مسابقه کتابخوانی ویژه 
اعضای جوانــان مراکز امور جوانان شهرســتان های تابعه 
اســتان با موضوع شــناخت زندگی نامه امام حســین)ع( 
و بصیرت جوانان نســبت به موضوع قیام حســینی اقدام 

می کند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر آذربایجان غربی با اشاره به 
همکاری جوانان در برپایی چادرهای کنترل فشارخون در 
ایام تاسوعا و عاشورا در میادین و اماکن عزاداری خاطرنشان 
کرد: پخت آش نذری و توزیع در بین عزاداران حســینی و 
حضور اعضای جوانان در مراســمات و دسته های عزاداری 
امام حسین)ع( اقدامات حســینی جوانان این جمعیت در 

ایام محرم است.

اراک-غلامی-خبرنگاریادگارامروز
مدیرکل ورزش و جوانان اســتان مرکزی گفت: 
در روزهای آتی اولین پیســت تارتان اســتان 
در مجموعــه 15 هــزار نفــری حضــرت امام 

خمینی)ره( افتتاح خواهد شد.
عابد حقدادی در مراســم اســتقبال از تیم دو 
میدانی بانوان که در دومیــن دوره رقابت های 
المپیاد اســتعدادهای برتر دختران کشور شش 
مدال رنگارنگ را کســب کردند، افزود: باتوجه 
به قولی که داده شــد در سالجاری 20 پروژه را 
افتتــاح خواهیم کرد که تاکنون 4 پروژه افتتاح 
شده و بعد از ایام تاسوعا و عاشورای حسینی 8 
پروژه دیگر با حضور معاون امور مجلس، حقوقی 
و هماهنگــی امور اســتان های وزارت ورزش و 
جوانان افتتاح خواهد شــد و مابقی پروژه ها نیز 

در ایام دهه فجر به اقتتاح خواهند رسید.
وی با اشــاره به اینکه کســب جایگاه دوازدهم 

در مجموع 32 استان نتیجه بسیار قابل قبولی 
اســت، گفت: با یک رتبه صعود نسبت به سال 
گذشته و از سویی توزیع مدال ها در رشته های 
متفاوت نســبت به ســال گذشــته از وضعیت 

بهتری برخوردار هستیم.
مدیرکل ورزش و جوانان استان مرکزی با بیان 
اینکه در ســال گذشــته 9 مدال طلا در رشته 

شــنا کســب کردیم که این مدال ها در کسب 
جایگاه ســیزدهمی استان تاثیر گذار بود، ادامه 
داد: امســال با توجه به اینکه 17 مدال طلا در 
چندین رشته ورزشی کسب کردیم نتایجی که 
در المپیاد استعدادیابی امسال به دست آوردیم 
به لحاظ توزیع، رنگ مدال و تعدد رشــته های 

ورزشی که مدال گرفتند خیلی ارزشمند بود.
حقــدادی با تاکیــد بر اینکه این مــدال آوران 
نویدبخش آینده ای روشــن در هیئت دومیدانی 
اســتان هستند، خاطرنشان کرد: پیستی که در 
مجموعه شــهدای پنجم مرداد احداث خواهد 
شــد به عنوان یک زیرســاخت مهم در ورزش 

استان بشمار می رود.
المپیــاد  وی همچنیــن گفــت: در جریــان 
استعدادهای برتر در بخش بانوان شرایط خوبی 
را دارا بودیم که منجر به کسب مدال  توسط این 

استعدادهای ارزشمند شد.

اخبار�استان�ها

اخبارگزارش با حضور معاون وزیر راه و شهرسازی صورت گرفت ؛

بررسی مسائل طرح های توسعه وعمران استان اصفهان 

آمادگی جمعیت هلال احمر آذربایجان غربی برای ارائه خدمات به زائران حسینی

 اولین پیست تارتان استان مرکزی به زودی افتتاح می شود

اجرای طرح گذر فرهنگ و هنر در اراک

 در ایام تاسوعا و عاشوراي حسيني)ع( ؛

60 اكيپ دامپزشكي در استان آذربايجان 
غربي خدمات ارائه مي دهند

افتتاح 7 پروژه  مخابراتی 
در شهرستان میاندوآب

دکتر سید محمد جمالیان 
رییس دانشگاه علوم پزشکی اراک شد

روابط عمومی شرکت ملی 
پخش فراورده های نفتی ایران:
دریافت وجه بابت استفاده 

از کارت سوخت جایگاه، تخلف است

توسط شرکت گاز خراسان رضوی انجام می شود؛ 
اجرای بیش از ۵۰۰ کیلومتر 

شبکه گازرسانی زاهدان 
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مصطفــی نصر اصفهانــی عضو کمیتــه علمی 
کنفرانس علوم شــناختی و  رسانه گفت: رسانه 
می تواند به راحتی در پردازش هوش موثر باشد 

و  بر روی ذهنیت افراد اثر بگذارد. 
عضو کمیته علمی کنفرانس علوم شــناختی و 
رســانه گفت: برای اینکه  یک رسانه تاثیرگذاری 
بیشتری داشته باشد باید از تکنولوژی شناختی 
 اســتفاده کند، دانشــمندان وقتی می خواهند 
تصمیم گیری کنند قبل از آن  تصمیم احساسی 
در ذهنشــان ایجاد می شــود کــه حاصل یک 

پردازش ذهنی  است. 
نصر اصفهانــی در تعریف پردازش ذهنی عنوان 
کرد: پردازش ذهنی  شــامل یک مدل ذهنی و 
مجموعه ای از اطلاعاتی است که شخص ادراک 
 می کند، این اجــزای تفکر، قابــل تاثیرگذاری 
هســتند که این اثرگذاری ها از  طریق رســانه 

صورت می گیرد. 
عضو کمیته علمی کنفرانس علوم شــناختی و 
رسانه گفت: وقتی شهروند  در اجتماع اطلاعاتی 
دریافــت می کند همــه اطلاعــات را نمی تواند 
ادراک  کند؛ چراکــه اطلاعات زیادی در اطراف 
وجــود دارد زمانــی که ذهن یک  شــهروند را 
حساس می کنند تا اطلاعات جذب ادراکش شود 
به این  اصطــلاح پرایمینگ می گویند، به عنوان 

نمونه اگر از فرد بپرســند که از  اول صبح چند 
گربه در خیابان مشاهده می کند آن فرد ذهنش 
درگیر  شمارش گربه ها می شود در صورتی که در 
روزهای عادی از کنار  گربه ها بی تفاوت می گذرد 

و این درگیری ذهن در حوزه پرایمینگ است. 

وی درباره اثرگذاری رسانه ها در احساسات افراد 
گفت: اطلاعات  خاصــی که در اختیار افراد قرار 
می گیرد و نحوه بیان این اطلاعات همه  بر روی 
افراد اثرگذار هستند، زمانی که فرد فکر می کند 
این فکر منجر  به احساســاتی می شــود و رابطه 
بین افکار و احساســات جایی اســت که  رسانه 
می تواند در آن اثرگذار باشــد و حتی در قسمت 
بعدی که رفتار به  احساس تبدیل می شود رسانه 
می تواند به راحتی در پردازش هوش موثر  باشد 

و روی فرد اثر بگذارد. 
نصــر اصفهانی بیان کرد: اینکه رســانه ها علوم 
شــناختی را به کار بگیرند  کار جدیدی اســت 
و اگر کســانی از این تکنیک اســتفاده کنند به 
دلیل ذوق  شخصی خودشان بوده یا آموزش های 
موقتی که در یک اســتراتژی  شناختی طراحی 
شــده باشد، ولی اینکه کسی به طور حرفه ای از 
این علم  اســتفاده کند تا بــه حال چیزی دیده 

نشده است. 

نصر اصفهانی افزود: برگزاری کنفرانس های علوم 
شــناختی برای  ترویج این علم موثر بوده است، 
اینکه توجه افراد به مسأله علوم شناختی  جلب 
شود خیلی خوشایند است، در ایران متخصصان 
حرفه ای برای این  حوزه کم دیده می شــود، اما 
در خارج از کشور ایرانی هایی هستند که در  این 
حوزه کار کرده اند، نکته دیگر این اســت که اگر 
توجه افراد به این  موضوع جلب شــود در افراد 
احساس نیاز ایجاد می شود و وقتی احساس  نیاز 
در افراد به وجود آید به کارگیری بیشتر رسانه ها 

برای ترویج این  علم بیشتر به چشم می آید. 
نصر اصفهانی افزود: علوم شــناختی پیشــرفت 
چشــم گیری در ایران داشته   است ولی استفاده 
از این علم در رسانه های ایران خیلی قوی  نبوده 
اســت  و رسانه های ایرانی را از این منظر ضعیف 
می بینیم. وقتی یک رســانه  اطلاعاتی را منتشر 
می کند قرار نیست که همه مخاطبان آن رسانه 
تحــت  تاثیر قرار بگیرند و بلکه بخشــی از افراد 
از محتوای رســانه متاثر  می شــوند شبکه های 
اجتماعی مجازی یا واقعی روی پویایی های بعد 
از  تولید محتوا و انتشــار تاثیر می گذارند و یک 
بازخورد به خودمان می دهد  و ما می توانیم کارها 

را به خوبی انجام دهیم. 

واریز مابه التفاوت افزایش حقوق 
دانشجومعلمان

علی الهیار ترکمن معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و  پرورش ضمن اعلام 
ســهمیه ۱۸ هزار و ۳۹ نفری این وزارتخانه در  آزمون فراگیر اســتخدامی دستگاه های 
اجرایی در آبان ۹۸ گفت:  مابه التفاوت افزایش حقوقی دانشجومعلمان طبق احکام جدید 

با حقوق  شهریور واریز می شود. 
ترکمن درباره سهمیه وزارت آموزش و پرورش در آزمون استخدامی  دستگاه های اجرایی 
کشور که قرار اســت طبق اعلام سازمان امور  اداری و استخدامی در نیمه دوم آبان ماه 
۱۳۹۸ به طور همزمان در  سراســر کشور برگزار شود اظهار کرد: در این آزمون ۱۸ هزار 

و ۳۹  نفر سهمیه داریم. 
وی افزود: از این تعداد ۱۲ هزار نفر طبق اساســنامه ماده ۲۸ دانشگاه  فرهنگیان جذب 
می شوند که فارغ التحصیل دانشگاه های دیگر هستند و  پس از پذیرفته شدن در آزمون، 
در دوره های یک ســاله صلاحیت  حرفه ای معلمی شــرکت می کنند ســپس وارد نظام 

آموزشی می شوند. 
معاون برنامه ریزی و توســعه منابع وزارت آموزش و پرورش با بیان  اینکه ۲۰۰۰ سهمیه 
خاص سیســتان و بلوچستان داریم که در جهت  ارتقای عدالت آموزشی و تامین نیروی 
مورد نیاز این استان اخذ شده  است،گفت: ۴۰۳۹ مجوز استفاده نشده سال های قبل نیز 
باقی مانده اســت  که به سرجمع سهمیه های ما افزوده می شود. دفترچه آزمون در اواخر 
 شــهریورماه منتشر می شود و تمام کسانی که به حرفه معلمی علاقه مند و  حائز شرایط 

هستند می توانند ثبت  نام و در آزمون شرکت کنند. 
الهیار درباره علت اعمال نشــدن افزایش حقوق برای دانشــجومعلمان که  وعده آن در 
مرداد ماه داده شده بود نیز اظهارکرد: طبق برنامه، نگارش  حقوق ارسال و فرایند صدور 
احکام انجام شد؛ قرار بود این افزایش با  حقوق مرداد ماه اعمال شود اما از آنجا که ماهانه 
۲۰ میلیارد تومان  بارمالی دارد به دلیل کمبود نقدینگی در خزانه موفق نشدیم این کار 
را  انجام دهیم ولی این مبالغ با حقوق شهریورماه حتما واریز می شود و  ظرف دو سه ماه 

معوقات را تسویه می کنیم. 

کاهش میزان باروری در کشور  
هیأت  عضو  آخوندی  محمدمهدی 
مدیــره انجمن جنین شناســی با 
بیان اینکــه  برنامه ریزی جدی در 
زمینه حل مشکل ناباروری صورت 
نگرفته اســت  گفت: در کشــور با 

کاهش باروری مواجهیم. 
عضو هیأت مدیــره انجمن جنین 
شناســی و تیم تخصصی رویان در 
ناباروری در کشور  رابطه  با توسعه 
با بیان اینکه یــک پنجم زنان در 
ســن  باروری نابارور هستند اظهار 
داشــت: آمار ناباروری زنان ۲۰ تا 
۴۰  ســال در یک یررسی یک ســاله حدود حدود ۲۰ درصد است، اما وقتی  طول دوره 
بررســی به دو ســال افزایش پیدا می کند این آمار با کاهــش 8  درصدی به حدود ۱۲ 

درصد می رسد. 
وی گفت: این آمار دقیق نیســت و مشــاهدات متخصصین و مراکز  ناباروری است. این 
مســئله همزمان با مسائل زیست محیطی و آلودگی و  صنعتی شدن و ارتعاشات ماهواره 

و موبایل و... در تمام جهان شکل  گرفته است و باعث افزایش این مشکل شده است. 
آخوندی در رابطه با حل این مشــکل توسط دولت گفت: برنامه ریزی  جدی در رابطه با 

این موضوع انجام نشده است و در کشور با کاهش  باروری مواجهیم. 
وی در رابطه با افزایش هزینه های درمان افزود: هزینه ها به نســبت  ســال های گذشته 
افزایشــی پیدا نکرده و تحریم ها و تورم هزینه های تهیه  مواد اولیه درمان و دســتگاه ها 
را بالا برده اســت. همچنین حمایت بیمه ای  مشــخصی هم در این حوزه وجود ندارد و 
باتوجه به سیاســت های کلی  نظام و کاهش جمعیت در کشــور دولت باید تمهیداتی را 

در نظر گرفت. 
عضو هیأت مدیره انجمن جنین شناســی در برنامه رادیــووی »تهران  کلینیک« گفت: 
داروهای تولید داخل افزایش قیمت چندانی نداشته است  اما به طور کلی مراجعه مردم 
به مراکز درمانی کمتر شــده است و علاقه  کمتری به باروری نشان می دهند که در این 
خصوص نقش وزارت  بهداشت چشمگیر است و باید برنامه ریزی مناسبی صورت گیرد. 

وسعت ۱۶ میلیون هکتاری جنگل های 
ایران؛ افسانه ای غیرواقعی

مهدی معتق/ استاد مرکز تحقیقات علوم زمین  
مســاله کاربــری زمیــن و تعیین محــدوده دقیق 
پوشش های جنگلی،  کشاورزی، بیابانی و ... از اهمیت 
بســیار بالایی در تدوین برنامه  ریزی های کلان جهت 
حصول به توســعه پایدار برخوردار است. کمتر  کسی 
اســت که امروزه به جایگاه ویــژه جنگل ها در چرخه 
زیســت محیطی  و هیدرولوژی و نقــش موثر آنها در 
کنترل پدیده هایی مانند ســیل و  فرســایش آگاهی 
نداشته باشد. اطلاع دقیق از وضعیت کاربری اراضی و 
 تعیین محدوده های کشاورزی، جنگلی، مرتع وشهری 
خود یکی  ازمهمترین پارامترهای مدیریت جامع آب 
و خاک در حوضه های آبخیز  و همچنین ســاماندهی 
حوضه های بالادســت و پایین دست سدهای بزرگ 

 به شمار میرود. 
البتــه تعیین دقیق ایــن محدوده ها همــواره مورد 
مناقشــه دســتگاه های اجرایی  در ایران بوده اســت. 
امری که امروزه با گســترش تکنولــوژی ماهواره ای 
 بسیار ســهولت یافته و می تواند تخمین های اشتباه 
گذشــته در برنامه  ریزی ها را مورد بازنگری اساســی 
قرار دهــد. در حالیکه در پــاره ای از  اظهارنظرهای 
مســئولین اجرایــی اعداد ۱۴ میلیــون هکتار و  ۱۶ 
میلیون  هکتار، ۲ را به عنوان ســطح پوشش جنگلی 
در ایران نام برده اند،  جدیدترین نقشــه های کاربری 
اراضی که برای کل دنیا توسط آژانس  فضایی اروپا بر 
اساس مشــاهدات ماهواره ای سنتینل ۲ انتشار یافته 
 است، تصویر وارقامی کاملا متفاوت از اعداد ذکر شده 

در بالا را ارائه  می کند. 
بر این اســاس ، تنهــا ۱.۹۶ درصد از مســاحت کل 
ایران معادل ۳ میلیون  هکتار دارای پوشــش جنگلی 
در نواحی جنوب دریای کاســپین است.  مابقی حدود 
۱۰۳ میلیون هکتار )معادل ۶۱.۵۵ درصد( بیابان ،۳۱ 
 میلیون هکتار )معادل ۱۸.۴۸درصد( علف زار و استپ 
 ،Herbaceous and steppe vegetation)  )  
۱۰.۸۸درصــد(  هکتــار   )معــادل  میلیــون   ۱۸
کشــاورزی)   (Cropland، ۴ میلیون هکتار   )معادل 
۲.۹۱درصــد( درختچــه زار ) Shrubland ( ، وتنها 
۱۶۷۰۰  هکتار معادل یک صدم درصد مســاحت کل 
ایران تالاب است. حدود   ۳.۷ درصد مساحت ایران نیز 
به محدوه آبهای دایمی مانند دریای  کاسپین، دریچه 

ارومیه و .. تعلق دارد. 

نقشه کاربری اراضی ایران بر اساس مشاهدات ماهواره 
سنتینل

این نقشــه ها که برای اولین بار برای تمام  دنیا تهیه 
شــده می توانند کمک  بسیار شــایانی به شناخت هر 
چه بهتر محیط طبیعی ایران و آگاهی یافتن  از توان، 
شــکنندگی و ظرفیت مناطق مختلــف جهت برنامه 
ریزی های  کلان داشته باشد. البته قسمتی از اختلاف 
ها بین برآوردهای جدید و  کمیت های گفته شــده در 
ارگان های اجرایی ایران شاید مربوط به تعریف  جنگل 
باشــد که در ایران عرصه های تنک که در زمان دور 
جنگل بوده  را نیز جز پوشــش های جنگلی به حساب 
می آورند. قسمتی دیگر  نیز  مربوط به قدرت تفکیک 
کم تصاویر ماهوارهای در ســال های گذشته  است که 
امکان برآورد دقیق از نحوه توزیع پوششهای مختلف 
گیاهی را  با مشکل مواجه می ساخت. خوشبختانه این 
معضل با گسترش  سیستم های ماهواره ای نوین تا حد 

بسیار زیادی مرتفع شده است. 
آن چیزی کــه در این دیتاهای جدید به وضوح دیده 
می شود فقر شــدید  پوشــش های جنگلی است که 
چیزی کمتر از دو درصد مساحت فعلی  ایران را شامل 
می شــوند واگر پوشش های درختچه ای را هم با آن 
جمع  کنیم فقط ۵ درصد کشور را در بر می گیرد. لذا 
لزوم توجه هر چه  بیشتر به این منابع گرانقدر وحیاتی 
و تلاش بــرای احیا آن ها در وهلــه  اول با حفاظت و 
جلوگیری از روند شــتابناک تخریب و تغییر کاربری 
و  بعد نیز با اســتفاده از روشهای احیای بوم شناحتی 
)مانند روشــهای نوین  بذر افشانی هوایی با گونه های 
بومی( بسیار بیشتر از گذشته ضروری  به نظر می رسد
نمونــه ای از پوشــش جنگلی احیا شــده در منطقه 
 ) Three Gorges ( بادونگ در بالادست سد  سه دره
در چیــن به روش بذر افشــانی هوایی جهت  کاهش 

مخاطرات طبیعی حوضه سد. )عکس: مهدی معتق( 

بپذیریم که ۱۶ معادل ۳ نیســت ولی با برنامه ریزی، 
آموزش و سرمایه  گذاری مناسب میتوان پوشش های 
گیاهی از دســت رفته در مناطق  مســتعد جنگلی را 
احیا نمــوده وبا تبدیل ۳میلیون به ۱۶ میلیون هکتار 
 زندگی را به این مناطق باز گرداند. محافظت ازمناطق 
جنگلی باقی  مانده و مقابله با فعالیتهای مخرب محیط 
زیستی مانند دپوی زباله در آنها  وهمچنین جلوگیری 
از فعالیتهای سازه ای از قبیل سد سازی، معدن  کاری 
و ویلاســازی که باعث تخریب هر چه بیشــتر آنها و 
افزایش خطر  پذیری اشان نسبت به مخاطرات طبیعی 
مانند ســیل ورانش زمین میشــود  از اهمیت بسیار 
بالایی برخورداراســت. تجربه سیل فروردین ۹۸ به ما 
 نشان داد هر چقدر که تاکید بر حفظ پوشش گیاهی 
کنیم باز هم کافی  نیست. جهت کنترل سیل ها لازم 
است در وهله نخست و قبل از ساخت  هر سد و چک 
دم ) check-dam ( و سیل بندی مطمئن شویم که 
 ماحصل بارش بلافاصله وارد جریان رودخانه نمیشود 
و بدون تردید  مطمئن ترین وبهترین راه برای نیل به 
این هدف و حفظ  آب، نگهداری  و گســترش پوشش 
های گیاهی است. ازنعمت خداوندی در بارشهای ۵۰ 
 ساله و ۱۰۰ ساله ســناریو برای توجیه مصیبت های 

حاصل از فعالیتهای  مخرب بشری درست نکنیم. 

آمار رســمی از افزایــش ۱۸۳ درصدی قیمت 
کالای وارداتــی و حــدود ۹۵  درصدی کالاهای 
صادراتی در بهار امســال نسبت مدت مشابه در 

سال   ۱۳۹۷ حکایت دارد. 
آمار جدید مرکز آمار از وضعیت شــاخص قیمت 
کالاهــای وارداتــی و  صادراتی در بهار امســال 

منتشر شد. 
بر اســاس این گزارش، تغییرات شاخص قیمت 
کالاهای صادراتی مبتنــی  بر داده  های ریالی در 
فصل بهار 1398 نســبت بــه فصل قبل 1397، 
  13,6 درصد اســت که در مقایسه با تورم فصلی 
زمســتان 1397 )برابر  بــا 24.0 درصد( حدود 
10.5 واحد درصد کاهش داشته است. همچنین 
 تغییرات شاخص قیمت کالاهای صادراتی مبتنی 
بر داده  های دلاری  نیزدر فصل بهار 1398 نسبت 
به فصل قبل، 0.1 درصد افزایش داشــته  که در 
مقایســه با تورم فصلی زمســتان 1397 )برابر 
بــا 0.7 درصد(  حــدود 0.6 واحد درصد کاهش 

داشته است. 
در گروه  های اصلــی طبقه بندی  HS  کمترین 
نرخ تــورم فصلــی در بخش  ریالــی مربوط به 
گروه »چربیهــا و روغن های حیوانــی یا نباتی، 
 فرآورده هــای حاصل از تفکیــک آنها، چربیهای 
خوراکی آماده موم های  حیوانی یا نباتی« ) 0,1- 
درصد( و بیشترین نرخ مربوط به گروه    »کالاها و 

مصنوعات گوناگون« ) 33.6 درصد( است. 
ë  تورم نقطه به نقطه صادرات به ۹۵ درصد

رسید
تغییرات شاخص قیمت کالاهای صادراتی مبتنی 
بر داده  های ریالی در  فصل بهار 1398 نسبت به 
فصل مشــابه سال قبل 95,1 درصد است که  در 
مقایســه با تورم نقطه به نقطه زمســتان 1397 
)برابر با 102.9  درصد( 7.8 واحد درصد کاهش 
داشته اســت. همچنین تغییرات شاخص  قیمت 
کالاهــای صادراتی مبتنی بر داده  های دلاری در 
فصل بهار   1398 نسبت به فصل مشابه سال قبل 
12.7 درصد است که در مقایسه  با تورم نقطه به 

نقطه زمستان سال 1397 )برابر با 23.9 درصد( 
  11.2 درصد کاهش داشته است. 

در گروه  های اصلــی طبقه بندی  HS  کمترین 
نرخ تورم نقطه بــه نقطه در  بخش ریالی مربوط 
به گروه » مروارید طبیعی یا پرورده، ســنگهای 
 گرانبهــا و ...« ) 0,3- درصد( و بیشــترین نرخ 
مربوط به گروه    »کالاها و مصنوعات گوناگون« ) 

214.2 درصد( است. 
تورم ۷۸ درصدی سالانه در کالای صادراتی

تغییــرات میانگین شــاخص قیمــت کالاهای 

صادراتی مبتنی بر داده  های  ریالی در چهار فصل 
منتهی به فصل بهار 1398 برابر با 78,4 درصد 
 بوده است که در مقایسه با تورم سالانه  زمستان 
1397 )برابر با 61.1  درصد( 17.3 واحد درصد 
افزایش داشته است. تغییرات میانگین  شاخص 
قیمــت کالاهای صادراتی مبتنــی بر داده  های 
دلاری در چهــار  فصــل منتهی بــه فصل بهار 
1398 برابــر با 19.3 درصد بوده اســت که  در 
مقایسه با تورم ســالانه ی زمستان 1397 )برابر 
با 19.6 درصد(   0.3 درصد کاهش داشته است. 

در گروه های اصلی طبقــه بندی  HS  کمترین 
نرخ تورم سالانه در بخش  ریالی مربوط به گروه 
»مروارید طبیعی یا پرورده، ســنگهای گرانبها 
و   ...« ) 8,2 درصد( و بیشــترین نرخ مربوط به 
گروه  » کالاها و  مصنوعات گوناگون« ) 150.1 

درصد( است. 

ë وضعیت واردات چگونه است؟
تغییرات شاخص قیمت کالاهای وارداتی مبتنی 
بر داده  های ریالی در  فصل بهار 1398 نســبت 
به فصل قبل 1397، 34,6 درصد اســت که در 
 مقایسه با تورم فصلی زمســتان 1397 )برابر با 
39.9 درصــد( حدود   5.3 واحــد درصد کاهش 
داشته اســت. همچنین تغییرات شاخص قیمت 
 کالاهای وارداتی مبتنی بر داده  های دلاری نیزدر 
فصل بهار 1398  نســبت به فصــل قبل، 10.5 
درصــد افزایش داشــته که در مقایســه با تورم 

 فصلی زمســتان 1397 )برابر بــا 12.3 درصد( 
حدود 1.9 واحد درصد  کاهش داشته است. 

   در گــروه  های اصلی طبقه بندی  HS  کمترین 
نــرخ تورم فصلی در بخش  ریالی مربوط به گروه 
»حیوانات زنده و محصــولات حیوانی « )0,1- 
 درصد( و بیشــترین نرخ مربوط به گروه »آلات 
و دستگاه های اپتیک،  عکاسی، سینماتوگرافی و 

...« )44.2 درصد( است. 
ë افزایش تورم نقطه به نقطه تا ۱۸۳ درصد

تغییرات شاخص قیمت کالاهای وارداتی مبتنی 
بر داده  های ریالی در  فصل بهار 1398 نســبت 
به فصل مشــابه ســال قبل 183,0 درصد است 
 که در مقایســه با تورم نقطه به نقطه زمســتان 
1397 )برابر با 203.3  درصد( حدود 20.3 واحد 
درصد کاهش داشته اســت. همچنین تغییرات 
 شاخص قیمت کالاهای وارداتی مبتنی بر داده-

 های دلاری در فصل  بهار 1398 نسبت به فصل 
مشابه سال قبل 38.8 درصد است که در  مقایسه 
با تورم نقطه به نقطه زمستان سال 1397 )برابر 
با 33.5  درصد( 5.4 واحد درصد افزایش داشته 

است. 
در گروه  هــای اصلی طبقــه بندی  HS  کمترین 
نرخ تورم نقطه بــه نقطه در  بخش ریالی مربوط 
به گروه »حیوانات زنــده و محصولات حیوانی« 
  (1,2- درصد( و بیشــترین نرخ مربوط به گروه  
»ماشین آلات و وســایل  مکانیکی؛ ادوات برقی؛ 
اجزاء و قطعات آنها و ...« )281.7 درصد(  است. 

کالاهای وارداتی ۱۸۳ درصد گران شد
یادداشت: 

تاثیر بهره گیری از دانش علوم شناختی بر موفقیت رسانه ها
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افقي :

  1 - جای نشــاندن درخــت - از الیاف طبیعی - 
آگاه ناتمام 

2 - یلدا درهم - نام رولان - تنه درخت
 3 - سماق - سكرتر - دوران گذشته

 4 - سال 366 روزی - طایفه ای در ایران 
5 - عــر وارونــه - ســینمای ســوخته آبادان - 

سنجش، اندازه گیری 
6 - اسپانیای قدیم، ناحیه ای در جنوب اسپانیا 

- نیم تنه نظامی - همبازی پت

 7 - نوعی كشتی - قوم مرزدار ایرانی - فریاد 
تشویق، درمقام تحسین می كشند

 8 - سرود دســته جمعی، ناشنوا، آب شرعی - 
گاونر - آشكار 

9 - از مــد افتــاده - همــان هیا اســت - تلخ، 
پیمانه ، اندازه ، شــماره و حســاب ، گذشتن بر 

چیزی
10 - اثــر پائولــو كوئیلو - شــیوایی، رســایی 
11 - چاقــو - چشــمه پــر آب - فرزنــد زاده، 
فرزند فرزند، شــیرین تر از فرزند،نسل سوم 
12 - حق گردن كلفتی سازمان امنیت - خاص، 

خصوصی - تمام كننده، اسب كوتوله
 13 - كتاب فیزیک و شــیمی قدیم - سرهنگ 

- تو مردی

عمودي :

 1 - جسد - گیاهی پیچنده - جمع بدره 
2 - ســفت بودن تقریبی مایعات - ماده خوشبو 

- ریسیدن 
3 - داروی ســیاه معطر - سد خوزستان، سدی 
در جنوب كشــور - شــهری تاریخی در اســتان 

كرمانشاه 
4 - آب بند - به لب رسیده 

5 - فیلمــی از داریــوش مهرجویــی - بالاپوش 
بلنــد - قورباغــه درختــی 6 - دختر پادشــاه - 
اگردوتاشــوندبازهم بــه هم نمیرســند - مهره 

شطرنج 
7 - خــوش و خرم - خجســته - پهلوان ایرانی، 
یارمنیژه 8 - پرتقال معروف - میمون - جانوری 

با زهری كشنده 
9 - نفس خســته - انجیر - پاكنویس 10 - از 

كوههای تبریز - زمینه موسیقی 
11 - دفتــر شــاخص، نمایه، فهرســت - حرف 
پیروزی، ضمیر غایب، جانشــین او - از هم دور 

شدن، دور شدن 
12 - آرایش صورت بازیگران - هر دارویی كه 
روی زخــم بگذارند تا بهبــود یابد، دارویی روی 

زخم، مراهم  - میخ
 13 - مشک خالص - لاستیک ماشین - هوس
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ساوجبلاغ –عبدالله مظفری- خبرنگاریادگار امروز : 
تلاشهای شــهرداری هشتگرد در جذب ســرمایه گذار به نتیجه 
مطلوب رسید  و ســرمایه گذاری ۱۸ میلیارد تومانی در هشتگرد 
انجام شد. در جلسه کمیسیون سرمایه گذاری شهرداری هشتگرد 
که با حضور دکتر امیر بهمنی شهردار هشتگرد و اعضای کمیسیون 
برگــزار گردید جزئیات مربوط به طــرح احداث مجتمع تجاری و 
اداری در ضلــع غربی بلوار مدرس بحث گردید. بهمنی شــهردار 
هشتگرد از جذب سرمایه گذار برای این پروژه خبرداد که درآینده 
نزدیــک و پس از عقد قرارداد ، عملیــات احداث این مجتمع آغاز 
خواهد شــد. وی ارزش طرح را بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال دانست 
که ســهم شهرداری در اختیار نهادن ملک و مجوزهای لازم جهت 
ساخت و ســهم شریک نیز مشــارکت در احداث با سرمایه ۱۸۰ 
میلیارد ریال خواهد بود . شــهردار هشتگرد از اعضای کمبسیون 
خواســتار تسریع در احصاء و آماده ســازی مستندات جهت سایر 
فرصتهای ســرمایه گذاری شــد . تهیه اســناد لازم جهت احداث 
مجتمع تجاری در ملک شهرداری واقع در خیابان مصلی از جمله 

موارد خواسته شده شهردار از اعضای کمیسیون 

ساوجبلاغ –عبدالله مظفری- خبرنگاریادگار امروز : 
جلســه ستاد مدیریت بحران شــهر چهارباغ امروز باحضور ادارات 
خدمات رسان در سالن اجتماعات شــهرداری برگزار شد. باتوجه 
به مسئولیت شهرداری در مدیریت بحران شهر و ازسویی ضرورت 
آمادگــی ادارات جهت فصل بازگشــایی مــدارس و ایام پربرکت 
محرم،این جلســه جهت هماهنگی بیشتر واحدها و دستگاه های 
خدمات رسان برگزار شد. گفتنی است عطایی شهردار چهارباغ به 
عنوان رئیس ستاد مدیریت بحران شهرچهارباغ ازمسئولین دستگاه 
های خدمات رسان شهرخواست  با آمادگی کامل درمحل خدمت 
خود حاضر باشــند. شــهردار چهارباغ همچنین از کلیه نیروهای 
خدماتی و اجرایی شــهرداری خواســت تا اطلاع ثانوی به صورت 
شــبانه روزی با آمادگی و تجهیز امکانات،در محل کارخودحضور 
داشته باشند. عطایی گفت:از سازمان تبلیغات اسلامی جهت بیمه 
موقت هیئت ها،از اداره گازجهت برقراری انشــعاب موقت و  آتش 
نشانی و امور شهرجهت حضور کافی در امداد  و رفت و روب شهر 

انتظار می رود هماهنگی لازم را به عمل آورند.

ساوجبلاغ –عبدالله مظفری- خبرنگاریادگار امروز : 
 حجت الاسلام و المسلمین محمدی امام جمعه چهارباغ با رئیس 
اداره تبلیغات اســلامی شهرستان ســاوجبلاغ دیدار کرد. در این 
دیدار که در اداره تبلیغات اسلامی برگزار شد،امام جمعه چهارباغ،از 
زحمات وتلاش های حجت الاسلام محمدی رئیس اداره تبلیغات 
اسلامی وهمکاران ایشــان کمال تشکروقدردانی داشتند و به طور 
ویژه جهت فعالیت های بیش از معمــول در ایام محرم،خدا قوت 
گفتند. وی همچنین از تعامــل وهمکاری خوب و مثمر ثمر اداره 
تبلیغات اسلامی بادفتر  امام جمعه چهارباغ تشکروقدردانی کردند. 
دراین جلسه همچنین از اهمیت توسعه کار فرهنگی باهمکاری دو 
نهاد و اهتمام جدی در این امر وهمچنین پیرامون مســائل محرم 

گفت و گوشد.

ساوجبلاغ –عبدالله مظفری- خبرنگاریادگار امروز : 
جلسه همفکری رئیس شــورای اسلامی شهر و مدیر آب فاضلاب 
منطقه چهارباغ در محل سالن جلسات شورای اسلامی شهر برگزار 
گردید. در این جلسه آقای علیزاده ضمن طرح معضلات و مشکلات 
اهالی محترم چهارباغ و نواحی مهدی آباد و ملک آباد و شــهرک 
ابریشــم در حوزه آب رسانی و تامین آب شــرب، خواستار تلاش 
شبانه روزی کلیه ادارات خدمات رسان شدند. اصلاح شبکه فرسوده 
آبرســانی ، جلوگیری از قطعی و افت فشار و پاسخگویی به هنگام 
به متقاضیان از دیگر موارد مطروحه در این نشســت بود. مهندس 
جزایری ضمن تاکید بر لزوم خدمات رسانی مطلوب به شهروندان 
، فراهم نمــودن امکانات در این حوزه را حقوق حقه شــهروندان 
دانســته و گزارشــی از عملکرد اداره متبوع ارائه نمودند. در پایان 
مقرر گردید در اسرع وقت بازدید مشترکی با حضور مسئولین اداره 
آبفا و شهرداری و شورای اسلامی شهر در راستای مرتفع نمودن هر 

چه سریعتر مشکلات صورت پذیرد.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز: 
فرمانــده انتظامي شهرســتان خمیني شــهر ازشناســایي و 
دســتگیري فردي كه با به دست آوردن اطلاعات كارت بانكي 
شاكي اقدام به برداشت 15 میلیون ریال به صورت غیر مجاز از 

طریق عابر بانك کرده بود خبر داد. 
ســرهنگ "علي جعفري نژاد" در گفــت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبري پلیس ، با اعلام جزئیات بیشــتر این خبر گفت: در پي 
شكایت یكي از شهروندان مبني بر اینكه مبلغ 15 میلیون ریال 
به صورت غیر مجاز از حســاب بانكي وي سرقت شده ، بررسي 

موضوع در دستور كار پلیس فتاي این فرماندهي قرار گرفت.
وي افزود: با بررسي هاي پلیسي انجام شده مشخص شد متهم 
با به دست آوردن اطلاعات و رمز هاي عبور ، مبلغ 15 میلیون 
ریال را طي چندین مرحله از حساب بانکي وي برداشت کرده 
است. ســرهنگ جعفري نژاد تصریح كرد: با انجام تحقیقات ، 
متهم مذكور شناسائي و حسب دستور مقام قضائي دستگیر و 
در مواجه با مدارك و مســتندات پلیس صراحتا به بزه انتسابي 
اقرار كرد. این مقام انتظامي در پایان توصیه کرد: از در اختیار 
قرار دادن كارت اعتباري خــود به افراد غیر جداً پرهیز کنید، 
رمز هایي را انتخاب كنید كه غیرقابل حدس بوده و همچنین 
به هیچ عنوان بر روي آن یادداشــت نكنید. هنگام وارد كردن 
اطلاعات حســاب خــود در پرداخت هاي اینترنتــي حتما از 
كیبورد هاي مجازي استفاده كنید. از تلفن ثابت منزل، همراه 
شخصي و محل هاي مطمئن جهت پرداخت هزینه تلفن ثابت 
و همراه اســتفاده و در صورت پرداخــت اینترنتي هزینه تلفن 
ثابــت و همراه ، از محل هاي مطمئن و داراي مجوز اســتفاده 

نموده و تمامي عملیات پرداخت را شخصا انجام دهید.

پلدختــر- کامرانــی- خبرنگاریادگارامروز: به گــزارش روابط 
عمومی اداره ورزش وجوانان شهرســتان پلدختردرمســابقات 
قهرمانی ووشــو کشــورکه دراســتان همدان برگزارشد،پنج 
ووشــوکار نوجوان پلدختری توانســتند با کســب پنج مدال 

رنگارنگ شایستگی خودرا نشان دهند.
ووشــو کاران شهرستان پلدختر در مســابقات قهرمانی کشور 
با اعزام پنج ووشــو کار موفق به کســب ســه مــدال طلا و 
دومدال نقره این مســابقا ت شــدند. مدال آوران ۱- کسری 
ازاد پورطــلا،2- علیرضا دکاموندطلا،3- ســیناکرمی طلا،4- 
علیرضاعالی پورنقره،5- رضا ولی زاده نقره به مربی گری استاد 
فوزی بیرانوند وسرپرستی رضا عالیپوردرترکیب تیم اعزامی به 

استان همدان حضور داشتند.

پلدختر- کامرانــی- خبرنگار یادگارامروز: بــه گزارش روابط 
عمومــی اداره ورزش وجوانــان شهرســتان پلدختر،پنج تن 
ازکوهنوردان پلدختری در صعودی دو روزه خودموفق شــدند 
قله ۴۱۵۰متری سَــنبُران ) اشــترانکوه( را که بــه آلپ ایران 

معروف است فتح نمایند.
 مهدی نصیری، علی الهیاری، سلاح الدین ملکی، محمد مرادی 
و حسین عینی پور در این صعود موفقیت آمیز حضور داشتند.

پلدختــر- کامرانــی- خبرنگاریادگارامروز : جلســه بررســی 
مشــکلات پساسیل روســتاها و مناطق عشــایری به ریاست 
کترامرایی معاون عمرانی فرمانداری پلدختر و با حضور سردار 
میرهاشمی، سرهنگ خاوری مسئول قرارگاه آبادانی روستاها، 
کائیدی بخشــدار مرکزی، موســوی بخشــدار معمولان، زارع 
جانشین فرماندهی سپاه پلدختر و مدیران ادارات شهرستانی با 
محوریت راه ها و پل ها و پیگیری برای حل مشــکلات آنها  در 

سالن جلسات آموزش وپرورش برگزار شد.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز:  
حجت الاســلام رضا صادقی، در آئین تکریم و معارفه 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان بیان کرد 
: آنچه در توان داشــتم در راســتای ساماندهی تمام 
موقوفات و امامزادگان در سراسر استان در ۷۱۸ بقعه 
بــه کار گرفتم، خدمت در این بخش توفیق الهی بود 

که امیدوارم کفاره گناهانم باشد.
وی در ادامــه گفــت : خــود را مدیــون موقوفات و 
امامزادگان نمی دانــم و خدمت در این اماکن توفیق 
بزرگی بود که همه توان خود را برای خدمت در این 
بخــش به کار گرفتم. وی تصریــح کرد: بنده تمایلی 
بــه ارائه گزارش عملکرد نــدارم و همه کارکرد ما در 
ســامانه وجود دارد، همه اقدامات ما شــفاف است و 
ســرآمد بودن اصفهان در همــه بخش ها گویای این 
امر اســت. صادقی ادامه داد : ثبت  سالی ۲۸۰ وقف 
جدید کار آسانی نیست و امیدواریم باز هم در خدمت 
موقوفات باشــیم زیرا خدمت بــه ولایت فقیه افتخار 
اســت. مدیرکل ســابق اوقاف و امور خیریه اســتان 
اصفهــان با بیان اینکه توســعه فرهنگ وقف باید در 
جامعه به عنوان الگو پیگیری شود، ادامه داد: اصفهان 
در بحث عمران موقوفات در کشــور دارای رتبه برتر 
است و این امر حاصل فعالیت های میدانی است. وی 
گفت: اصفهان ۲۴۰۰۰ شــهید به جمهوری اسلامی 
تقدیم کرد و ما امروز شــرمنده این عزیزان هستیم و 
هرچه هم برای آنها تلاش کنیم کافی نیست، چراکه 
آنها از جان خود گذشــتند.  صادقی خاطرنشان کرد: 
بنده ۱۱ ســال بحث فرهنگی و قرآن را در زندان ها 
پیگیــری کردم و طرح افــق را در امامزادگان و بقاع 
متبرکــه اجرا کردم که مطابق این طرح بقاع متبرکه 
باید جایی برای کارهای فرهنگی باشند. وی گفت: در 
پایان از همکارانم در سراسر استان حلالیت می طلبم 
و از آیت الله طباطبایی نژاد، امام جمعه اصفهان تشکر 
ویژه دارم که همیشــه ما را حمایت کردند، همچنین 
به آقای بلََک نیز خیر مقدم می گویم. حجت الاســلام 
محمدحســین بلََک در ادامه مراســم معارفه خود به 
عنوان مدیــرکل جدید اوقاف و امور خیریه اســتان 
اصفهــان، اظهار کــرد: تجاربی کــه خداوند به من 

داده اســت را با افتخار  به اصفهــان تقدیم می کنم. 
مدیرکل جدید اوقاف و امور خیریه اســتان اصفهان 
گفت: جامعه بشری همواره به دو مجموعه از انسان ها 
مدیون اســت؛ خون شــهدا و مداد علما. البته مداد 
علما از خون شهدا برتر اســت، چراکه آنان انسان ها 
را برای شــهادت آماده کردند. مداد علمای اصفهان 
الگوی همه اســت. بلک خاطرنشــان کرد: ما باید در 
مجموعه ای ســربازی کنیم که نور ولایت بر آن سایه 
افکنده باشد چراکه سازمان اوقاف به فرامین و نظرات 
ولایت فقیه متصل اســت. همچنین حجت الاســلام 
محمد حســین بلک، مدیرکل اوقــاف و امور خیریه 
استان اصفهان در ادامه این آئین اظهار کرد: از درایت 
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان تشکر می کنم و 
امیدوارم بتوانم به خوبی در خدمت ایشان باشم. بلک 
تصریــح کرد: باید در مجموعه ای ســربازی کنیم که 
نور ولایت بر روی آن ســایه انداخته و این برای بنده 
افتخار بزرگی اســت و امید دارم تا پایان مســئولیتم 
بتوانم به خوبی جواب اعتماد را بدهم. وی اضافه کرد: 
امیدوارم قدم های خوبی در مسیر وقف بردارم، ادامه 
دهنده راه حجت الاسلام صادقی باشم و حتی بهتر از 
ایشان عمل کنم. رئیس هیات فقهی حقوقی سازمان 
اوقاف و امور خیریه در ادامه این مراســم گفت: توجه 
به شــرکت های دانش بنیان از موضوعات در دستور 
کار اوقاف اســت که مســئولان اســتانی نیز باید به 
آن توجه کنند. حجت الاســلام حسین روحانی نژاد 

ضمن قدردانی از زحمات حجت الاسلام رضا صادقی، 
مدیرکل ســابق اوقاف و امور خیریه اســتان اصفهان 
اظهار کرد: همه مســلمانان جهان اســلام در وجود 
علمــای اصفهان بهره برده اند و این علما از گذشــته 
تاکنون موجب اعتلای ایــران بوده اند. رئیس هیئت 
فقهی حقوقی ســازمان اوقاف و  امور خیریه با بیان 
اینکه نخســتین سیاست ســازمان اوقاف پرداختن 
به تاثیــر وقف در زندگی و جامعه اســت، ادامه داد: 
دراین زمینه شــفاف ســازی را در دستور کار داریم. 
وی اضافه کرد: در عید غدیــر ۲۸۰ زندانی غیرعمد 
را آزاد کردیم و این راه، راه ســازمان موقوفات و امور 
خیریه اســت و امیدواریم برنامه های این چنینی به 
زودی در کل کشــور توسعه پیدا کند. روحانی نژاد با 
بیان اینکه اجرای نیات واقفین در موقوفات مهم ترین 
موضوع است، تصریح کرد: توسعه وقف هدف است و 
باید انجام شــود، در این میان مشارکت کم مردم دو 
دلیل می تواند داشــته باشد اینکه یا مردم بی اعتماد 
شــدند و یا جایگاه وقف را نمی دادند، باید با فرهنگ 
ســازی زمینه را برای توســعه فرهنــگ وقف ایجاد 
کنیم . مســئول امور استان های سازمان اوقاف و امور 
خیریه اضافه کرد: توجه به شــرکت های دانش بنیان 
از موضوعات در دستور کار اوقاف است که مسئولان 
اســتانی نیز باید به آن توجه کننــد. وی گفت: باید 
فضاهای مختلف شناســایی شــود و بهره وری را بالا 
ببریــم و به وقف کشــور کمک کنیم کــه این امر با 
تلاش رسانه ها ممکن است همه باید با هم در این امر 
همیاری کنیم. وی در خصوص مدیرکل جدید اوقاف 
و امور خیریه استان اصفهان اظهار کرد: باید متناسب 
با اصفهان یک نفر انتخاب می شــد و حجت الاسلام 
بلک یک روحانی متدین اســت، مــدت ها تدریس 
کــرده، یک چهره انقلابی و ارزشــی و در خانواده ای 
ایثارگر بزرگ شده است و در خوزستان ۹۰ هزار متر 
مربع فضا برای تبلیغات اســلامی ایجاد کرد. گفتنی 
اســت در این مراســم از زحمات حجت الاسلام رضا 
صادقی تقدیر و حجت الاســلام محمد حســین بلک 
به عنوان مدیرکل جدید اوقاف و امور خیریه اســتان 

اصفهان معرفی شد. 

چهارگوشه�ایران

اصفهان-مریم مومنی-
خبرنگاریادگارامروز:  

معاون مالی و پشتیبانی مخابرات منطقه 
اصفهان گفــت: از ابتدای مهرماه ســال 
جــاری قبوض کاغــذی تلفــن ثابت در 
راســتای حفظ منابع طبیعی و دستیابی 
به اهداف کلان حذف خواهد شــد. کمال 
عسگری در جمع خبرنگاران گفت:شرکت 
مخابــرات ایران بــا هدف حفــظ منابع 
طبیعی همسو با سایر دستگاه های خدمت 
رسان اقدام به حذف قبوض کاغذی کرده 
اســت. وی با بیان اینکــه حفظ و صیانت 
از منابــع طبیعــی از اولویت هــای کلان 
کشور به شــمار می رود، خاطرنشان کرد: 
با حــذف قبوض کاغذی از ابتدای مهرماه 
ســال جاری، راه های ارتباطی مشترکان 
برای آگاهــی از هزینه کارکرد تلفن ثابت 
از طریق تماس با ســامانه تلفنی ۲۰۰۰، 
استفاده از کد #۲۰۲۰* برای تلفن همراه 
و سایت شــرکت مخابرات ایران به نشانی 
WWW.TCI.IR در نظر گرفته شــده 
اســت. معاون مالی و پشتیبانی مخابرات 
منطقه اصفهان ادامه داد: از طریق سامانه 
تلفنــی ۲۰۰۰ کلیه خدمــات پرداختی 
مربوط به تلفن ثابت به صورت هوشــمند 
انجام می شــود. وی از راه اندازی ۹ مرکز 
پاســخگویی در شــهر اصفهــان و تعداد 
دیگری در ســایر شهرستان ها خبر داد و 
افزود: دفاتر خدمــات ارتباطی نیز آماده 
به مشترکان  ارائه خدمات صورتحســاب 
هســتند. عســگری با بیان اینکه تجمیع 

قبوض نیز از ســال های قبل مورد تأکید 
بوده اســت، گفت: برای سازمان هایی که 
چند قبض تلفــن ثابت دریافت می کنند، 
امکان ایمیل سرجمع قبوض وجود دارد. 
مســیح محمدی رییس اداره فروش تلفن 
ثابت منطقه اصفهان در ادامه این نشست 
تأکید کرد: موضوع حذف قبوض کاغذی 
از مدت ها قبل در دستور کار کلان کشور 
بوده تا دستگاه های خدمات رسان از جمله 
آب، برق، گاز و تلفن این حرکت انقلابی را 
که تأثیر بسزایی در ارتقاء فرهنگ استفاده 
از خدمات دولــت الکترونیک دارد، انجام 
دهند. رییــس اداره فــروش تلفن ثابت 
منطقه اصفهان با بیان اینکه آســان ترین 
مخابــرات جهت  مشــتریان  برای  روش 
پرداخت صورتحســاب در کمترین زمان 
ممکن استفاده از ســامانه تلفنی ۲۰۰۰ 
اســت، افزود: این ســامانه از طریق تلفن 
ثابت در دسترس بوده و چنانچه تلفن به 
دلیل بدهی قطع شــده باشد، با پرداخت 

صورتحساب از طریق ســامانه ۲۰۰۰ در 
کمترین زمان ممکن به صورت اتوماتیک 
وصل می شود. محمدی تصریح کرد: تنها 
خدمتی که در پرتال خدمات الکترونیکی 
از مشترکان خواسته شده تا برای یکبار به 
مخابرات مراجعه حضوری داشــته باشند، 
ارائه ریز مکالمات اســت زیرا این موضوع 
به حریم شــخصی افراد بــاز می گردد و 
برای مخابرات حفظ و صیانت از اطلاعات 
مشــترکان حائز اهمیت اســت؛ از این رو 
مشــترکان با دریافت حضــوری رمز دوم 
مــی توانند از طریق اینترنــت و پرتال از 
خدمات ســرویس ریز مکالمات استفاده 
کننــد. رییــس اداره فــروش تلفن ثابت 
منطقه اصفهان اظهار کرد: درحال حاضر 
صورتحساب تلفن به صورت دو ماهه ارائه 
می شــود و درصدد هستیم از مهرماه ۹۸ 
آن را به صورت ماهانه و با روش ارســال 
پیامک به مشــترکان اطلاع رسانی کنیم. 
وی گفت: نوعی صورتحســاب به روز نیز 

در گرفتــه شــده که این خدمــت برای 
مشــترکانی که تمایل دارنــد از وضعیت 
صورتحساب خود به صورت روزانه اطلاع 
داشته باشند )همچون موجر و مستأجر( 
در نظــر گرفته شــده، البته مــی توانیم 
صورتحســاب میــان دوره را نیز از طریق 
درگاه های الکترونیکی ارائه کنیم. محمدی 
افزود: امکان دارد همچنان جامعه هدفی 
از مشــترکان تمایل داشــته باشند قبض 
خود را به صــورت حضوری یا کاغذی در 
اختیار داشــته باشند از این رو می توانند 
با مراجعه به دفاتر خدمات ارتباطی که در 
حال حاضر ۱۵۰ دفتر در شــهر اصفهان 
فعــال اســت، از خدمات صورتحســاب 
اســتفاده کنند. رییس اداره فروش تلفن 
ثابــت منطقه اصفهان خاطرنشــان کرد: 
در شهر اصفهان ۹ مرکز پاسخگویی دایر 
شــده که از جمله آن مرکز شهید خرازی 
در خیابــان فروغی، مرکز برندشــاپ در 
میدان جمهوری اســلامی نبش کلانتری، 
مرکز خاتــم الانبیاء در خیابان رباط دوم، 
مرکــز آزادی در خیابان فرایبورگ، مرکز 
اســتقلال در خیابــان دســتگرد ابتدای 
خیابان شــهید حبیب الهی، مرکز ردانی 
پــور در ابتدای خیابــان ۲۲ بهمن، مرکز 
آقابابایی در خیابان بازارچه، مرکز سپاهان 
شهر و مرکز بهارســتان به شمار می رود 
که تمام این مراکز توســط مرکز پل واقع 
در خیابــان ولی عصر نظارت می شــود و 
مهــم ترین هــدف آن ها ارائــه خدمات 

غیرحضوری به مشترکان است. 

اصفهان- مریم مومنی-خبرنگاریادگارامروز: 
سرپرســت دانشــگاه علمــی کاربردی اســتان اصفهان 
گفت: ارزیابی متقاضیان جدید تدریس بر اســاس سوابق 
تحصیلی، پژوهشــی، کارآفرینی صورت گرفت که در این 
فرآیند  ۸۹ نفر از اعضاي هیئت علمی دانشــگاه صنعتی، 
هنــر و اصفهــان در ۴۷ کارگروه تخصصــی را بر عهده 
داشــتند که در پایان بررســی ها از میان 800 متقاضی 
تدریــس ۱۷۰ نفر جهــت تدریس در دانشــگاه علمی 
کاربردی تایید شــدند.  به گزارش روابط عمومی دانشگاه 
علمی کاربردی استان اصفهان؛ مهدی قیصری در کارگاه 
آموزشــی آشــنایی با نظام آموزش علمی کاربردی ویژه 
پذیرفته شــدگان جدید التدریس اظهار کرد: متقاضیان 
تدریس در دانشگاه علمی کاربردی که صلاحیت عمومی 
و علمی آنها به تأیید هیأت اجرایی جذب رســیده بود در 
سه کارگاه ســه روزه و مجموع 54 ساعت دوره آموزش 
های مــورد نیاز تربیت مدرس را طــی کردند. وی ادامه 
داد: پــس از  آخرین کارگاه آموزشــی دوره گواهی و کد 
مدرســی به مدرسین اعطا خواهد شد و در تلاشیم 170 
مدرس در 54 گروه آموزشی که دوره های آموزشی خود 
را سپری کرده اند مجوز خود را دریافت و همزمان با آغاز 
ســال تحصیلی جدید فعالیت خــود را آغاز و در کلاس 
های دانشگاه علمی کاربردی حضور پیدا کنند. سرپرست 
دانشگاه علمی کاربردی استان اصفهان با اشاره به اهداف 
تاســیس دانشــگاه و وظایف آن در برنامه ششم توسعه 
گفت:  این دانشــگاه به عنوان یکــی از متولیان آموزش 

هــای مهارتی در بخش آموزش عالی کشــور با همکاری 
بخش خصوصی اعم از صنایع ، خدمات ، اصناف و ســایر 
بخش های اقتصادی کشور و بدون داشتن بار مالی برای 
دولــت در حال آموزش نیروی انســانی مورد نیاز جامعه 
است.  وی تصریح کرد: با توجه به اشباع دانش آموختگان 
در رشته های نظری و از سوی دیگر نیاز کشور به نیروی 
متخصص و مهارتی برای رونق و پیشــرفت اقتصادی و بر 
اساس برنامه ششم توسعه سهم آموزش های مهارتی باید 
به 30 درصد افزایش یابد که امیدواریم دانشــگاه علمی 
کاربردی با ظرفیت های موجود چه در بخش رشته های 
آموزشــی و امکانات و چه در بخش نیروی انسانی بویژه 
مدرســین کارآزموده بتواند به این هدف دست پیدا کند.  
سرپرست دانشگاه علمی کاربردی استان اصفهان با اشاره 

به سیاست های دانشگاه در زمینه ارتقاء کیفیت گفت:به 
منظور ارتقاء کیفیت طرح ســطح بنــدی مراکز آموزش 
علمی کاربردی در دو ســال اخیــر در برنامه های اصلی 
دانشگاه قرار گرفته است و در همین راستا مراکز آموزش 
علمی کاربردی در سطح ســطح شناسایی شده و مراکز 
برتر علمی کاربردی معرفی می شوند.  قیصری ادامه داد: 
خوشبختانه مراکز آموزشی استان با تلاش صورت گرفته 
از 2 مرکز ســطح دو در سال گذشته به 11 مرکز رسیده 
اســت که در تلاشیم با اقدامات اصلاحی این تعداد مراکز 
را افزایش دهیم.  وی با اشــاره به اینکه حدود ســه هزار 
شغل در کشورشناسایی شــده است گفت: تاکنون ۸۴۰ 
شغل در دانشگاه علمی کاربردی به برنامه های آموزشی 
تبدیل شده است و یکی از رسالت های ستاد های مرکزی 
در اســتان ها دعوت از صاحبان حــرف و خبرگان برای 
تدوین رشــته های جدید، پودمان هــا و تک پودمان ها 
است. قیصری با بیان اینکه ۷۵ درصد دانشجویان دانشگاه 
علمی کاربردی شاغل و ۴۰ درصد آنها در رشته تحصیلی 
مربوط به شــغل خــود در حال تحصیل هســتند، ادامه 
داد: یکی از وجوه تمایز دانشــگاه علمی کاربردی با سایر 
دانشــگاه ها وجود دانشجویان در رده های مختلف سنی 
است که همین امر باعث هم افزایی میان فارغ التحصیلان 
دبیرستان ها و هنرستان ها در کنار دانشجویان با سابقه 
در دفاتر نوآوری و کارآفرینی مراکز شده و زمینه را برای 
خلق ایده های کاربردی و تبدیل آن به محصول و تجاری 

سازی فراهم می آورد. 

اجرای طرح حذف قبوض کاغذی تلفن در اصفهان 

مدیر کل جدید اوقاف و امور خیریه استان اصفهان معرفی شد

از شروع سال تحصیلی ١٣٩٨ انجام می شود؛

تدریس 170 مدرس جدید  در کلاس های دانشگاه علمی کاربردی استان اصفهان 

خبر خبر 

دستگيري عامل برداشت غير مجاز 
از حساب در خميني شهر 

درخشش ووشو کاران شهرستان پلدختر
 در مسابقات قهرمانی کشور

دومین جلسه ستاد مدیریت بحران
 شهر چهارباغ برگزار شد

دیدار امام جمعه چهارباغ با
 رئیس اداره تبلیغات اسلامی شهرستان ساوجبلاغ 

جلسه هم اندیشی شورای شهر چهارباغ
  با مدیر آب فاضلاب منطقه

کوهنوردان پلدختری قله ۴۱۵۰ متری سَنبُران 
)اشترانکوه( را فتح کردند

جلسه بررسی مشکلات پساسیل
 روستاها و مناطق عشایری پلدختر

تلاشهای شهرداری هشتگرد 
در جذب سرمایه گذار به نتیجه رسید
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»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

دانستنی

سیســتم ایمنی از بــدن در برابر مهاجمان 
خارجــی مانند باکتــری هــا و  عفونت ها 
محافظت می کند. با این حال، برخی از افراد 
سیستم ایمنی  ضعیفی دارند که ممکن است 

آنها را مستعد عفونت های مکرر کند. 
به گزارش بهداشــت نیوز کمبود برخی مواد 
غذایــی بخصوص ویتامیــن  دی، در معرض 
مواد شــیمیایی مصنوعی قرار گرفتن، عدم 
تعادل در  باکتری های مفید روده و ... عوامل 
خطر کلیدی برای تضعیف سیســتم  ایمنی 
بدن اســت. با این حال برخی عادات غذایی 
غلط نیز ممکن اســت  سیســتم ایمنی بدن 
را تضعیــف کرده و فرد را در معرض عفونت 

های  مکرر قرار دهد: 
غلات پردازش شــده: انتخاب غلات سبوس 
دار بهتر از دانه های  پردازش شــده اســت 
چون این دانه ها اثر سوء بر قند خون دارند 
و  عملکرد سیستم ایمنی بدن را تضعیف می 

کنند. 
ماســت های طعم دار: ماســت های حاوی 
شکر اضافه و غیر پروبیوتیک  منجر به ایجاد 
مشکلات گوارشی می شوند. قند موجود در 
این ماســت ها  مهار عملکرد سیستم ایمنی 
را بــه همــراه دارد و مواد تشــکیل دهنده 

 مصنوعی آنها خالی از ریزمغذی ها است. 
الکل: جای تعجب نیســت که مصرف الکل 
برای سیســتم ایمنی بدن  خطرناک اســت. 
الکل حاوی قند بالایی اســت و مصرف آن 
یکپارچگی  مخــاط روده را تغییر می دهد. 

ضمن این که میکروارگانیســم های روده  را 
نیز تحت تاثیر قرار می دهد. 

نوشــابه هــای کافئین دار: مقــدار کافی از 
خــواب برای حفظ سیســتم ایمنی  ســالم 
ضروری اســت و مصرف بیش از حد نوشابه 
های کافئین دار به  ویژه قهوه و نوشابه های 
گازدار درســت اثر برعکس برای سیســتم 
ایمنی  بدن دارد. ســطوح اسیدیته در قهوه 
ممکن است منجر به افزایش التهاب  در بدن 
شود.  سوپ های کنسرو: سوپ غذایی است 
که به راحتی می تواند فیبر و  پروتئین مورد 
نیاز بدن را فراهم کنــد با این حال مصرف 
کنســرو شده این  غذا اگرچه راحت است اما 
بهترین گزینه نیســت. بسیاری از این سوپ 

 هــا حاوی مواد تشــکیل دهنده مصنوعی و 
سطوح بالای سدیم هستند. 

غذاهای شــور: در حالی که غذاهای شــور 
مانند کلم ترش عطــر و طعم  زیاد و کالری 
کمــی دارند، اما ســدیم بــالای موجود در 
آنهــا می تواند منجر  به کم شــدن آب بدن 
و احتباس مایعات شــود. حتی در شرایطی 
مانند  بیماری های کلیوی مصرف این غذاها 

اصلا مناسب نیست. 
میوه های خشک: اگرچه میوه ها یک میان 
وعده بســیار ضروری هستند  اما نوع خشک 
شــده آنها و حتی میوه های کنســرو شده 
حاوی قند اضافی  هستند که سالم بودن آنها 

را زیر سوال می برد. 

   بعضی عادات غذا خوردن 
می شوند  چاقی شکم  باعث 
می خواهید  شــکم  اگــر  و 
کوچک تری داشــته باشید، 
بایــد این عادت هــا را کنار 

بگذارید. 
چاقی شکم

حتمــا دیده اید که وقتی به 
هیجان زده اید،  دلیلــی  هر 
مــدام پــی چیــزی برای 
 خــوردن می گردیــد. اما از 
طرفی از این که دچار چاقی 
شکم شــده اید هم،  ناراضی 
هســتید و نمی دانید چطور 
را آب  چربی های دور شکم 
کنید. چــون  انواع ورزش ها 
و رژیم هــا را آزموده اید و به 
هیچ نتیجه ای نرســیده اید. 
 دلیل بروز چنین مشــکلی 
تغذیــه  روش  در  بایــد  را 
کنید.  جســت وجو  خــود 
 بعضی عــادات غذا خوردن 
می شوند  چاقی شکم  باعث 
می خواهید  شــکم  اگــر  و 
کوچک تری داشــته باشید، 
بایــد این عادت هــا را کنار 

بگذارید. 
نوشابه  تشــنگی  رفع  برای 

می نوشید
گازدار  نوشــابه  روز  هــر 
بیشــتر  می نوشــید؟ 

مقدار  گازدار  نوشیدنی های 
 زیادی قند دارند و اشتهایتان 
را بــه غذا زیــاد می کنند و 
در نهایت می بینید  بیشــتر 
از آنچــه بایــد، خورده اید. 
ضمن اینکه قند موجود در 
خود  نوشیدنی های  شیرین 
باشد.  چاقی  عامل  می تواند 
بنابراین نوشیدنی سالم تری 
 انتخــاب کنیــد و هر وقت 

تشنه هستید آب بنوشید. 
بشقاب بزرگی را پُر می کنید

بشــقاب  در  غــذا  خوردن 
بــزرگ یکی از دلایل بزرگ 

است.  وقتی  شکمتان  بودن 
بشــقابتان را پُــر می کنید 
احتمالا بیش از نیاز بدنتان 
غذا می خوریــد و  در نتیجه 
چربی در اطراف شــکمتان 
انباشــته می شــود. بــرای 
غــذا خوردن  یک بشــقاب 
کوچک برداریــد و به اندازه 
غذا بکشــید. حتی اگر سیر 
نشدید،  می توانید دوباره غذا 
بکشــید. همین امر به نوعی 
ذهن شما را کنترل  می کند 

و کمتر غذا می خورید. 
دیروقت شام می خورید

بدن ما در خــواب مقداری 
چربی می ســوزاند. دیروقت 
شــام خوردن، در  پروسه ی 
اختلال  بدن  چربی ســوزی 
ایجــاد می کنــد و باعــث 
می شــود بدن  سخت بتواند 
این کار را انجام دهد. ضمنا 
را  وقتی آخر شب معده تان 
پر  می کنید، در واقع احتمالا 
ابتلا به نفخ و رفلاکس را بالا 
شام  شب ها  زودتر  می برید. 
بخورید و تا جایی که ممکن 
است، ســعی کنید شامتان 

سبک  باشد. 

صبحانه نمی خورید
صبحانــه مهم تریــن وعده  
غذایی است که وقتی آن را 
کنــار می گذارید، به  فواصل 
می شــوید  مجبور  کوتــاه 
پرخــوری  و  ریزه خــواری 
نتیجــه  چربی ها  در  کنید. 
انباشــته  میان تنه تــان  در 
می شوند. عادت کنید حتما 
وعده  یک  صبحانه  بخورید. 
صبحانه  سالم و انرژی بخش 
لزوما یک غــذای  آن چنانی 
نیســت و می تواند در عین 

سادگی بسیار مقوی باشد. 
دیر می خوابید

کمبود خــواب نیز می تواند 
علــت افزایش وزن باشــد. 
یکــی از دلایــل کمبــود 
تا دیروقت   خواب، شــب ها 
بیدار ماندن اســت. کمبود 
خواب هورمــون  کورتیزول 
را افزایــش می دهد و باعث 
می شود هوس کنید غذاهای 
شیرین  میل کنید. هفت تا 
نه ساعت خواب، یک خواب 
خــوب و باکیفیت شــبانه 
طوری  می شــود.   محسوب 
برنامه ریزی کنید که زود به 
رختخواب بروید  و صبح هم 

زود بیدار شوید. 

مصرف قهوه موجب کاهش ریسک 
سنگ کیسه صفرا می شود

محققان دریافتند نوشــیدن قهوه به کاهش ریسک ابتلا 
به سنگ صفرا  کمک می کند. 

محققــان دانشــگاه کپنهاگ دانمارک اعــلام می کنند 
مصــرف زیاد قهوه  موجب محافظــت در مقابل بیماری 

کیسه صفرا می شود. 
محققان با مطالعــه ۱۰۴,۴۹۳ فرد دریافتند افرادی که 
بیش از ۶ فنجان  قهوه در روز می نوشــیدند در مقایسه 
با افرادی کــه قهوه نمی نوشــیدند، ۲۳  درصد کمتر با 

احتمال ابتلاء به سنگ صفرا روبرو بودند. 
طبــق نتایج این مطالعه، نوشــیدن یــک فنجان قهوه 
اضافــی در روز با ۳  درصد کمتر خطر ابتلاء به ســنگ 

صفرا مرتبط است. 
همچنین افــرادی که دارای گونه هــای ژنتیکی خاص 
مرتبط با افزایش  مصرف قهوه هستند نیز با خطر کمتر 

ابتلاء به سنگ صفرا مواجه  بودند. 
محققان معتقدند که چندین مکانیســم در پی مصرف 
قهوه منجر به  پیشگیری از تشکیل سنگ صفرا می شود 

که باید موردمطالعه بیشتر  قرار گیرد. 

ساخت نانوذراتی که تومورهای عمیق 
را هدف می گیرد

محققان با ســاخت نانوذرات جدید به نتایج امیدوار 
کننده ای در درمان  ســرطان های پیشــرفته دست 

یافتند. 
درمان فتودینامیک ) PDT ( درمانی است که در آن 
از یک دارو یا عامل  حساس به نور استفاده می شود؛ 
هنگامی که عامل حساس به نور در  معرض طول موج 
مشخصی از امواج قرار می گیرد، نوعی اکسیژن  تولید 

می کند که سلول های موردنظر را از بین می برد. 
هر داروی حساس به نور با طول موج مشخصی فعال 
می شود و این  طول موج تعیین می کند که نور تا چه 

فاصله ای می تواند به داخل بدن  نفوذ کند. 
بر این اساس، گروهی از محققان در دانشگاه تگزاس 
در آرلینگتون،  دانشگاه رودآیلند و دانشگاه براون، از 
 ) Cu-Cy ( و نانوذرات مس-  سیستئامین  X  اشــعه
برای درمان تومورهای عمیق تر اســتفاده کردند که 

 منجر به کاهش قابل توجهی در اندازه تومور شد. 
آنهــا با ســاختن ایــن نانــوذرات در روش درمانی 
فتودینامیک، به نتایج  امیدوار کننده ای برای درمان 
ســرطان دســت یافتند که باعث فعال شدن  گونه 
های اکسیژن فعال برای کشتن سلول های سرطانی، 
بدون آسیب  رســاندن به سلولهای سالم اطراف آنها 
می شود. گونه های اکســیژن فعال، محصول طبیعی 
متابولیسم اکسیژن در بدن است  که به از بین بردن 
ســموم بدن کمک می کند اما در صورت رسیدن به 

 سطح بحرانی، می تواند برای سلول ها مضر باشد. 
به گفته چــن، اســتاد فیزیک دانشــگاه تگزاس ، 
نانوذرات سنتی که تا پیش  از این برای فتودینامیک 
درمانی مورد اســتفاده قرار می گیرند برای  نفوذ در 
  Cu-Cy  تومور دارای محدودیت هستند اما نانوذره
بی نظیر  اســت زیرا می تواند با اشــعه ایکس فعال 
شود و به مراتب عمیق تر نفوذ  کرده و به تومورهای 

بدن برسد. 

توجــه دائم به ســلامتی دهان 
بسیار مهم است، چون اگر جرم 
دندان گسترش  پیدا کند ممکن 
است عصب ها و رگ های خونی 

را درگیر کند. 
جرم هــای دندانــی در نتیجه 
دمینرالیزه شدن و تخریب بافت 
دندان ها بروز  می کند و شامل 
آســیب های دائمی روی سطح 
دندان ها هستند که به مرور  به 
حفره هــای کوچک و لکه های 
ســیاه تبدیل می شوند. جرم ها 
از مازاد  اســیدهای ترشح شده 
توســط باکتری ای که در دهان 
رشــد می کنند بــه وجود  می 

آیند. 
این جرم هــا همچنین به دلیل 
بقایــای غذاها یا عــدم رعایت 
بهداشــت دهــان و  دندان روی 
دندان ها مــی مانند و انبار می 
شوند. معمولا جرم های دندانی 
 بین کــودکان و نوجوانان دیده 
می شــود، اما در هر سنی حتی 
دوره نوزادی  نیز امکان بروز جرم 

دور از ذهن نیست. 
توجــه دائم به ســلامتی دهان 
بسیار مهم است، چون اگر جرم 
دندان گسترش  پیدا کند ممکن 
است عصب ها و رگ های خونی 
را درگیر کــرده و درد و  عفونت 
ایجاد کند و حتی به از دســت 
شــود.  منجر  ها  دنــدان  دادن 
بهترین کار  پیشــگیری از بروز 
جرم اســت. اگر بــه روش های 
طبیعی علاقــه دارید می  توانید 
با استفاده از مواد کاملا طبیعی 

ماده جــرم گیر تهیــه کرده و 
دنــدان  هایتان را از شــر جرم 

خلاص کنید. 

نتیجــه  در  دنــدان  جــرم 
فرآیندهایــی بوجود می آید که 
با تشــکیل پــلاک روی  مینای 
دندان شروع می شود. حتما می 
دانید کــه مینای دندان محافظ 
دندان  ها می باشد. بنابراین این 
پلاک ها به صــورت لایه ای از 
بقایای مواد  غذایی و باکتری ها 
تشکیل شده و سپس به صورت 
جرم در می آیند.  اسیدهای آزاد 
شده از پلاک های دندانی نیز به 
دمینرالیزه شــدن مینای دندان 
 منجر می شــود و این مســئله 
نیز بــه دندان ها آســیب های 
جــدی وارد کرده و  باعث خراب 
شــدن آنها می شود. باکتری ها 
و اســیدهایی که روی دندان ها 
 رشــد کرده و منتشر می شوند 
نیز آسیب های جدی به بار می 

آورند. 
خوشبختانه با اقدامات زودهنگام 
می تــوان از افتــادن دندان ها 
جلوگیری  کرد. با این حال توجه 
داشــته باشــید که اگر عفونت 
پیدا کند ممکن  است  گسترش 
پالپ دنــدان یعنــی رگ ها و 
عصب ها را هــم درگیر کند. به 
این ترتیب  آســیب به رگ های 
خونی و عصــب های دندان می 
رسد به طوری که دندان  به طور 

کامل خراب می شود. 
ë  عوامل موثر در ایجاد جرم

دندانی
همه مــردم به واســطه عوامل 
متعددی در معرض جرم دندان 
قــرار می  گیرند. از جمله عوامل 
اصلی مــی توان به مــوارد زیر 

اشاره کرد: 
 _مواد غذایی سرشــار از قند و 

نشاسته
 _نوشیدنی های گازدار
 _مسواک زدن نادرست

 _کمبود فلوئور
 _خشک شدن دهان
 _رفلکس اسید معده

 _مصرف دخانیات
 _اختلالات خواب

علائم ایجاد جرم های دندانی

علائــم بالینی جرم های دندانی 
در بیماران مختلف متفاوت است 
و برحســب  شــدت و مکان آن 
علائم متفاوتــی بروز می دهند. 
در مراحل اولیــه آن جرم  های 
دندانی بدون علامت مشــهودی 
است. به تدریج که این جرم ها 
گســترش  پیدا می کنند علائم 

زیر نیز بروز می کنند: 
 _دردهــای دندانــی ناگهانی و 

بدون علامت ظاهری
 _حساسیت دندان ها

 _دردهــای خفیــف در حیــن 
خوردن و نوشــیدن مواد غذایی 
یا نوشــیدنی های  شیرین، داغ 

یا سرد
 _حفره های مشــهود در دندان 

ها
 _لکه های قهوه ای، سیاه یا زرد 

روی تمام سطح دندان
 _دردی کــه در حیــن خوردن 
برخی مواد غذایی بروز می کند

 _بوی بدن دهان
مشکلات ناشی از جرم دندانی

عــدم درمان و رفــع جرم های 
دندانی باعث بروز مشــکلات و 
عوارضی در  دنــدان ها و دهان 
می شــود که شایع ترین آنها به 

قرار زیر است: 

 _آبسه دندان
 _دردهای شدید

 _تورم و چرک کردن دندان
آسیب  یا  های شکسته   _دندان 

دیده
 _تغییرات در وضعیت قرارگیری 

دندان ها
 _مشکل در جویدن غذا

ë  روش طبیعی برای درمان و
پیشگیری از جرم ها

باعث  هر علامت جــرم دندانی 
توسط دندانپزشک بررسی شود. 
با این حال،  با تکمیل درمان می 
توانید از برخی روشهای طبیعی 
و جایگزین برای  مراقبت بیشتر 
و پیشــگیری از مشکلات جدی 
تر استفاده کنید. در ادامه  روش 
تهیه یک درمان طبیعی قوی را 
آموزش می دهیــم که با بدون 
آســیب  به دندان ها و لثه ها با 
عفونت و مشکلات ناشی از جرم 

ها مقابله می کند. 
مواد لازم

آب ۱ قاشق غذاخوری)۱۵ میلی 
لیتر( 

روغــن نارگیــل نصف قاشــق 
غذاخوری)۷ گرم( 

روغــن نعنا یک چهارم قاشــق 
غذاخوری)۳ گرم( 

پــودر کلروفیــل نصف قاشــق 
غذاخوری)۷ گرم( 

قاشــق   ۳ دیاتومــه  خــاک 
غذاخوری)۴۵ گرم( 

جــوش شــیرین یــک چهارم 
غذاخوری)۳ گرم( 

ë روش تهیه
برای تهیه این محصول طبیعی 
قاشق  پلاستیکی،  یک ظرف  به 
یا چنگال و  مســواک نیاز دارید. 
دیاتومه نوعی خاک است که از 
بقایای فسیلی جلبک  های تک 
سلولی به دســت می آید. تهیه 
بقیه مواد لازم نیز کار ســختی 

مواد  تمام  نیســت.  کافیســت 
را تهیــه کنیــد و داخل ظرف 
پلاســتیکی بریزید و با قاشق  یا 
چنگال هم بزنید. مطمئن شوید 
که یک خمیر یکدســت حاصل 
شده اســت و  بافتی شــبیه به 

خمیردندان داشته باشد. 
ë روش استفاده

خمیر به دســت آمــده را روی 
مسواک  و  گذاشــته  مســواک 
بزنیــد. این خمیــر را  بعد از هر 
بار غذای اصلی اســتفاده کنید. 
این محصول طبیعی را به مدت 
 حداقل یک ماه استفاده کنید تا 

به نتایج دلخواه برسید. 
ë  مراقبت های دیگر برای

مقابله با جرم دندان
علاوه براستفاده از این محصول 
طبیعی لازم اســت که از دیگر 
روشــهای  کلیــدی نیــز برای 
کنتــرل جرم دندانی اســتفاده 
لازم  کار  ایــن  بــرای  کنیــد. 
اســت  که مصرف مــواد غذایی 
صنعتی  شــیرینیجات  شیرین، 
و فــراوری شــده  بپرخیزید. به 
و  گازدار  های  نوشــیدنی  جای 
نوشــیدنی های  از  نوشــابه ها 
آب  و   طبیعی)غیراســیدی( 

استفاده کنید. 
و  بهداشــت دهان  در رعایــت 
دندان دقت بیشــتری داشــته 
باشید و هر روز دو  تا سه مرتبه 
دندان  نــخ  از  بزنید.  مســواک 
اســتفاده کنیــد و در صــورت 
جرم  علائم  مشاهده  نخســتین 
به دندانپزشــک مراجعه  دندان 
کنیــد. اســتفاده از این خمیر 
 مخصوص طبیعی قبل از تشدید 
جرم ها و عفونت بسیار کارساز 

است. 

چرا دندان ها جرم می گیرد

با مصرف این خوراکی ها سیستم ایمنی بدنتان را ضعیف می کنید 6 عادتی که چاقی شکم می آورند

افرادی که هر شــب کمتر از ۶ ساعت 
می  خوابند در معرض اولین خطر  حمله 
قلبی قرار دارند. به گزارش بهداشت نیوز 
مقدار مناســب خواب یک اصل مهم 
در حفاظت  از سلامت قلب محسوب 
می  شود. این نکته، نتیجه یک تحقیق 
جدید  اســت که نشان می  دهد، مدت 
زمــان خواب می  تواند بــدون در نظر 
 گرفتن سایر عوامل مؤثر بر بیماری-

 های قلبی، از جمله موارد ژنتیکی،  بر 
خطر حمله قلبی افراد تأثیر گذارد. در 
مقاله  ای که اخیراً در نشریه دانشکده 
آمریکایی قلب  شناســی منتشر  شده 
است، دانشمندانی از ایالات متحده و 
انگلیس عادات خواب و سوابق  دارویی 
۴۶۱ هزار و ۳۴۷ نفر در ســنین ۴۰-

۶۹ ســال را کــه در انگلیس  زندگی 
می  کنند، تجزیه و تحلیل و توصیف 

کردند. اطلاعات افراد شــرکت  کننده 
در این تحقیق که از بیوبانک انگلیس 
 دریافت شده بود، شامل خوداظهاری 
 هایی در مورد ســاعات خواب شبانه  ، 
سوابق پزشــکی و سلامتی آنان در ۷ 
سال اخیر و همچنین نتایج  آزمایش 
 های پزشــکی مربوط به ریسک  های 
ژنتیــک می  شــد.    تجزیــه و تحلیل 
اطلاعات مذکور نشان داد افرادی که 
هر شب کمتر از   ۶ ساعت می  خوابند، 
در مقایســه بــا افرادی کــه ۶ الی ۹ 
ساعت می  خوابند، ۲۰ درصد بیشتر 
در معرض اولین خطر حمله قلبی قرار 
دارند.  همچنین افرادی که بیشتر از ۹ 
ســاعت می خوابند ۳۴ درصد بیشتر 
در  معرض خطر قــرار دارند. محققان 
همچنین دریافتند که ۶ الی ۹ ساعت 
خواب در هر شــب مــی  تواند  خطر 

اولین حمله قلبــی را تا ۱۸ درصد در 
افرادی که از لحاظ ژنتیکی  اســتعداد 
بالایی در ابتلاء به بیماری های قلبی 
دارند، کاهش دهد. سلین ولتر، استادیار 
فیزیولوژی تلفیقی دانشگاه کلرادو بر 
این عقیده  است که مطالعه تحقیقاتی 
فــوق، برخی از قوی تریــن دلایل و 
شواهد را  ارائه می دهد که مدت زمان 
خواب یک عامل کلیــدی در تأمین 
ســلامتی  قلبی است و این مهم برای 

همه افراد صدق می کند. 

خطری مرگبار در کمین افراد کم خواب
نوشــیدن مقادیر زیاد آب، پوشــیدن 
لباس های نخی گشــاد و اســتفاده از 
 مکمل هــای ویتامین ث، بهترین گام ها 
برای از بین بردن علائم عفونت  ادراری 
اســت. دریافت آنتی بیوتیــک تنها راه 
درمان عفونت های ادراری نیســت. در 
 اینجــا ۵ راهکار مناســب و البته بدون 
نیاز به نســخه برای کاهــش و یا رفع 
 علائم عفونت ادراری پیشــنهاد شــده 
است. پوشــیدن لباس های خشــک: در 
تابستان نگذارید لباس مرطوب به تنتان 
 بماند، چون رشــد باکتری ها را تحریک 
می کنند. اگــر می توانید، در هر  فرصتی 

لباس مرطوب را تعویض کنید. 
پرهیز از محرک های غذایی: هنگام ابتلا 
بــه عفونــت ادراری از غذاهای  محرک 
از قبیــل کافئین، الــکل، غذاهای تند، 
نیکوتین، نوشیدنیهای  گازدار، و شیرین 

کنندههــای مصنوعی اجتنــاب کنید. 
این محصولات  مثانه را بیشــتر تحریک 
میکنند. در عــوض بــر روی غذاهای 
سالم مانند  کربوهیدراتها همراه با فیبر 
بالا استفاده کنید. مصرف زیاد آب: یکی 
از ابتدایی تریــن گام ها برای رفع علائم 
عفونت  ادراری، نوشیدن مقادیر زیاد آب 
است. دلیلش هم این است که باکتری 
 های منجر به عفونت با نوشــیدن آب از 
بین میروند. سعی کنید با  مصرف کافی 
آب هر ۲۰ دقیقه یک بار به دستشویی 
بروید تا عفونتهای  موجود در دســتگاه 
ادراری تــان خارج شــود. البته بیماران 
مبتلا به  نارساییهای کلیوی باید در مورد 
میزان ایمن مصرف آب حتما با پزشک 
 شان مشورت کنند. مصرف ویتامین ث: 
در هنگام ابتلا به عفونت ادراری، دریافت 
میزان  کافی از ویتامین ث ضروری است 

زیرا مصرف این ویتامین ادرار را  اسیدیتر 
کرده و مانع رشد باکتری ها در دستگاه 
ادراری می شود. اســتفاده از حمام آب 
گرم: حمــام برویــد و از دوش آب داغ 
استفاده کنید.  اگر چه این روش از نظر 
پزشــکان و محققان علوم پزشکی ثابت 
نشده  است، اما بسیاری از افراد مبتلا به 
عفونت دستگاه ادراری بعد از حمام  آب 
داغ احساس کاهش خارش و سوزش و 

درد را اعلام می کنند. 

ریشه کن کردن عفونت بدون نیاز به دکتر


